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28. Dnevi narodnih noš 

Po dvodnevnem dežju 
nedeljski sprevod v soncu 

Malokdo je verjel, da se ho po deževnem koncu ledna, ki naj hi se po na
povedih vremenarjev nadaljeval tudi v nedeljo, vrh letošnjih 28. Dnevov na
rodnih nos, nedeljski sprevod potekal v lepem sončnem vremenu. Vendar se 
je na veselje organizatorjev in obiskovalcev, ki jih je na drugo septembrsko 
nedeljo prihitelo v Kamnik preko deset tisoč, zgodilo prav to. 

Pa pojdimo po vrsti iti na krat
ko preletimo dogajanje na letošnjih 
28. Dnevih narodnih noš, ki jih je 
letos pripravil 14-članski odbor, ki 
ga je imenoval in vodil župan To
ne Smolnikar. 

Organizatorjem je navzlic slabe
mu vremenu uspelo speljati v treh 
dneh vseh It) pedvidenih prireditev 
oziroma nastopov loklornih in glas
benih ansamblov. 

Začelo se je v petek popoldne. 

Kamniški slikar Polde MlheltC, kt bo v 
kratkem slavil svojo 75-letntco, je v Gale
riji Veronika razstavil okrog 50 svojih slik. 

S Srednje šole Rudolfa Maistra 

ko je župan Tone Smolnikar pred 
promenadnim koncertom Mestne 
godbe Kamnik pod vodstvom I ran-
cija LipiCnika na osrednjem prizo
rišču pred poŠto na Glavnem trgu 
odprl letošnje slavje narodnih nos. 
Slovesne otvoritve se je udeležil tu
di predsednik SLS in podpredsednik 
vlade Marjan Podobnik, ki je po
zdravil vse Udeležence prireditve. 
Osrednja prireditev tega dne je bi
lo odprtje razstave kamniškega sli-

i karja Poldeta Mihcliča v gale
riji Veronika, ki so ga s svojo 
izvirno narodno pesmijo pope
strile pevke glasbene skupine 
Katice iz Ljubljane, ki so na
to nadaljevale svoj koncert na 
Glavnem trgu. Z besedo, pet-

| jem in plesom (vse so namreč 
dolgoletne plesalke A l S I ran
ce Mami l ) so predstavile sta
re ljudske pesmi i / raznih kon
cev Slovenije na najbolj izviren 
način. 

I emni oblaki, ki so se Zgl i-
n jal i proti vrhovom planin, so 
vendarle zadržali svoj napove
dani naliv, da so tudi ljubitelji 
ansambla Nagelj na Glavnem 
trgu lahko prisluhnili in se po
zno v noč Vrteli ob priljublje
nih narodno zabavnih melodi
jah. 

Gostinci pa so poskrbeli /a 

živo glasbo tudi pod Malim gradom 
na koncu Samčevega predora pri 
gostišču Pod gradom in na Sutni pri 
lokalu Pnrndisc. 

Sobotni program v pre težno de
ževnem vremenu je dopoldne začela 
pihalna godba Vodice s promena
dnim koncertom na Glavnem trgu. 

Vodiškim godbenikom je sledil 
nastop najmlajših plesalcev DruStva 
narodnih noš iz. Komende, napoveda
na otroška skupina iz Kranja pa je 
zaradi slabega vremena v dogovoru 
z organizatorji ostala doma. 

Sobotni program tla pokritem 
prizorišču na Glavnem trgu so po
poldne nadaljevali plesalci Folklor
ne skupine Društva upokojencev K a 
mnik, ki jih vodi Franc PoljanSck. 
/ več spleti gorenjskih narodnih 
plesov so poživili utrip dogajanja tu
di okrog trgovskih in gostinskih 
stojnic. 

Žal se predvidenega nastopa pod 
imenom Izročila Kamnika in okolice 
niso udeležili člani K D PlanSar Ve
lika planina. Na prizor išču sla se 
pojavila le Karel in Brane, ki sta 
zvečer s harmoniko in kitaro zaba
vala obiskovalce Planinke, restavra
cije Kcnda. 

Proti večeru je sledil zanimiv na
stop instrumentalne skupine Tolovaj 
Mataj i / I jubljane, ki je na goslih. 
bajsu, mandolini, dudah in drugih 
ljudskih glasbilih predstavila značilne 
godCevske plesne viže s slovenskih 
obrobij, od Porabja. Prckmui ja prek 
Bele krajine do Istre. Primorske, Bc-

Nadaljevanje na 2. strani 

KAMNIŠKI MATURANTI NAD POVPREČJEM 
V Srednji Soli Rudolfa Maistra se ka

lijo tlOvi kadri za ekononisko-komerci-
alne tehnike, bodoči intelektualci na gi
mnaziji in od letošnjega leta dalje Se na 
ekonomski gimnaziji. Šola ima dolgolet

no tradicijo, za mnoge osmošolec iz Ka
mnika. Dotntal in Mengša pa je izbira 
zanjo pogojena tudi zaradi trga, ker ie 
šolanje v Ljubljani povezano > dolgo 
vožnjo in dodatnimi napori. Zelo veli-

V učilnici. 

ko učencev M našega okolja ima v mi
slih, ko se odločajo za nadaljnje izobra
ževanje, prav tO šolo. In kako ji gre -
soli namreč? 

0 lem smo se pogovarjali s prof. 
I ram i jem Kimavcem, v. d. direktorjem šo
le in ravnateljem ekonomske šole, ki nam 
je na začetku povedal: »O uspesnosli na
se sok- govorijo rezultati letošnje mature. 
Na gimnaziji je bil uspeh dijakov kar 
47.34%. kar je za približno 11% nad dr
žavnim povprečjem, ki je znašalo 
8W3%. Dva dijaka sta dosegla nad 30 
točk: Bla/ Vrabce 32 m Urtka Tomec 
31. Zato jima je maturitetna spričevala 
podelil minister Gaber, sprejel pa pred
sednik države Milan Kučan, i udi na eko
nomski šoli, kjer se dijaki na maturo ne 
pripravljajo tako intenzivno kot na gi
mnaziji, je bil uspeh maturantov za več 
kol VX, boljši od državnega povprečja. 
Naš dijak Uroš 1'clrovič je bil med 1356 
kandidati, ki so opravljali maturo iz eko
nomije, najboljši v državi. Sicer pa so gi-

Nadaljevanje na 2. strani 

Leto X X X V I I Kamnik, 24. septembra 1998 

Plesalci kamniškega društva upokojencev pred nastopom v veseli družbi plansarjev harmonikarja Korelna 
in kitarista Braneta. 

Simpozij o Petru Pavlu Glavarju v Rimu 

Kaj so strokovnjaki odkrili novega? 
Za Petni Pavla Glavarja iz K o 

mende danes ve že vsak kol ikor 
toliko razgledan Slovence. Zaslu
ge za to imata pisatelja Ivan Pre
gelj (Odisej iz K o m c n d c l in Ivan 
Sivec (In v e č n o bodo cvetele l i 
pe), prav posebej pa nekdanj i 
k o m e n d s k i ž u p n i k in zasluži l i 
dekan V ik to r i j an D e m š a r . 

2 e p red n j im so o v e l i k e m 
K o m e n d č a n u pisali zgodovinar
j i S l ra t i l , Rechfeld, V r h o v e c in 
Podlogar ter drugi pisci. Na jveč , 
najtemeljiteje in n a j t o č n e j e pa 
V i k t o r i j a n D e m š a r , k i se je s 
p r e u č e v a n j e m Petra Pavla Gla-
varjn zače l ukvarjati kmalu po 
svojem pr ihodu za župni j skega 
upravitelja (4. maja 1946) v K o 
mendo, pa skoraj vse do svoje 
smrti I. januarja 1992 O njeni, 
njegovem delu in vsem pomemb
nem, povezanim z njim, je ob
javil več kot trideset tehtnih pri
spevkov. V njih ga je pr ikazn i 
taksnega, kakršen je resn ično bil: 
velik mislec, zelo razgledan člo
vek, silno dobrega srca, ki ga jc 
vodila ena sama velika želja - du
hovno in gmotno dvigni t i pre
prostega Slovenca IS. stoletja. T o 
mu je predvsem uspevalo v te-

Naslednja, 17. številka 
Kamniškega občana bo izšla 

v četrtek, H. oktobra. 

Prispevke oddajte najkasneje 
do srede, 30. septembra, oglase, 

zahvale in obvestila pa do torka, 
6. oktobra. 

danji veliki komendski župnij i in 
na LanSprežu; njegov vpl iv, p r i 
zadevanje in u č e n j e pa je sega
lo da leč prek meja omenjene žu
pnije in dolenjskega kraja, kjer je 
živel od leta 1766 do svoje smr
ti 24. januarja 1784. Njegovi po
smrtni ostanki p o č i v a j o (še ne-
ugotovljeni) na LanSprežu. v K o 
mendi pa mu jc župnik in dekan 
Niko la j Pavlic postavil imeni ten 

spomenik na c e r k v e n e m trgu. 
O d k r i t in blagoslovljen je bi l 21. 
septembra 1996. 

N a j t r d n e j š i in največi spome
nik pa mu je prav gotovo posta
vil Glavarjev simpozij od 8. do 11. 
septembra v PapeSkem slovenskem 
zavodu v R i m u . Š t i r i i n d v a j s e t 
s t rokovnjakov z raznih p o d r o č i j 
znanosti je Petra Pavla Glavar -

Nadaljevanje na 2. strani 

Vida Vršič ponovno med 

zmagovalkami 
St. Johann na Tiro lskem. I X -

uisch landsberg na avs t r i j skem 
Š t a j e r s k e m ter ceste v sosednji 

Vida Vrslč medi letos osvojenimi priznanji 

Furlani j i -Jul i jski kra j in i so tudi 
letoSnji avgust gostile kolesarje 
veterane na največj ih d i rkah se

zone. Prav z vseh pa se je 
s pr iznanj i vrni la tudi V i d a 
UrS ič . In č e je bi la Št i r i 
dnevna p re i skušn ja G i r o de 
F r i u l i od U d i n do Trb i ža in 
drugo mesto za V i d o le og
revanje, kolesarski teden po 
avstrijskoStajerskih cestah in 
zmaga na veteranskem sve
tovnem pokalu pravšnji dvig 
forme, pa je St. Johann vsa
kole tn i viSek sezone. T u d i s 
30. veteranskega svetovnega 
prvens tva v cestnem kole
sarstvu, na t r ad i c iona lnem 
p r i z o r i š č u na T i r o l s k e m , se 
je V i d a UrSič v rn i la z od 
ličjem. Sicer ni ponovila šti
r ikratnega uspeha svetovne 
prvakinje, bila je zadovol j 
na tudi z b r o n o m . 

METOD MOĆNIK 
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Prodajalna obutve in tekstila 
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Obiščite nas in preverite super 
pogoje nakupa! > 
(velja za omejeno količino vozil na zalogi) 

S E A T T o l e d o A B S o l u t e 
(ABS, klima, 2 zračni blazini) 

S E A T C o r d o b a 
i n C o r d o b a V a r i o 
(2 zračni blazini in servo volan) 

P O R S C H E 
L J U B L J A N A 

k w č n a 

3 A D J J / . 

ZtliEVE&l U C r . 

i C D Č J IE 

7 / J J \ HUDI 

U G O J I M O 
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O Z I P i ! UZE-, 

J A B O L K , H R U Š K , K R O M P I R J A , Č E S N A , 
ČEBULE IN O Z I M N I C O E T A 

Sadna drevesnica, Ekslerjeva 6, KAMNIK, tel. 813-352. 
Vsak dan do 17. ure in ob sobotah do 12. ure. Pričakujemo vas vsak dan od 8. do 19. in ob sobotah 

od 8. do 13. ure 

S E A T C E N T E R T R Z I N , 

Ljubljanska 3a, Trzin, tel.: 061/716-262 
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Po dvodnevnem dežju 
nedeljski sprevod v soncu 
Nadaljevanje s 1. strani 

nečije in Rezije do Koroške. 
Zvečer so priznani plesalci A k a 

demske folklorne skupine France 
Marott predstavili noše. pesmi in 
plese slovenskih pokrajin, ki jih je 
komentiral njihov umetniški vodja 
M i r k o Ramovš, uveljavljeni razisko
valec slovenske folklore, sodelavec 
Glasbeno narodopisnega instituta 
Z R C S A Z U . Na odru so se v pro
fesionalni izvedbi zvrstili stari izvir
ni plesi in pesmi naših ljudi od Be
le krajine do Prekmurja. 

Od tradicije k sodobnosti pa se je 
imenovala modna revija, v kateri so 
manekeni predstavili pletena obla
čila kamniškega podjetja Pletenine 
Spenko. Modni reviji je sledil zabav
ni večer s sodelovanjem ansambla 
Stopar iz Mengša. Najbolj vztrajnih 
obiskovalcev kamniških prireditev 
tudi dež ni mogel pregnati in so 

•Miiimii-'iOTHiinii iiiiM̂ i'i1" i um il 

vztrajali do konca. »Prinesli smo 
vam lepo vreme«, so v nedeljo do
poldne dejali člani folklorne skupi
ne iz avstrijskega Trofaiacha, ko so 
na odru predstavili enourni pro
gram avstrijskih narodnih plesov. 

Kot smo že dejali, je nedeljsko 
sonce pritegnilo na osrednjo prire
ditev, sprevod narodnih noš, zelo ve
liko obiskovalcev od blizu in daleč. 
Ze v zgodnjih popoldanskih urah so 
se začeli pred kamniško Mat ično 
knjižnico in vzdolž Kajuhovc ulice 
zbirati narodne noše od vsepovsod. 
Prišli so Belokranjci v svojih zna
čilnih belih nošah in svojo semiško 
ohcetjo. Skupaj z njimi se jc v pr
vem delu sprevoda zvrstilo enajst fol
klornih skupin i / Ljubljane (Fran
ce Marolt. Emona). Kranja. Velenja. 
Scntanela. Razkrižja. Cirkovcev, No
vega mesta. Kostela. Pirana in Tol
mina, ki so v večjih skupinah in v 
parih pokazali 24 izvirnih tipov na-

S promenadnim koncertom Mestne godbe Kamnik pod vodstvom Francija l.ipičnika je župan 
Tone Smolnikar odprl 29. Dneve narodnih nos. 

Vedno radi pridemo v Kamnik, so dejali veseli Belokranjci, ki so raztegnili 
svoje mehove že pred Svilanitom, ko so čakali na sprevod. 

rodnih noš iz vseh slovenskih po
krajin. 

Za n j im so se v drugem delu 
sprevoda z najštevilnejšimi Kamni-
čani zvrstile narodne noše iz Ko
mende, Tunjic. Litije, Krašnjc, Luko
vice, Domžal, Ihana. Mengša, Rado
melj. Smlednika. Dragočajne. Ljub
ljane, Gameljn in še nekaterih dru
gih krajev. Sodelovalo je več kot 20 
kmečkih voz. kočij in zapravljivč-
kov, z Mestno godbo Kamnik in ka
mniškimi maž.orctkami na čelu. in 
godbami iz Mengša, Domžal, Vodic 
t c i gasilsko godbo Kamniške Bistri
ce z. značilnimi starimi pihali. Sku
paj s 162 godbeniki in 15 skavti z. 
napisnimi tablami so organizatorji 
našteli 965 udeležencev. 

Po sprevodu so vse nastopajoče 
folklorne skupine predstavile svo
ja oblačila. Predstavitev noš sloven
skih pokrajin na odru na Glavnem 
trgu, kar jc bila posebnost letošnje-

y ga programa, ki 
so jo gledalci z 
o d o b r a v a n j e m 

, sprejeli, je stro-
" - . ' kovno opravil Io

ne Ft ičar . Spre
vod si je ogledal 
tudi dr. Marjan 
Rožič, predsednik 

frmmi Tur is t ične zveze 
Slovenije, ki jc 
pohvalil Kamniča-
ne, ki se niso us
trašili dežja. Pro
ti večeru pa so 
številni obiskoval
ci sredi Glavnega 
trga zaplesali ob 
zvokih ansambla 
Poljanšek, vse do 
pol desete ure. ko 
se je spet ulilo 
kol i / škafa. 

Seveda ne smemo pozabili tudi 
rejcev malih živali z njihovo razsta-
vo v parku OŠ 27. julija in rejcev 
koz, ki so razstavljali na kamniškem 
sejmišču. Prav tako jc treba ome
niti, da je za red in varnost skrbe
lo 46 gasilcev, 24 policistov in 13 
varnostnikov. Kot nam jc povedal 
komandir kamniške policijske po
staje Jože Ivkovič. na letošnjih pri
reditvah niso zabeležili nobenih ne
redov in izgredov, razen enega iz
greda v noči iz petka na soboto na 
Stttni, vendar izven sicer podaljša
nega obratovalnega časa lokalov. 

Kot je povedal župan Smolnikar, 
naj bi celotna prireditev stala ok
rog 7 milijonov SIT, v občinskem 
p r o r a č u n u je zanjo predvideno 
500.000 SIT. ministrstvo za turizem 
pa naj bi prispevalo 200.000 SIT. 

Simpozij o Petru Pavlu Glavarju v Rimu 

Kaj so strokovnjaki odkrili novega? 
Nadaljevanje s I . strani 
JB osvetljevalo iz raznih zo rn ih 
kotov. P r i tem so odkr iva l i nje
govo stvarno podobo; tam. kjer 
je kaj manjkalo, dodajali, kjer je 
b i lo p r e v e č , odvzemal i . Nj ihove 
ugo tov i tve bodo objavl jene v 
zborn iku predavanj. Naj jih krat
ko povzamemo: Peter Pavel G l a 
var je bi l mojster peresa, d o b r o 
je obvladal k las ično l a t inšč ino in 
druge jez ike , b i l zelo n a t a n č e n 
pri pisanju s t rokovn ih in drugih 
spisov in zapisov, velik pridigar 
in pastoralni delavec, zelo mar
ljiv i n i z o b r a ž e n č l o v e k , z e lo 
sposoben gospodar, zares pobo
žen d u h o v n i k . Sk ra tka , b i l je 
m o ž . na katerega smo lahko za
res ponosni in po katerem bi se 
veljalo zgledovati . 

T i so ob s impoz i ju romal i v 
R i m s posebnim avtobusom pod 
vodstvom d o m a č i n a mag. Pavla 
Pibernika. N a s impoz i ju pa so 
Komendcane predstavljali župnik 
m dekan Niko la j Pavl ic (imel je 

enega od pozdravnih govorov in 
skupaj z veleposlanikom S M V R 
pri Svetem sedežu, dr. Štefanom 
F a l e ž e m . o d k r i l s l iko P P. 
Glavar ja , k i j o je izde la l 
akademsk i s l ika r T o m a Ž 
Pet ko), prof. A n d a Peterl in 
(predstavila je Glavar jevo 
k n j i ž n i c o v K o m e n d i ) , 
d ipl . arheolog in zgodovinar 
G a š p e r Šmid (govoril je o 
graščini v K o m e n d i v G l a 
varjevem času) in dipl . teo
log J o ž e Pavlic (predaval je 
o Petru Pavlu Glavar ju v 
življenju in delu V ik to r i j a 
mi Demšar j a ) . Iz K a m n i k a 
jc na s impozi ju sodelova
la prof. Mar j e t a H u m a r s 
predavanjem o Glavar jevi 
s lovenšč in i . Prof . Humar -
jeva in »komendsk i rojaki« 
so za svoje nastope p o ž e 
li lepa priznanja, nanje pa 
se tudi skrbno pr ip rav i l i , 
saj so govor i l i v zares i z 
brani s t rokovn i d r u š č i n i . Svoja 

predavanja pa bodo kmalu sku
paj z drugimi i zbran imi preda
vatelji s simpozija predstavili na 

Predava prof. Marjeta Humar 

» m i n i - s i m p o / i j u « o G l a v a r j u v 
K o m e n d i . 

Kamniški občan - Ustanovitelj Občina Kamnik, izdajatelj Bistrica, d. o. o., Ka
mnik. Ljubljanska 3 a. direktorica Saša Mcjač. dipl. ckon. Ureja uredniški od
bor. Odgovorna urednica in lektorica prof. Breda Podbrcznik-Vukniir. Strokovna 
sodelavka Vera McjaC. Tehnični urednik Franci Vidic. Na podlagi zakona o PO 
in mnenja Ministrstva za kulturo sodi časopis med proizvode informativne na
rave, za katere se plačuje 5% davek Kamniški občan izhaja dvakrat mesečno 
v nakladi 11.200 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva brezplačno. Naslov 
uredništva: Kamnik. Glavni trg 24 (občina), tel. fax: 831-311. Žiro račun: Bistri
ca, d. o. o.. 50140-603-53872. Rokopisov in fotografij ne vračamo. Tisk Delo -
Tisk časopisov in revij d. d. Ljubljana. 

U d e l e ž e n c e m simpozija in ko-
mendskim romarjem bo ostalo v 
lepem spominu tudi s r ečan je s 
p a p e ž e m Janezom Pavlom II. 9. 
septembra med s p l o š n o avdien-
co na T r g u sv. Petra v R i m u in 
njegove pozdravne besede. V 
njih se je posebej spomnil Petra 
Pavla Glavarja. 

E . Ć . 

Maraton Mira Kregarja in 
Dušana Mravljeta 

Na pobudo našega znanega 
Športnika Mira Kregarja je bil v pro
gram vključen tudi ultra maraton 
G7, v katerem sta se kolesar Miro 
Kregar v 24-urnem kolesarjenju in 
ultramaratonec, tekač Dušan 

I 

Med skupinami v prvem delu sprevoda so člani FS Emona poleg bloške, go
riške in prekmurske nose predstavili tudi bojansko nošo iz Rele krajine. 

^ i ^ 4 @ l 

Ultramaratonec Mravlje v nede
ljo zjutraj, ko je sneg pobelil ka
mniške planine, teče skozi Du
plico dvestotemu kilometru na
proti 

Mravlje iz Tržiča, pomerila s doslej 
doseženimi rekordi. V soboto oh 13. 
uri sta se podala na 24-umo tekmo
vanje na 7,5 km dolgi progi Ka-
mnik-Dupllca-Podgorje-Kamnlk. 
Kljub močnemu nalivu in hladnemu 
vremenu sta oba vztnajala in v nede
ljo ob 13. uri, ko je spel posvetilo 
\niiee. ob navdušenih pozdravili ob
činstva prispela na Glavni W% kol 
sta nam povedala, so slabi' vremen
ske razmere preprečile Dušanu Mra-
vljetu, da hi zrušil svoj rekord iz le
ta 1991 (256 km), v malo manj h ni 
30 krogih je pretekel 220,8 km. Mi
ni Kregarfu pa da bi zrušil rekord 
Primoža Čerina iz leta 1996 (726 
km). S 676.8 km, ki jih je prekate-
šaril v nekaj več kot 90 krogih, pa 
je presegel svoj rekord, ki ga je po
stavil leta 1995 na 25. Dnevih na
rodnih noš (645 km). 

Člani folklorne skupine Iz avstrijskega Trofaiacha so na Glavnem trgu po
kazali zanimive štajerske plese. 

Vse ostalo pa bodo morali organi
zatorji pokriti s sredstvi sponzor
jev in uporabnikov stojnic. 

Besedilo in fotografije: 
F R A N C S V E T U J 

Med Komendčani je prt gledalcih zbudil posebno navdušenje mali Gašper, 
kije na majhnem zapravljtvčku peljal še manjšega Gabriela. 

Kamniški maturanti nad povprečjem 
Nadaljevanje s 1. strani 

mnazijci pri skoraj vseh predmetih do
segli ocene, ki so višje od državnega po
vprečja. Na primer pri slovenskem je
ziku je slovensko povprečje 3.10, naši gi
mnazijci so dosegli povprečje 3.55. Pri 
matematiki jc na osnovnem nivoju po
vprečna ocena 3.49, v Sloveniji pa 2,96. 
naši gimnazijci so znali angleščino po
vprečno za 3,91. slovenski pa za 3.41 (tu
di na osnovnem nivoju). Na ekonom
ski šoli so znali ekonomijo kar za 4,13. 
slovenski dijaki pa za 3.15, kar jc sko
raj za eno oceno odstopanja. V tem 
predmetu smo torej v »špici«! 

Kako potekajo priprave na maturo? 
Dijaki sc na maturo pripravljajo prav

zaprav vsa štiri leta. na gimnaziji pa or
ganizirane skupine od drugega polletja 
3. letnika in ves 4. letnik. 

dmorili ste o dobrih uspehih vaših di
jakov. Koliko k lemu pripomorejo profe
sorji? 

Dobri profesorji so bistvo sole. saj 
šola z njimi stoji ali pa pade. Vsi dija
ki, ki so bili vpisani, po uspehu niso bili 
najboljši. Pri nas pa smo t udi / manj us
pešnimi dijaki dosegli dobre rezultate. 

URŠKA T O M E C , letošnja matu^ 
ran tka z 31 točkami: Toliko loč k 
lahko dosežeš z malo sreče in veli
ko truda. Nad svojim rezultatom 
sem bila zelo presenečena, kei ra ni
sem pričakovala. Zelo sem zadovolj
na, čeprav sem občutila psihični pri
tisk, ker je bilo premalo časti za pri
pravo. Vendar pa sc jc izplačalo po-

Vtruditi. y 

O tem govori ludi dejstvo, da nihče od 
dijakov v četrtem letniku v celoti ni pa
del na maturi, to je namreč kar okrog 
140 dijakov. 

Nekateri učenci in njihovi starši so 
bili ob letošnjem vpisu razočarani, saj 
je bil prag za vpis kar I M! ločk! 

Na gimnaziji imamo štiri oddelke m 
vsi so zapolnjeni. Dijakov v prvem let
niku je približno 120, kar pomeni, da so 
razredi zapolnjeni. 138 ločk jc bila res 
visoka meja. zaradi kalerc m bil spre
jel tudi kakšen oilličnjak. Uvedli smo 
nov program in sicer ekonomsko gimna
zijo, kjer imamo dva oddelka. Tu so vpi
sani večinoma prav dobri in odlični 
učenci. Popolnih pa smo tudi ekonom
sko šolo. kljub temu da spremembe v 
šolskem sistemu rte predvidevajo več 
maturitetnega programa Letos jc torej 
10 oddelkov I. letnikov. Ministrstvo za 

šolstvo nam jc na našo prošnjo odobrilo 
šc dodaten oddelek. 

Bo meja 138 točk ostala tudi za drugo 
leto? 

To jc vse odvisno do vpisa. Projek
cijo za naslednje leto |e le/ko naredili. 
Težimo seveda k temu, da bi bili čim 
boljša šola s čini boljšimi dijaki. Glede 
na razpoložljiva mesta določimo števi
lo vpisa, od prijavljenih učencev pa jc 
odvisno, kolikšna je meja pri številu 
točk. 

Katere dodatne dejavnosti ponujate di
jakom? 

Močno jc razvita raziskovalna dejav
nost in vsako leto naši dijaki poberejo 
nekaj prvih mest, letos so to dosegli že 
pri računalništvu / mentorjem prof. Ku-
saijcm. Šola ponuja tudi preko 30 krož
kov, športne aktivnosti, npr. tudi aero
biko, dramsko skupino z mentorico 
prof. Kodra, delo s šolskimi glasili. Naš 
šolski časopis Zdeno z mentorico prof. 
Griljevo in nemško glasilo sla bila na
grajena, imamo pa tudi angleško glasi
l a Organiziramo tudi sociološke delav
nice. Astronomski krožek s prof. Vran-
karjem ima na razpolago celo astronom
sko opazovalnico. Dejavnosti in tudi po
uk športne vzgoji pa bi bili bogatejši, 
če bi imeh zunanja igrišča 20 let po iz
gradnji lega centra jih namreč šc vedno 
nimamo. Glede na počasne postopke pri 
pridobivanju sredstev za investicije s 
strani države, ki trajajo tudi več let, je 
bila sprejela odločitev, da bomo prvo 
fazo izgradnje zunanjih igrišč izpeljali 
kar sami. Seveda pa pri tem računamo 
na sponzorska sredstva in tudi na pri
spevek staršev. Igrišča bodo namenjena 
košarki, rokometu, malemu nogometu in 
odbojki, načrtujemo pa še atletsko ste
zo. 

Še katere novosti? 
Novost jc organizacija pouka: v le

tošnjem šolskem letu je celoten zavod 
prešel na dopoldanski pouk, le enkrat 
tedensko imamo /a posamezen oddelek 
pouk podaljšan do petih, lakn \: zdaj 
organizacija pouka enaka /a obe soli. 

Poteka pa tudi kompletna obnova te
lovadnice, zaradi česar jc moten pouk 
111 bo treba malo potrpeti 

Nekaj jc tudi novosti pri izobraževa
nju odraslih. Poleg dosedanjih progra
mov, torej prodajalec in ekonomski teh
nik, uvajamo tudi jezikovne tečaje in ra
čunalniško izobraževanje. Vsi tečaji in 
izobraževanje za odrasle poteka v ve
černih urah. Po cenah smo zelo konku
renčni, hkrati pa zagotavljamo kvalitet
no izvedbo programov. 

Al i veste, kje vaši dijaki kadijo? 
Vem. Upam, da jih je zdaj okrog 

Zdravstvenega doma in vrtca manj. ker 
smo rekli, da iib lam ne bomo vet to
lerirali. Zdaj imamo /a počilek med od
morom urejen prostor za šolo. kjer so 
(udi klopicc. 

Kaj pa hi sc zgodilo, če hi se k vam pri
šel dogovarjat za maturo... No, kakšen ala. 
ki je na visokem položaju? 

Meter ie /a vse enak. ker sc držimo 
pravil. Tudi čc jc ata na visokem polo
žaju. Tudi pri nas prihaja do pritiskov 
vse od vpisa do popravnih. Vedno smo 
pripravjeni na pogovor, zadeve pa ob
ravnavamo po pravilih. I i pojavi so nor
malni, morda lo niti niso pravi pritiski, 
ker se starši običajno borijo za svoje ot
roke. Vendar pa nobenemu dijaku nc 
dajemo prednosti, nc glede na lo. od 
kod pride pobuda. 

BRLI)A PODBREŽNIK VUKMIR 

KOMUNALNO P O D J E T J E , d.d. 
KAMNIK, 
C A N K A R J E V A 1 1 

Honorarno zaposli nosače pri pogrebih. 

Istočasno objavlja prosto delovno mesto 
ODČITOVALCA VODOMEROV 
Pogoji: KV vodovodni instalater. 

Interesenti naj se zglasijo na sedežu podjetja. 
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S 5. Izredne seje občinskega sveta 

Določitev volilnih enot: Podgorje 
h Kamniku, Križ pa h Komendi 

Na 5. izredni seji občinskega sve
ta v sredo. 9. septembra, so svetni
ki obravnavali tri zadeve, poveza
ne z jesenskimi volitvami občinskih 
svetov v kamniški in V novi ko
mendski občini. 

Najprej so se lotil i obravnave 
predloga odloka o določitvi volilnih 
enot za volitve članov občinskega sve
ta občine Kamnik. 

Ker bo imel bodoči občinski svet 
občine Kamnik zaradi ustanovitve 
občine Komenda namesto doseda
njih 31 odslej 29 članov, bo kamni
ška občina razdeljena na štiri volil
ne enote. 

V prvi volilni enoti, ki obsega ob
močja K S Motnik. Špitalič, Tuhinj, 
Šmartno v Tuhinju, Vranja Peč, Pšaj-
novica, Srednja vas. Sela pri Kamni
ku in Nevlje, bodo volivci izvolili 6 
članov občinskega sveta. Drugo volil
no enoto sestavljajo K S Godič, Črna 
pri Kamniku, Kamniška Bistr ica, 
Mekinje in Tunjice, v njej pa bodo 
i/volili prav lako šest občinskih svet
nikov. 

V tretji volilni enoti bodo K S Du
plica, Šmarca in Volčji Potok, volili 
pa bodo 7 članov občinskega sveta. 
Na predlog poslanske skupine S K D 
so namreč KS Podgorje, ki jc bilo 
prvotno predvideno v tej volilni 
enoti, priključili kamniški volilni 
enoti. 

Četr ta volilna enota, v kateri bo
do K S Kamnik Center, Novi trg, I V 
rovo, Zapriec in Podgorje, pa bo v 
občinski svci prispevala največ, to 
je HI svetnikov. 

S tem predlogom tliSO soglašali 
svetniki S L S , ki so predlagali 
amandma, naj bi kaminska volilna 
enota brez Podgorja volila 8 svet
nikov, za enega pa naj bi sc pove
čalo število svetnikov v prvi volil
ni enoti (KS Tuhinjska dolina). Svoj 
predlog so utemeljevali s leni. da je
za iako obsežno območje , kot je 
I uliui|ska dolina, v primci javi S Ka
mnikom, ki da jc si Hijeno spalno 
naselje. 6 svetnikov premalo. 

Kot je poudaril Anton Hočevar 
(SLS), se s tem odlokom postavlja
jo temelji novih odnosov v novi ob
čini Kamnik, čeprav ve. da bodo 
preglasovani, vendar večina nima 
vedno prav. Zavrnitev tega amand
maja bi pomenila nadaljevanje pro
grama razbijanja kamniške občine, 
je dejal. 

Proti amandmaju SLS sta nasto
pila Kudi Meršak (Zeleni) in Demit-
rij Perčič (LDS), ki sta poudarila, da 
bi tako Kamnik, ki jc doslej pogo
sto potegnil kratko, podredili Tu
hinjski dolini, Jožko Koinsak (SI S i m 
soglašal z Mcršakovim predlogom, 
naj hi bila cela občina ena volilna 
enota in dejal, da krave, koze in jar
ce ne moreš imeli v istem hlevu in 
da je treba podeželju nameniti več 
pozornosti. 

Ker bi bil s sprejemom amand
maja SLS sprejeti odlok nezakonit 
(zakon n a m r e č zahteva, da sc v 
vseh volilnih enotah en svetnik voli 
na enako število prebivalcev), svet
niki amandmaja s i s niso sprejeli. 

Do podobne razprave je prišlo 
tudi pri obravnavi odloka o določitvi 
volilnih enot za volitve članov občin
skega sveta občine Komenda. Po pr
votnem predlogu naj bi novo obči
no Komenda sestavljali dve volilni 
enoti, v prvi naj bi bila ks Komen
da (volili naj bi X članov občinske
ga sveta), v drugi pa območje KS 
Moslc in Kriz s šestimi svetniki. Na 
predlog Vinka Ovijača, ki se jc skli
ceval na sporazum, sklenjen med 
KS Komenda. Moslc in Kriz pred 
ustanovitvijo nove občine Komen
da, so Kriz priključili volilni enoti 
Komenda, lako tla ho ta volila de
vet svetnikov, Moste pa bodo samo
stojna volilna enota s 5 svetniki. 
Občinski svet občine Komenda bo 
namreč štel 14 svetnikov. 

Občinski svetniki so sprejeli tu
di odlok o delnem povračilu stroškov 
organizatorjem volilne kampanje za 
volitve župana in list kandidatov za 
volitve članov občinskega sveta obči-

O b č a n o v k o m e n t a r 

Festival ali veselica? 
Kaj so pravzaprav luli nuj bi bili) kamniški Dnevi narodnih noš'.' To se iz lela v le

to sprašujejo organizatorji pa tudi opazovalci le naše največje in najbolj obiskane tu
ristične prireditve. Ali naj bo lo jtovsem kulturna, narodopisno zasnovana prireditev, 
k i naj bi vsak<i letu prinesla s xboj kako novost t predstavljanju oblaiUne kulture v 
naši Zgodovini, ali pit naj bu to vsakoletna veselica, neke vrslc »septembcrfcslt po vzoru 
bavarskega Oktoberfesta? I erjelito na to vprašanje v nosili cedulje linij tr.no zasuti-
vatlih razmerah se nc ha kmalu lasnega odgovora, 

kakorkoli že. Dnevi narodnih nos so v teh 28, letih postali blagovna znamka, ki 
sejo da ludi tržiti, pa ne v smislu iskanju dobička, pac pa v smislu pokrivanja sora
zmerno velikih stroškov, kijih nosi steboj vsebinsko kvalitetno zasnovun kulturni pro-
grani ZuiO bodo vsa iskanju zasnove le prireditve tudi v bodoče nihala meti komer
cialnim delom, ki nosi s seboj tudi marsikatero vsebinsko nesprejemljivo dogajanje, 
in kulturnim delom, ki nuj bi res odražal prvobitno podobo nase ljudske note, 

To seje sc posebej pokazalo tudi lelos, ko je bilo zaradi lanske finančne polomije 
treba nadaljevati tradicijo DNN v, lahko rečemo, izrednih razmerah, ker jc turistič
no društvo v razsula, je bil edini izhod, da Je izvedbo prireditve. organizacijskim od
borom vzel v roke župan. 

(epruv so marsikoga molili baloni sredi trgu, napihnjeni šotori in sc kaj. kar ne 
sodi ravno v našo folkloro, je bilo treba za preživetje prireditve prestati tudi In nepri
jetnost. Dejstva, da sn organizatorji ob »zaplenjenih« stojnicah TI) marali prosili za 
stojnice sosede Mengsane, ki H lanske izposoje niso dobili plačane, daje bil odziv 
kamniških spnnznrjev z izjemo obeh bank in dveh ali Irch pndjctij /nekateri sn rajši 
sponzorirali revijo bivšega predsedniku ID!) izjemno slab. da tO sc letos slabo odzva
li tudi trgOKt na sejemski prndaji. da je marsikaterega izmed njih, ki jc čakal na zadnji 
leden, od prijave odvrnilo tudi slabo vreme in podobno, so sama po sebi dovolj zgo
vorna. 

Upajmo, da se bomo vsaj do 30. Jubilejnih Dntvov narodnih nos letu 2000. edini-
U n konceptu prireditve in sc za njegovo izvedbo tudi primerim organizirali. Da nc bo 
somu skrh nekaj posameznikov, pac pa vsega Kamniku m vseh kaniiiicannv! (fs) 

Spoštovani starši! 
Š o l s k o l e t o sc je Že Začelo. V r t c i v občini K a m n i k so 

prezasedeni, na p ros ta mesta čaka 270 odklonjenih pred
šolskih Otrok v s t a r o s l i od I. d o 7. l e l a . 

Občina K a m n i k k o i ustanovitelj vrtca A n t o n a Med
veda in vodstvo v r te t i si p r a v zato prizadevata, da hi 
ze v letošnjem š o l s k e m l e tu odprla dva oddelka v š m a r t -
nem in sicer za otroke od 3. leta do vstopa v šolo. 

Zato prosimo vse starSe, ki bi tekli svoje otroke vklju
čili v vrtec v Šmartnem, da sc oglasijo na Upravi VVA 
in oddajo prošnje za sprejem oziroma prosimo vse star
še, ki že imajo svoje otroke vključene v vrtec, jia hi jih 
zaradi lokacije raje premestili v vrtec v Šmarmem, da 
nam do 15. K). 1998 oddajo prošnje oziroma prošnje 
za premestitev. Prošnje j)osljile ali oddajte na Upravi 
WZ Antona Medveda Kamnik, Novi trg 26b. Vse os
tale informacije dobite po tel. 819-210. 

ne Kamnik. Po tem odloku bo tistim 
organizatorjem volilne kampanje, 
katerih liste bodo na volitvah dobile 
mandate, pripadlo po 60 SIT za 
dobljeni glas. 

Županski kandidati pa bodo pre
jeli po 20 SIT za vsak dobljeni glas. 
čc bodo dobili najmanj 10% glasov 
volivcev, ki so glasovali. 

Na predlog Bojana Mlakarja, na
čelnika oddelka za okolje in pro
stor, so svetniki dodatno uvrstili na 
dnevni red določitev nove vrednosti 
točke za izračun nadomestila za upo
rabo stavbnega zemljišča. Po sklepu 
občinskega sveta sc bo vrednost 
točke od I. julija letos povečala za 
slabih 6%. 

F R A N C S V E T E L ! 

Vi sprašujete, župan odgovarja 
I. J. sprašuje, kako je z lastni

no kavarne Veronika in ali je 
bilu tudi ta zgradba predmet 
denacionalizacije. 

Objekt Kavarna Veronika sodi 
v večinskem deležu med občinsko 
premoženje, za katerega je bil vlo
žen predlog za vknjižbo lastninske 
pravice. Objekt torej ni oz. ni bil 
predmet denacionalizacijskega 
postopka. 

kol je znano, je bila prenova 
omenjenega objekta končana v le
tu IVKK Takratni lastnik (kultur
na skupnost Kamnik) je istega le
la sklenil z g. F. Mlakarjem naje
mno pogodbo za H) let, nato pa jo 
ž aneksom podaljšal še za deset 
let. Vlaganja najemnika so bila 
pogodbeno ovrednotena v visini 
144.1)00 DEM, mesečna najemni

na pa opredeljena v visini 1.500 
DEM. 

Pri razčiščevanju premoženjsko
pravnih zadev je občinska uprava 
ugotovila, da seje medsebojna izrav
nava finančnega vložka ž najemnino 
iztekla 30. 7. /997 in zato najemni
ka pozvala k tekočemu poravnava
nju pogodbenih obveznosti. Najemnik 
se je v odgovoru skliceval na domnev
no bistveno večja vlaganju ter nava
jal datum, kije bil v sklenjeni pogod
bi očitno naknadno popravljen, po 
katerem naj hi se poravnuva iztekla 
šele I. K 2003. Dejstvo pa je. da do
kazil o tovrstnih vlaganjih najemnik 
kljub večkratnemu pozivu lastniku ni 
dostavil. Zaradi slednjegu bo treba 
na osnovi materialnih dokazov ugo
toviti dejanski obseg investicijskega 
vložka. 

Se glede na se ne povsem ureje
na medsebojna razmerja ie obtina 
kol večinski lastnik objekta vseka
kor zainteresirana, da ima Kavar
na Veronika ustrezno vsebino, ki 
poleg pridobitne dejavnosti prispe
va ludi k bogatenju kamniške kul
ture. 

10X1 SMOIMKAR 
župan 

Adriaplin končuje drugo 
fazo kamniške plinifikacije 

V teh dneh investitor Adriaplin 
s svojimi izvajalci konču je drugo 
fazo izgradnje kamniškega plino
voda na o b m o č j u Zaprie. Skupaj 
so zgradili okrog pet kilometrov 
nizkot lačnega plinovodnega omre
ži, i s no priključki 

»Lahko rečem, da dela poteka
jo v skladu s predvidenimi načr 
ti.« je povedal dipl . inž. Lojze Ba
bic, odgovorni vodja projekta pri 
Adriaplinu. Trenutno potekajo de
lti na odseku med Zapr icami in 
Š u l n o , kjer se bo v kratkem pli
novod spojil z žc zgrajenim om
režjem in prikl jučki na Šutni . Po 
V>escdah inž. Babica sc bodo vsi 
naročn ik i , ki imajo izvedene pri
kl jučke, že zaceli ogrevati s pl i 
nom na z a č e t k u letošnje kurilne 
sezone, najkasneje 15. oktobra. Le
tos bodo nadaljevali gradnjo glav
nega voda mimo obč inske hiše. ki 
jo tudi nameravajo priključit i , do 
trgovine in skladišč Univcrz.ala na 
Grabnu. Letos se bodo s plinom 
ogrevali tudi v stanovanjskem blo
ku K I K a na Trgu talcev (Trgovi
na Emona). 

Č e p r a v z nekol iko večjimi te
žavami zaradi nesoglasij nekaterih 

lastnikov zemljišč in zaradi isto
časne gradnje kanalizacij, se nada
ljuje ludi gradnja plinskega omre
žja v Šmarci . Doslej je zgrajeno 
o m r e ž j e od Marke ta K o č n a do 
Nožic. Podatek, da je trenutno v 
Šmarci prijavljenih le 20 naročn i 
kov, kaže . da med Š m a r č a n i za 
plin šc m prav velikega zanima
nja. Ko t je rekel inž. Babic, bo in
vestitor zaradi nerazumevanja ne
katerih lastnikov zemljišč, ki ne 
dopustijo, da bi plinski vod tekel 
po njihovi zemlji, imel za prek 5 
milijonov SIT večje s t roške . 

Glede na to. da imajo nekate
ri potencialni porabniki še pomi
sleke, ali naj na zemeljski plin pri
ključijo tudi svoje š ted i ln ike , je 
inz. Babic dejal, da ni utemeljena 
bojazen, da bodo nato stroški ku
hanja višji. Ugotovi l i so n a m r e č , 
da ka lor ična vrednost butan pro
pati plina v 10 kg jeklenkah ustre
za vrednosti 13.6 m ' zemeljskega 
plina in da je kurjenje z zemelj
skim pl inom najmanj za 30% ce
nejše. Nastavitev šob na štedilni
kih pa tudi nc zahteva večj ih 
s t roškov . 

F. S. 

Te dni potekajo zadnja dela pri povezavi plinovodnega omrežja na Sutni. 

Kamniški občan in lokalne volitve 

za župana in občinske svetnike 

Na podlagi 5. č lena Zakona o voli lni kampanji objavljamo pravila 
za izrabo časopisnega prostova v K a m n i š k e m o b č a n u za predstavi
tev kandidatov, pol i t ičnih strank in njihovih programov. Vsem kan
didatom, pol i t ičnim strankam in drugim predlagateljem kandidatov bo 
zagotovljena enakopravnost pri predstavitvi njihovih programov in vo
lilnih propagandnih sporoči l . 

Kamniški občan bo kot samostojen nestrankarski časopis spremljal 
predvolilno dogajanje v skladu s svojo usmeritvijo in kodeksom no
vinarske e t ike Objave, razglase, sporoč i la kandidatov, njihovih pred
lagateljev in strank bomo objavili i zk l jučno na notranjih straneh ča
sopisa po veljavnem ceniku za volilna sporoči la . M o ž n o bo tudi vla
ganje letakov v posamezno š tevi lko Kamniškega občana . Vsa volilna 
propagandna sporoč i la bomo objavljali le z navedbo na ročn ika . 

Roki izhajanja in oddajanja gradiva v času volilne kampanje: 

DATI!M i z ida 
št. 18-23. 10. 1998 dopoldan 
št. 19- 5. I I . 1998 popoldan 
št. 20- 18. I I . 1998 popoldan 

ROK O D D A J I , ( iRADIVA 
14. 10. 1998 do 16. ure 
28. 10. 1998 do 16. ure 
11.11. 1998 do 16. ure 

Kaj pravijo dokumenti o Veliki planini? - (2) 

Ponovna oživitev AS - Pašne 

skupnosti Velika planina 
V prejšnji številki smo na pod

lagi zeml j i škoknj ižnih dokumen
tov opisali z ače tke gospodarjenja 
s pašniki in ostalimi zemljišči na 
V e l i k i in Mal i planini in kratko 
zgodovino lastninskih razmerij do 
leta 1990. 

Zato današnji zapis z a č e n j a m o 
s pomembnim dogodkom, ki po
meni z a č e t e k vzpostavljanja ne
kdanjih zemljiško lastniških odno
sov na omenjenem območju. To je 
ponovna oživitev Agrarne skupno
sti Pašne skupnosti Ve l ika plani
na. To skupnost je spomladi leta 
1995 ustanovilo 63 č lanov z ob
močja vasi Laniše. Zakal, Klemen-
čevo . Okroglo . Bistričica. Zgornje 
in Spodnje Stranje. Košiše. Kregar-
jevo, G o d i č , S to ln ik . Lenart na 
Rebr i in Sidraž. Namen skupno
sti je bil pridobitev premoženjskih 
pravic č l anov nekdanje agrarne 
skupnosti Vel ika planina in učin
kovito gospodarjenje z. n e p r e m i č 
ninami, ki bodo po Zakonu o de
nacionalizaciji vrnjene uprav ičen
cem v last in posest kot skupna 
lastnina vseh članov Agrarne sku
pnosti . S p o r a z u m o ponovni 
vzpos tav i tv i Agra rne skupnosti 
Vel ika planina (v nadaljevanju A S 
V P ) jc bil registriran pri Okraj
nem sodišču v Kamniku 29. mar
ca 1995. V register agrarnih sku
pnosti pri Upravni enoti Kamnik 
je bila A S V P vpisana 5. apri la 
1995. Člani so sprejeli tudi pravi
la A S V P . k i d o l o č a j o , da med 
o b č n i m a zboroma vodi skupnost 
sedemčlanski pašni odbor, izvoljen 
za štiri leta. njegovega predsedni
ka pa posebej izvol i občn i zbor. 
Organa skupnosti sta tudi komi
sija za gospodarjenje z lesom in 
nadzorni odbor. 

N a podlagi zahteve A S V P za 
vrnitev n e p r e m i č n i n v naravi v 
last in posest je Upravna enota 
Kamnik 25. aprila 1997 izdala del
no o d l o č b o , da se 63 uprav ičen
cem, včlanjenih v A S V P z naved
bo deleZev solastninskih pravic, 
vrne okrog 83.5 hektara zemljišč, 
kar je manj kot pelina vseh zem
ljišč, ki merijo prek 550 ha. D o 
slej vrnjena zemljišča, predvsem 
lista, na katerih stojijo pastirske 
bajte, pa. kot je razvidno i z ce-
nilncga elaborata na ročn ika V e l i 
ka planina - Zaklad narave, ne za
jemajo površ in , na katerih pote
kajo žičnice in smuča r ske proge. 
Teh naj bi bilo okrog 42 ha. Ker 
pa ta zemljišča niso odmerjena, ni 
bilo m o g o č e d o k o n č a l i postopka 
za preostali velik del pašnikov in 
gozdov. 

Na izdano delno od ločbo sta se 
poleg Državnega pravobranilstva 
RS pritožili tudi Obč ina Kamnik 
in d ružba Vel ika planina - Zaklad 
narave. Za to je bi l pr i upravni 
enoti Kamnik II. februarja 1998 

sklicali sestanek, ki so se ga ude
ležili predstavniki A S V P . O b č i n e 
Kamnik in d r u ž b e V P Zaklad na
rave. Na njem so razčistili vpra
šanje plačila o d š k o d n i n e za odv
zeta zemljišča, ki j ih po ugotovitvi 
predstavnikov A S PS razlaščenci 
niso nikol i dobi l i . Udeleženci so 
tudi ugotovili , da že dalj časa po
tekajo pogovori o možnos t i skle
nitve poravnave za vrnitev zem
ljišč, katerih zavezanec oz. stranka 
v postopku sta Obč ina Kamnik in 
V e l i k a planina - Zak lad narave 
d. o. o. S tako poravnavo bi lah
ko rešili vprašanje vračanja oziro
ma eventualne služnosti na tistih 
zemljiščih, za katere je zaintere
siran upravljalcc smučišč in žičnic. 
Upravn i organ je strankam dolo
čil rok treh mesecev, v katerem 
naj bi podpisano poravnavo pred
ložili upravnemu organu. Predho
dno pa naj bi tak sporazum odo
bril tudi Sklad kmetijskih zemljišč 
in gozdov RS. Dogovorjeno je bi
lo tudi, da bo v nasprotnem pri
meru upravni organ zahteval, da 
stranke odmerijo vse objekte in 
naprave, vključno smučišča, kakor 
tudi odmero poti v naravi. Uprav
ni organ pa bo nadaljeval posto
pek vračanja tistih zemljišč', za ka
tere V P Zaklad narave in Obč i 
na Kamnik ne nastopata kot za
vezanca, vendar sedaj tudi ta po
stopek stoji. 

Predstavniki A S V P , d r u ž b e 
Vel ika planina - Zaklad narave in 
O b č i n e Kamnik so sedaj osnutek 
prej omenjenega sporazuma o z i 
roma dogovora že pripravil i . Os
nutek med drugim po predlogu 
pašne skupnosti predvideva 
vknjižbo s lužnostne pravice upo
rabe d o l o č e n i h n e p r e m i č n i n za 
potrebe s m u č a r s k e , rekreativne 
aktivnosti, vzdrževanja smučarske 
in druge žičniške infrastrukture v 
korist vsakokratnega koncesionar-
ja ž i č n i š k o s m u č a r s k e dejavnosti. 
Ta pa naj bi pašni skupnosti pla
čeval d o l o č e n o letno o d š k o d n i n o 
(npr. ok rog 300.000 SIT). 

Občina in V P Zaklad narave sta 
predlagala variantno rešitev, da bi 
po odmeri smuča r sk ih in rekre
acijskih površin vknjižili lastninsko 
pravico na objektih in napravah, 
vkl jučno s funkcionalnim zemlji
ščem v korist V P Zaklad narave. 
Prenos lastništva teh parcel naj bi 
bil brezplačen. Pašna skupnost naj 
bi imela pravico paše in pravico 
gospodarskih voženj po obstoječih 
cestah. 

Seveda pa je treba ponovno po
udariti, da je ta dogovor šele v os
nutku in da bo verjetno trajalo šc 
nekaj časa. da bodo usklajeni vsi 
interesi pri rabi velikoplaninske-
ga prostora. O poteku teh uskla
jevanj pa kaj več pr ihodnj ič . 

K R A M S V E T I L ! 

Prosimo, da sc držite' lokov, da ne bi prihajalo do nepotrebnih za
pletov ob izidu posameznih številk. 

Dodatne informacije lahko dobite v uredniš tvu Kamniškega obča
na na Glavnem trgu 24 v Kamniku . 

1 redništvo 

ŽPZ SOLIDARNOST 
išče dekleta in žene, 
ki so rade v dobri družbi in imajo smisel za 
prepevanje. 
Avdic i ja je vsako sredo ob 20. ur i nad K a v a r n o V e r o n i k a . 

Informacije po tel. S48-061. 

http://tr.no


Po sadje v Tunjice 
V naši občin i je Se vedno v ve

ljavi slogan »Kamnik v naročju pla
nin«. Ker pa je ta obč ina zelo ve
lika, je temu primerno veliko tu
di na roč je pod prelepimi planina
mi in v tem naročju ležijo tudi Tu
njice malo više. prav tam, kjer je 
ponavadi najpri jetnejše, najtoplej
še, so kot prsi, ki dojijo. In včasih 
jc bilo pribl ižno tako, saj so s sko
raj sleherne kmetije ženske oprta
ne s težkimi koši pridelkov, upog
njenih hrbtov, tovorile dvakrat te
densko na k a m n i š k o t r žn ico . In 
prebivalci mesta navajeni, da j im 
nekdo prinese zdravo, kvalitetiki 
hrano z dežele skoraj pred prag. 
so zadovoljni pokupil i vse. kar je 
bilo prineseno s Tunjic in proda
jalke so se prav tako zadovoljne 
vračale proti svojim domači jam, 
nazaj v ilovnate tunjiSke griCe. 

Toda Časi so se nenadoma spre
menili. Kar naenkrat taksna pre
hrana ni bila več primerna ali pa 
recimo, da ni bila »v modi«, kar bi 
bil najbolj blag izraz za stanje, ki 
je sledilo, saj so »branjevci« nove 
dobe izr in i l i iz mesta vse, kar je 
dišalo po zdravi domač i prehrani. 
Čas pa je v mestu v naroč ju pla
nin tekel naprej kakor tudi v Tu-
njicah. samo ura je začela druga
če biti. V mestu pod planinami so 
se prebivalcem začeli pojavljati že
lodčni krči, ki so bili tem močnejši. 

črni daljšo pot jc prepotovalo na 
videz zelo lepo sadje ali zelenja
va. Iz Španije. Italije, Bolgarije. A l 
banije. Makedonije, Romunije, Uk
rajine in kdo ve odkod Se so nas 
zasipali z napihnjenimi pr idelki , 
polnimi »sodobnih vitaminov«. Ura 
v naročju pod planinami pa je bila 
vse bolj glasno. Vse več meščanov 
se prebuja v novo jutro, v katerem 
bo prav zdaj, ko se bliža jesen, 
prostor na mizi spet za sadje, ki 
so mu včasih rekli, da ni v »mo
di«. 

V Tunjicah je čas tiho tekel da
lje in tudi tira bije enakomerno. 
Skoraj nobenemu drevesu »stare 
sor te« ni odzvon i lo in nekatera 
imajo že Častitljivo starost, saj je 
znano, da je kraj od nekdaj na 
sadjarskem zemljevidu Slovenije. In 
letos je v Tunjicah še posebej le
po, ozi roma se nam obeta letina 
desetletja ali stoletja, kot bi rekli 
vinogradniki. Razlog jc težka ilov
nata podlaga zemljišča, ki je kljub 
hudi poletni vročini zagotavljala 
dovolj vlage za rast in kvaliteto 
sadja. V tem času pa prijetno sve
že, blage sape z bližnjih planin bo
žajo krošnje starih dreves in od
krivajo plodove soncu, da jih obar
va in j im da tudi dovolj sladkorja 
za pravi okus. 

Č e z vse Tunjice, ki se razteza
jo na 9 m : površ ine , so posajena 

drevesa, katera so naši predniki 
vzgojili kot najbolj primerna, naj
boljša. V e č kot 20 sort hrušk in 
več kot 30 sort jabolk čaka na vas, 
k i ste se p ravočasno zbudili . Pr i 
dite to jesen v Tunjice in ne bo 
vam težko najti, kar si želite. V o -
š č e n k e - gorenjske ali dolenjske, 
krivopecelj, mošancclj, pajer, onta-
rio, kosmač. bobovec, vinar, carje-
vič, liebcrman. kanadka. jonalan jc 
le nekaj najbolj znanih sort jabolk, 
ki j ih boste z veseljem uvrstili v 
vaš vsakoletni jesenski nakup oz i 
mnice in vaše bivanje v na roč ju 
planin bo šc bolj prijetno. V z e m i 
te si čas in si izberite svojega pri
delovalca sadja v Tunjicah. Spreho
dite se med slapovi rož. in mogoč
nimi starimi drevesi. Odkr i l i boste 
popolnoma nov okus, kakršnega do 
zdaj skoraj niste poznali. Brezskrb
no boste ugriznili v neškrop l j cno 
jabolko ali h ruško in spoznali, ka
ko blizu čistega izvira zdravja ste 
bili , pa tega niste vedeli ozi roma 
niste smeli vedeli. Vaša ura bo po
slej tekla bolj tiho in mirno in tudi 
vaš spanec bo sprošča joč in glo
bok. Morda boste prav letos prvič 
doživeli , kaj pomeni živeti v Ka
mniku, mestu v naročju planin. Le 
pravilno se morate v tem naročju 
obrnit i in namestiti. Obrnite se z 
glavo proti Tunjicam oziroma proti 
planinam. 

Sadjarsko - vrtnarsko 
d ruš tvo Tunjice 

V A L E N T I N Z A B A V N I K 

Kamničani na taboru SKD v Ljutomeru 

Ob zaključku pašne sezone 
na Veliki planini 

V z a č e t k u septembra se je 
konča la letošnja pašna sezona na 
V e l i k i in ostalih planinah o k o l i 

nje. zače la sc je 14. junija. Naj 
več živine so odgnali v dol ino v 
soboto, 5. septembra. Ko t nam jc 

,\a pastirskem stanu na Veliki planini pod kapelico Marije Snetne seje na »tegna 
nju« zbrala velika mnoiica ljubiteljev planine. 

POSLOVNO INFORMACIJSKI CENTER 
OBČINE KAMNIK 

SEMINAR NA TEMO: 
R A Z P I S za dodelitev posojil in sofinanciranje obresti iz 
sredstev občinskega proračuna za leto 1998 za pospeševanje 
razvoja malega gospodarstva bo: 
dne 12.10.1998 ob 17. uri v ve l ik i sejni sobi (II. nadstropje) 
O b č i n e K a m n i k , G l a v n i t rg 24, K a m n i k . 
Izvajalec: N u c l c u s C o n s u l t i n g , d.o.o., C a n k a r j e v a 3, 
K a m n i k , 

R o b e r t P o t o č n i k , d i p l . oec. 

SVETOVANJE IN INFORMIRANJE; 
za podjetnike in o b r t n i k e po teka po ustaljenih r azpo red ih 
in vsebinskih sk lop ih . 

Informacije: P I C O b č i n e K a m n i k , tel. 817-443 ali 818-107. 

KAM-BUS 
DRU2BA Z A P R E V O Z P O T N I K O V , T U R I Z E M 
IN V Z D R Ž E V A N d E V O Z I L d.d. 

N a podlagi sklepa kolegija d i r ek to r j a 

objavl jamo 
pros to de lovno mesto 

VOZNIKA AVTOBUSA 
Pogoji za sprejem na delo so: 
- k o n č a n a IV . stopnja s t rokovne i z o b r a z b e 
- v o z n i š k i i zp i t »D« kategorije 
- znanje slovenskega j e z i k a 
- d r ž a v l j a n s t v o R e p u b l i k e Slovenije 
- lasten p r e v o z 

D e l o v n o r azmer j e b o m o s k l e n i l i z a n e d o l o č e n č a s s 3-
m e s e č n i m poskusn im de lom. 

Pisne prijave z d o k a z i l i o izpolnjevanju zahtevanih pogojev, 
poš l j i t e v r o k u 8 d n i po objavi , na naslov K A M - B U S d.d., 
K a m n i k , M a i s t r o v a 18. 

O i z b i r i kandidata, vas b o m o obvest i l i v z a k o n i t e m roku . 

dejal Franc Šimenc - Jcrina, pred
sednik p a š n e skupnost i V e l i k a 
planina, je bila le tošnja paša kar 
dobra, č e p r a v je prot i koncu žc 
pritiskala suša. Navzl ic temu se je 
nekaj prek 300 glav živine na pla
nini kar dobro počut i lo . Da se jc 
na planini paslo nekoliko manj ži
vine kot lani, je v glavnem k r i 

vo pomanjkanje pastirjev, 
pravi »šef« pastirjev, ki jih 
jc le tošnje poletje na pa
st i r skem stanu p r e ž i v e l o 
24. 

K o t vsako leto je tudi 
letos drugo nedeljo v avgu
stu k maši v kapelici M a 
rije S n e ž n e na V e l i k i pla
nini prišlo veliko ljudi in je 
bil to, kljub zapletu na ni-
halki , pravi pastirski pra
znik. Letos še posebej, saj 
je mini lo desetletje, odkar 
90 k i a IVXK blagoslovili ka
pelico. 

Na srečanju pastirjev m 
turistov sredi p lanšarskega 
naselja, ki ga je tudi letos 

ob nov i koč i p r ip rav i l a Pašna 
skupnost Vclikit planina, so pred
stavili stare pastirske običa je in 
izdelavo velikoplaninskih t rn ičev . 
Zanimivo je bilo slistiti vprašanja, 
kaj so to trniči , kar kaže, da smo 
to našo posebnost še vedno pre
malo predstavili javnost i Tudi za 
ponudbo kislega mleka, ki so ga 
prodajali v ličnih l ončen ih poso
dah, jc bi lo vel iko zanimanja, saj 
so ga prodali b l i zu 4(K) skodelic. 
Ze lo pa jc teknil tudi d o m a č pa
stirski kruh. 

Z a veselo r azpo ložen j e do po
zn ih popoldanskih ur pa je po
skrbel tudi narodno zabavni an
sambel V iha rn ik . 

Po besedah predsednika pašne 
skupnosti bodo ves prihodek od 
tc tradicionalne prireditve vloži
li v obnovo planine in d o k o n č n o 
ureditev k o č e P a š n e skupnost i . 
Zato so še posebej hvaležni vsem 
tis t im podjetjem in posamezni
k o m , ki so letos prispevali svoja 
sredstva za ta namen. M e d njimi 
so Calcit , S K B banka. N o v a Ljub
ljanska banka, obč ina Kamnik, K S 
Kamniška Bistrica, Delikatesa G a 
ljot, C P Ljubljana, Oraž.cm Rez
ka i z G o d i č a in drugi. 

Č e p r a v je bilo le tošnjo sezono 
obiskovalcem Ve l ike planine na 
voljo več pastirskih dobrot : od 
kislega mleka, skute do sira, si pa
šna skupnost prizadeva, da bi še 
posebej v času največjega obiska 
skupno ponudbo teh mlečn ih iz
delkov organizirala tudi v bajti 
pašne skupnosti . 

O odnosih z žičničar j i pa pa
stirji nimajo najbol jšega mnenja 
in se radi spominjajo dobrega so
delovanja z D u š a n o m Bož ičn i -
kom. Zakaj bi drobi l i moč i in se. 
denimo, vsak zase šli »pas t i r ske 
igre« in podobne reci, kot je bi
lo to letos, č e bi z. z d r u ž e n i m i 
m o č m i lahko prireditve na plani
ni šc bolje pr ipravi l i . F. S. 

V nedlejo, 2. avgu
sta, je po teka l v p r i 
j a z n e m p r l c š k e m me
stu L j u t o m e r d e v e t i 
t a b o r Slovenskih kr
ščanskih demokratov, 
ki smo sc ga zelo š t e 
v i l n o u d e l e ž i l i t ud i 
č l a n i in s i m p a t i z c i j i 
S K D iz. k a m n i š k e ob
č i n e . I z b o r kraja le
t o š n j e p r i r e d i t v e n i 
bil n a k l j u č e n , saj je v 
L j u t o m e r u r a v n o v 
z a č e t k u avgusta pred 
130. le t i (9. avgust 
1868) p o t e k a l p r v i 
s lovensk i tabor, k i j c 
pomen i l nov element 
in p o m e m b e n korak v i z r a ž a 
nju zahtev p rog rama » Z e d i n j e -
ne S loven i je« ter s tem boja 
z a s lovenske na rodne pravice . 

P o p r i h o d u v L ju tomer smo 
sc najprej na osrednjem ljuto 
m e r s k e m t rgu p red c e r k v i j o 
udeleži l i sv. m a š e , ki j o je daro
val dr. Ivan Š t u h e c . M e d p r id i 
go se j c do takn i l lud i nekaterih 
prob lemov v slovenski d r u ž b i . 

P r i l i k i v božji besedi tiste ne
delje, k i j c g o v o r i l a o bogat i 
nu in kaj je ta z b o g a s t v o m 
p o č e l , jc p o s t a v i l a k t u a l n o 
v z p o r e d n i c o d a n a š n j e g a č a s a . 
B o g a s t v o n a š e mlade d r ž a v e 
nam n i dano zgolj v už ivan je . 
N a š a oblast m o r a to bogastvo 
s k r b n o upravl ja t i , t ako da bo, 
č e le m o g o č e še p o m n o ž e n o 
os ta lo tud i n a š i m nas l edn j im 
r o d o v o m . 

N a l ju tomerskem h i p o d r o m u 
se je ob 14. u r i zače l uradni del 
tabora , k i je po leg p o l i t i č n e g a 
dela vseboval tudi bogat kul tur-
no- fo lk lo rn i program. Z b r a l o se 
je o k r o g 12.000 l j u d i , kar j e 
preseglo vsa p r i č a k o v a n j a . L i 
k o š t e v i l n a u d e l e ž b a na p r i r e 
d i tv i , kl jub vel ik i v roč in i , j c do
kaz, da ima s t ranka S K D ve l i 
ko podporo med ljudmi. Poseb
no razveselj ivo jc, da je na sre
čan j e p r i š l o tudi precej mladih , 
ki so tako po besedah predse
d n i k a M l a d i h k r š č a n s k i h demo
k r a t o v A l e š a P r i m c a p o t r d i l i , 
da se p r ihodnos t i nase s t ranke 
in desno sredinske p o l i t i č n e us
mer i tve ni trebit bati. Osrednj i 
govor JC imel predsednik stran
ke S K D g. Ivojze Peterle. V go
v o r u sc jc poleg zgodovinske
ga pomena s lovensk ih t abo rov 
p r e d 130. leti d o t a k n i l p r e d 
vsem d a n a š n j e p o l i t i č n e situaci
je v Sloveni j i . 

P o t e m k o s m o leta 1848 po 
zaslugi p e š č i c e na rodno prebu
jenih razumnikov S lovenc i do
bil i svoj p rv i n a r o d n o p o l i t i č 
ni p r o g r a m , je dvajset let ka
sneje 1868 d o ž i v e l ta program 
na p r v e m t aboru v Ljutomeru 
navdušeno podporo . T e m u na
š e m u p r o g r a m u o z e d i n j e n i 
Slovenij i so rek l i najprej ne av-
s t roogrska monarh i j a in to že 
leta 1848 pa 1868 i n 1917 ob 
m a j n i š k i deklarac i j i . 

P o t e m je rek la ne prva Ju 
goslavija in nato jc sledi lo v le
tu 1941 najhujše . Najprej so nas 
razkosali trije okupa to r j i , v za
sedi pa so čaka l i tisti, ki so ho
teli v i m e n u sovjet i z.acije E v r o 
pe vso oblas t . V e č j e n e s r e č e 
n a š n a r o d šc ni d o ž i v e l . T u d i 
nova Jugoslavija je rekla sloven
s k e m u n a r o d n e m u programu 
ne. Posledice revoluci je , povo j 
n ih pobo jev in uvedba to ta l i 
tarnega k o m u n i s t i č n e g a r e ž i m a 
so bile: de l i tev l judi na p r i v i 
legirane in d r u g o r a z r e d n e , za
n i č e v a n j e C e r k v e in v e r u j o č i h , 
d u š e n j e u s tva r j a lnos t i in ne
u s p e š n o gospodarstvo, Sledi l je 
razvo jn i in gospodarsk i zastoj . 

V nadal jevanju j e u g o t o v i l , 
d a j e m e d S l o v e n c i vse v e č 
s m r t i in vse manj rojstev, vse 
v e č omame in pijanega divjanja 
po cestah in ve l iko nasilja v šo 
lah za to , k e r je nasta la v r e -

Kamntčanl na taboru SKD v Ljutomeru (foto: MIlan rVlndschnurer) 

dnostna p r a z n i n a po sesutju 
starega reda, k i l judi ni vzgajal 
v svobod i , ampak v podrejanju 
in dvo jn i morali Z a t r d i l jc tu
d i , da se vzgojno-izobraževalni 
sistem ni bis tveno spremeni l in 
da u č b e n i k e p iše jo v e č ali manj 
isti ljudje. »Vzgoji t in izobraže
vanje slit i d e o l o š k o veleposest-
vo starih po l i t i čn ih sil z l iberal 
no o g r a j o . « Ta čas glavno slo
vensko vprašanje ni vkl jučevanje 
v E U a l i o d n o s i s H r v a š k o , 
t e m v e č vrednote med Slovenci. 
Z a nj ihovo uveljavitev pa je po-
teben k u l t u r n o c i v i l i z a c i j s k i za 
suk z d o b r i m i zgledi najprej na 
najviš j ih mest ih . 

B r e z d o b r e d r u ž i n s k e in go
spodarske po l i t ike nc bo dobre 
p o k o j n i n s k e r e f o r m e . O b tej 

govorno o različnih s tebrih, pr i 
t e m pozabljajo na steber , na 
ka t e r em vse temelj i - na otro
ke. A l i se zavedamo, k o l i k š n o 
b reme se pripravlja š t e v i l č n o 
š i b k i m generacijam n a š i h za
namcev? Protes t i ramo pro t i po
l i t i k i , ki z m a n j š u j e že d o s e ž e n o 
raven pomoči družinam 

Po k o n c u programa smo se 
u d e l e ž e n c i t abora iz K a m n i k a 
ob 19. ur i odpravili z a v t o b u 
s o m prek r o d o v i t n i h v inog ra 
d o v » z e l e n e g a Šta jer ja« d o m o v , 
v n a r o č j e kamniških planin. Se
daj je odv i sno od nas samih, da 
misl i in napotke , ki smo j i h sl i
šali na t aboru č i m prej uresni
č i m o v praksi . 

D A M J A N H A N Č I Č 
M I L A N V V I N D S C H N U R L R 

Na podlagi 8. člena pravilnika o dodeljevanju posojil in sofinanciranju 
obresti iz občinskega proračuna za pospeševanje razvoja malega 
gospodarstva in kmetijstva v občini Kamnik (Ur. 1. RS, št. 2/96 in 45/97) 

župan občine Kamnik objavlja ponovni 

RAZPIS 
za dodelitev posojil in sofinanciranje obresti iz sredstev občinskega 

proračuna za leto 1998 za pospeševanje razvoja malega gospodarstva 
L 

Posojila in sofinanciranje obvesti za pospeševanje razvoja malega 
gospodarstva sc odobrijo za naslednje namene: 

posodobitev obstoječe proizvodnje in storitev, 
nakup opreme in zagonske stroške, 

- nove proizvodne in storitvene programe, 
- uvajanje oz. nadomeščanje proizvodnje ali izdelkov z. novimi 

ekološkimi programi, 
nakup, graditev, prenavljanje in adaptiranje poslovnih prostorov, 

- turistične kapacitete in program. 
II. 

Za posojilo lahko zaprosijo naslednji prosilci: 
- samostojni podjetniki posamezniki, 
- zasebne in mešane gospodarske družbe /. do 50 zaposlenimi. 
Sedež obratovalnice oz. gospodarske družbe in kraj investicije morata biti 
na območju občine Kamnik. 

III. 
Posojila se odobrijo za dejavnosti, ki imajo prednostni pomen pri razvoju 
občine. Prednost imajo tudi programi, ki zagotavljajo vsaj eno novo 
delovno mesto. 

IV. 
1 )oba vračanja posojil je 5 let. 
Obrestna mera znaša: temeljna obrestna mera + 4% letna obrestna mera 
oz. ustrezno znižana glede na skupno višino potrebnega kreditnega 
potenciala. 
Posojilojemalec zavaruje posojilo na enega od naslednjih načinov: 

poroštvo, 
- hipoteka, 
- drugo. 
Posojilojemalec se zavezuje sredstva posojila porabiti namensko, v skladu 
i. investicijskim programom. 

V . 
Vloga mora vsebovati naslednje podatke: 
• za samostojne podjetnike: 

- zahtevek za kredit (obrazec), 
- potrdilo o opravljanju dejavnosti, 
- potrdilo 0 plačanih davkih, 
- potrjen obrazec za odmero davka iz dohodka od dejavnosti oz. izdaja 

odločba, 
- dokumentacijo za namensko porabo kredita (račun), 
- poslovni načrt ali skrajšan investicijski program; 

• podjetja: 
- vlogo za kredit Z obrazložitvijo, 
- poslovni načrt ali skrajšan investicijski program, 
- izpisek iz sodnega registra (registracija), 
- zaključni račun za pretekli dve leti. 

VI . 
Komisija, ki jo imenuje župan občine Kamnik, prouči prošnje, pregleda 
dokumentacijo in pripravi predlog za odobritev, Kredite odobrava 
občinska uprava po predhodnem pozitivnem mnenju bančne 
organizacije, s katero bo občina Kamnik sodelovala pri razdelitvi posojil. 
Kreditojemalce sklene z bančno organizacijo kreditno pogodbo 
najkasneje v roku 30 dni od sprejema sklepa o odobritvi. 

VII . 
Vloge sprejema Občina Kamnik (kidelek za gospodarske dejavnosti in 
finance, Glavni trg 24, 1240 Kamnik. Prosilci oddajo vloge v zaprli 
kuverti Z oznako »Razpis za malo gospodarstvo«. 

VIII. 
Razpis traja do 26. 10. 1998. O rezultatih razpisa bodo prosilci obveščeni 
najkasneje v roku 8 dni po odločitvi. 

Tone Smolnikar 
ŽUPAN OBČINE K A M N I K 



Lovski strelci so se pomerili 

Priznanja najboljšim strelcem je podelil župan Tone Smolnikar, medaljo je 
prejel tudi Roman Tonin iz LD Sela. 

Sredi julija je Lovska družina 
Kamnik pri lovski koči v Palov-
cah p r ipravi la pod pokrov i te l j -
s lvom o h i i n c Kamnik tekmo v 
lovskem streljanju, k i so sc ga 
udeležili lovci naših lovskih dru
žin. M e d t r ič lanskimi ekipami so 
sc najbolje odrezali lovci L D Se
la I, k i so zbrali 447 točk. sledili 
SO j im elani I .D I nhinj s 425 toč 
kami in I D Kamnik s 405 točka
mi. , 

V streljanju na glinaste golobe 
je bil z 18 golobi od 20 možnih 
najboljši Rok Ropret . L D Tuhinj. 
Roman Tonin. LD Sekt je /adel 17 
golobov, Janez Poljansck pa 16 
itd. 

T a r č o srnjaka so z M K p u š k o 
najbolje zadeli Jernej Štrajhar, L D 
Sela s 153 krogi in Roman Tonin, 
L D Sela s 151 krogi. 

(fs) 

Kako potekajo pripravljalna dela za zgraditev dodatnih 

učilnic pri Osnovni šoli Komenda-Moste v Mostah 
Dogradnja uči lnic za o d p m v o 

dvoizmenskega pouka v osnovni 
Soli je bila sprejeta s sklepom o 
odpravi dvoizmenskega pouka v 
osnovnih šolah obč ine Kamnik na 
skupni seji dne 6. 7. 1994. N o v i 
šolski zakon, ki uvaja devetletno 
osnovno šolo. ni naklonjen grad
nji majhnih šolskih enot, saj kol 
pogoj za popo lno devet let ko 
predpisuje dve paralelki. kar po
meni pr ibl ižno 450 učencev v šol
skem okoliSu. 

Za rad i zagotovi tve dostojnih 
učnih pogojev je občinski svet na 
predlog ž u p a n a t a in ob podpori 
odbora za d r u ž b e n e dejavnosti 
sprejel izgradnjo teh uči ln ic v 
p r o r a č u n s k e m letu 1998. ko bodo 

iz sredstev občinskega p r o r a č u n a 
in lastnih sredstev K S Moste učil
nice dobile streho, zakl jučna de
la pa bodo izvedena s sredstvi šol
skega ministrstva v prihodnjem le
tu. 

Gradbeni odbor, ki ga je ime
noval župan na predlog vodje od
delka za d r u ž b e n e dejavnosti, je 
v sodelovanju s tem odde lkom 
pripravil javni razpis za izvajanje 
investicijskih del ter določi l roke 
za izvedbo posameznih opravi l . 
Komisija za odpiranje ponudb je 
skladno s predpisi te ponudbe 
zbrala, j ih ovrednotila ter posre
dovala gradbenemu odboru v pre
gled in potrditev. Gradbeni odboi 
je potrdi l predlog komisije in žu

panu kot najugodnejšega ponudni
ka za izvedbo gradbenoobr tn i šk ih 
del predlagal Graditelj Kamnik. Iz
branemu ponudniku pa je za iz
vedbo pripravljalnih del in i z k o p 
gradbene jame predlagal, da jih iz
vede še pred pričet kom šolskega 
pouka, kar je izvajalec sprejel. Iz-, 
vajalec je s pripravljalnimi deli za
čel 20. 8. 1998. kar je povsem skla
dno z rok i iz razpisnih pogojev 
in veljavnih predpisov ter priza
devanjem gradbenega odbora. 

Za uspešno opravljena priprav
ljalna dela gre zahvala vsem ki so 
prizadevno sodelovali. 

PREDSEDNIK 
G R A D B I A K G A O D B O R A 

P A V K I , (H U ' t k 

Za dijake in študente Nov Napredkov poslovni uspeh v Jaršah 

Rezultati ankete, ki sla jo pred 
z a č e t k o m poletnih poč i tn ic izve
dla Š tuden t sk i servis Kamnik in 
Š t u d e n t s k i servis Domžale na 
vzorcu 1X8 dijakov in š tuden tov , 
kažejo, da dijaki in š tuden t je sla
bo poznajo celotno ponudbo štu
dentskega servisa, želi jo pa bi t i 
bolje obveščen i 0 možnos t i h de
la v poletnih kampih pri nas in v 
tujini ter dobi t i ve t informacij v 
zvezi s potovanji. 

Za anketo sta se Študcnlski ser
vis Domža le in Š tuden t sk i servis 
K a m n i k od loč i l a , ker sta želela 
ugotoviti, kako dobro so študentje 
in dijaki seznanjeni s ponujenimi 
stori tvami servisa, kaj pogreša jo 
pri servisu in kako še izboljšat i 
dosedanje storitve... A n k e l a naj bi 
pripomogla k učinkovi te jšemu na
slavljanju na dijake in š tudente ter 
boljšemu pozicioniranju sloritev, 
hkrati pa je bil njen namen tudi 
v samem obveščanju 0 storitvah 
š tuden t skega servisa. 

Dijaki in š l u d e n t j e sc o b r a č a 
jo na š tuden t sk i servis predvsem, 
kadar potrebujejo delo. VeČina se 
j ih še vedno najraje oglasi oseb
no v poslovalnici š t u d e n t s k e g a 
servisa. Redki so tisti, ki napot
nico na roč i j o po telefonu, med
ic in ko na ročan ja napotnice na 
Internetu v e č i n a ne pozna , če 
prav je to ena od ponujenih 
možnos t i lako Š t u d e n t s k e g a ser
visa D o m ž a l e ko l Š t u d e n t s k e g a 
servisa Kamnik . Dost i dijakov in 
š t u d e n t o v sicer nima dostopa do 
Interneta doma. a ker smo v an
keti spraševal i le po poznavanju 
storitev, to dejstvo, nc igra veli
ke vloge. Tis t i , k i so vendar po
znali storitve, so sc dostikrat pri
ložili , da ob n a r o č a n j u napotni

ce na i n t c m e l u ne veš, ali je štu
dentski servis prejel n a r o č i l o ali 
ne. Zdaj je to že popravljeno, saj 
ob naroč i lu na internetu š tuden t 
ali dijak dobi potrdilo 0 prejemu 
naroči la . 

Dijaki in š luden t je v visokem 
odstotku poznajo tudi posredova
nje dela. Ta storitev postane ak
tualna šc posebej v poletnih me
secih, k o vsak želi š c zadnji tre
nutek zaslužiti kakšen tolar in jo 
potem popihati na morje. V e l i k o 
sc j ih o p t i m i s t i č n o odpravi v štu
dcnlski servis, tam pa izvejo, da 
so vsa dela že oddana in da so 
prijave zbirali že od maja. Povpra
ševanje po delu v poletnih mese
cih za večkra t presega ponudbo. 

Le majhen odstotek anketiran
cev, pri tem velja omeniti, da jih 
je bilo polovica članov servisa, po
zna druge storitve, kot so š tudent
ski krediti, najem kombija, perma
nentne napotnice, pridobitev med
narodne š tuden t ske izkaznice, od
prtje tekočega računa na servisu, 
naročanje napotnic na internetu, 
prijava za delo na Internetu, pre
gled zaslužkov na internetu. Del 
teh storitev je ravno tistih, po ka
terih naj bi se studentska servisa 
raz l ikovala od drugih servisov. 
Dejstvo pa je. da se Študentje od
ločajo ravno za ta servisa zaradi 
najhi t rejšega izplačila zaslužkov. 
»Zalaganje« jc izplačilo celotnega 
prislužcncga zneska dijaka ali štu
denta takoj po prejemu p o l i jene 
napotnice, še preden plača podjet
je. V tem primeru je denar na te
k o č e m r a č u n u ali knjižici č lana 
Študentskega servisa Kamnika ali 
Domža le že naslednji dan po op
ravljenem delu. 

B A R B A R A H A B K 

Prodajni center za tretje tisočletje... 
10. september 1998 jc datum, ki 

se ga bodo v Napredku se dolgo 
spominjali. Prav gotovo jc lo eden 
od mejnikov, s katerimi bodo po
slej merili čas v tej delniški d ruž
bi trgovine, v zagotavljanju in or
ganiziranju splošne preskrbe pred
vsem trgovcev, gostincev in drugih 
partnerjev, ki želijo kupoval i na 
enem mestu, v večjih količinah in 
na način, ki jc običajen v svetu. 

Izjemno število poslovnih 
partnerjev 

10. septembra je Napredek s 
prireditvijo, ko so v Jaršah odpr
li prenovljen in povečan prodaj
ni center, zakorakal na pot naj
večjih slovenskih oskrbovalcev tr
ga, l e m u poslovnemu uspehu jc 
dal s svojo prisotnostjo poseben 
peča l predsednik d r ž a v e M i l a n 
Kučan, ki je ob odprtju ludi spre
govoril . Napredek je uspel: na so
doben nač in in s svojo, v dolgih 
letih osvojeno u s p e š n o poslovno 
Strategijo in filozofijo. 

Seveda so temu dogodku dali 
karseda slavnostno podobo: ob 
zvokih domžalske godbe se je Na-
predkovega izjemnega dogodka, 
pravzaprav praznika, udeležilo ob 
predsedniku države , poslancih dr
žavnega zbora, več župan ih tudi 
veliko š tevi lo poslovnih partner
jev, kupcev, dobavitel jev ali pa 
preprosto po t ro šn ikov , ki j im jc 
Napredek postal v dolgih l e l ih 
prevladujoči oskrbni naslov, Jarše 
pa mesto, kjer se oskrbujejo 

Na svojih poteh 
Napredek si jc v vseh teh letih 

zasnoval svoj originalni poslovni 

TEDEN OTROKA 
O d 5. do 10. ok tobra se bomo 

tudi v Kamniku Sc posebej potru
di l i , da bo o t rokom teden prija
zen in zanimiv. 

U p a m o , da bo pr i jazno tudi 
vreme in bomo lahko katero od 
predvidenih prireditev izvedli na 
prostem: npr. o t rošk i bolSjak ali 
ŽUT na »koleščkih« (s spretnostno 
vožnjo, hokejsko tekmo na rolcr-
jih). Č e pa vreme ne bo primer
no, se bomo preselili v M a t i č n o 
knjižnico Kamnik, kjer so nam tu
di tokrat prijazno ponudili pro
store. Tam boste lahko en dan po
slušali pravljice in zgodbe, drugi 
dan risali, slikali ali se naučili iz 
delali oblačila, klobuke in druge 

uporabne predmete in listja. (Ude
leženci naj si naberejo 100-150 l i 
stov pravega kostanja in ga spra
vijo v polivinilasto vrečko!) 

Ker jc Teden otroka tudi Teden 
prometne varnosti, si že l imo sve-
tovalno-prcvcntivncga »pregleda« 
koles. Hkra t i pa upamo, da nam 
bo uspelo navduSiti kakega servi
serja za prvo p o m o č pri manjših 
težavah. 

Morda pa bi radi prodali ali po
darili kak rezervni del ali celo ko
lo? Pr i ložnost bo na »bolšjakii« 

V e m o , da radi »migate« in da 
ste nekateri že navdušeni špor tn i 
ki . Za vse ostale pa bomo napro
sili »vodje« posameznih š p o r t n i h 

P L A N I N S K O D R U Š T V O D O M Ž A L E 

i š č e 

O S K R B N I K A 
Domžalskega doma na Mali planini 
od 20. 4. 1999 dalje. 

Prijave pošljite na naslov: 
Planinsko društvo Domžale, 
p.p. 66, 1230 Domžale 
v desetih dneh od objave. 

Informacije po telefonu 721-952. 

panog, da nam v Mesecu š p o r t a 
predstavijo svojo panogo in nam 
dajo možnos t , da se v njej preiz
kusimo. 

»Srečna družina« je temelj s reč
nemu OtroStvu, zato smo mislil i 
tudi na družine oziroma vaše - na
še s tarše . Pripravi l i bomo druž in 
ski izlet in predavanje oz i roma 
pogovor staršev z medicinsko se
stro in kriminalisti z, U N Z Ljub
ljana, ki bodo ob razstavi »narko-
tikov« odgovarjali na njihova vpra
šanja. 

K lub starSev pa se dogovarja z 
županom za srečanje s skupino 
staršev, ki j ih zanima usoda otro
ških igrišč, špor tn ih objektov, pro
storov za otroke in mladostnike 
itd. 

O težavah in problemih, o pred
logih in rešitvah kol j ih vidijo o l -
uic i . bodo lahko sami govori l i ob 
Tednu Otroka v posebni oddaji na 
lokalni televiziji, v O b č a n u pa si 
bodo morda prislužili svojo stran 
(le prispevke morajo poslati). Ne 
pozabile, da jc tema letošnjega ot
roškega parlamenta »Otroci m me
diji« 

/ zeljo da hi nam uspelo pri
pravili zanimiv leden, vabimo vse. 
ki imajo kakršnekol i predloge m 
pobude, da nam j ih sporoč i jo 

za Mlad insk i center in K l u b 
s taršev 

HELEN A STEKLE 
P. S.: ( a s in kraj prireditev bo

mo objavili na plakatih! 

pristop in ga nepolnih 50 
let rta D o m ž a l s k e m že 
uresničuje . V zadnjih le
lih si je domislil svoje po
ti p r ib l iževanja več j im 
kupcem in v tem uspel. 
Tak sodoben način oskr
be predvsem večjih odje
malcev se j e prije), k o l 
pravimo, odjemalci so ga 
potrdi l i za uspešnega in 
pot j c bi la vse od lela 
1983. ko se je dejavnost 
grosist ične prodaje prese
lila iz Domžal v Jarše, us
merjena samo še navzgor. 

Oskrba iz starega 
mlina 

Vse do leta 1983 so v 
N a p r e d k u svoje kupce 
oskrbovali iz starega mli
na. V omenjenem letu so v Jar-
Sah ob p o m o č i o b č i n e D o m ž a l e 
zgradili 3500 kvadratnih metrov 
vel iko regalno skladišče, ki pa m 
zadoščalo potrebam. Ze lela 1992 
so skladišče preuredili lako, da jc 
bilo kupcem o m o g o č e n o , da si 
blago sami izberejo, kupijo in ga 
na koncu tudi odpeljejo. Če kupci 
zdijo, pa Napredek to blago tu
di dostavi na /c lc in naslov. 

Omenjena o d l o č i t e v se je že 
kmalu pokazala za posrečeno , za
lo so se v Napredku ob koncu le
ta 1996 loti l i zadnje povečave , v 
njej pa zgradili nov del centra in 
pridobili 5500 kvadratnih met rov. 
V ta del so takoj preselili blago 
in ob teh improviziranih rešitvah 
nadaljevali s posodabljanjem. 
Sploh je značilnost njihovega de
lovanja v tem, da zaradi gradenj 
ali rekonstrukcij svoje prodaje v 
Jaršah nikoli niso ustavili. Vsesko
zi so delovali, kljub temu. da je 
bilo poslovanje za trgovce in kup
ce včasih m o č n o moteno. 

Ponudba, ki je omogočena 
danes 

Center, ki je bil pred dnevi od
prt, je namenjen trgovcem, gostin
cem, šolam in drugim organizaci
jam pa tudi individualnim naku
pom. V njem se je Napredek za
ložil z d o m a č i m in uvožen im ži
vilskim in ncživilskini blagom. Na 
enem mestu je poskrbljeno za ce
lotno ponudbo marketom - razen 
svežega mesa in nekaterih artiklov 
dnevne preskrbe. Center obsega 
1X00 kvadratnih metrov pokri t ih 
površ in in ima 1.700 kvadratnih 
metrov asfaltiranih zunanjih po-
viš in za potrebe parkiranja in 
manipulacije z blagom. Hlajenih 
površin za mesne izdelke, sire in 
mlečne izdelke je 450 kvadratnih 
metrov. V centru je na voljo 4200 
paletnih mest. kar pomeni več t i 
soč metrov prodajnih polic, na 
katerih je na voljo 13000 razl ič
nih artiklov. Dvanajst blagajn in 
računa ln i ško vodenje o m o g o č a t a 

v 

Po slavnostnih govorih generalnega direktorja Napredka Staneta Skoka In predse
dnika republike Milana Kučana so si gostje z obiskovalci ogledali nov Prodajni center. 

strankam hiter ter pregleden na
kup. 

Z veliko lastnih moči... 
Napredkova investicija je vredna 

I milijardo tolarjev, pokrita pa je 
bila z lastnimi in bančnimi sredstvi. 
Izvajalec gradbenih del Vcgrad . 
njegovi kooperanti . Napredkova 
kooperacija in mnogi drugi so ka
kovostno opravili delo l o so pri
znali številni gostje na odprtju, Na-
predkovo veliko ustvarjalno deja
nje ter pozi t ivno naravnano po
slovnost pa je pohvalil tudi pred
sednik republike Mi lan Kučan v 
svojem pozdravnem govoru. 

O b lepih besedah in prepevanju 
slovenskih pestili Janeza Majccno-
viča in Roka Lapi je domžalska 
županja Cve ta Za lokar O r a z c m 
odprla objekt, k i je temelj N a 
predka danes in je velika prilož
nost za ves kolektiv, da bo tako 
tudi v tretjem tisočletju... 

Slovenski trgovci - kupci govore: 

Z A K A J 

P R I H A J A M O 

V J A R Š E 

Simona K r a l j , lastnica trgovine 
Dežman iz Trbovelj: 

Č e p r a v delamo v Trbovl jah , 
vendarle živimo v Ljubljani. Kljub 
temu. da imamo širok vpogled v 
slovensko trgovsko ponudbo, nam 
jc diskontna ponudba Napredka v 
vseh oz i r ih všeč. saj nam je zna
na že od leta 1992. Naš prvi na
kup je bil 17. 12. 1992. tako da se 
zagotovo u v r š č a m o med prvih 10 
Napredkovih kupcev v Jaršah. 

Napredek se svojega dela lote
va lako. kot je treba, z vsem kar 
p o č n e pa skuša zagotoviti zado
voljstvo svojim kupcem. Ena od 
prednosti je den imo v tem. da 

OBVEŠČAMO VAS, DA JE V NOVOGRADNJI NA 
LOKACIJI OB STELETOVI CESTI V KAMNIKU NA 
RAZPOLAGO ŠE 
triinpol sobno stanovanje po ceni 169.000,00 SIT/m2 

in poslovni lokal v pritličju zgradbe. 
Prodajamo tudi večjo garsonjero v Kamniku, Pot 27. 
julija 3. 

Vse informacije v prostorih SKG d.d. Kamnik 
ali po telefonu 811-067. 

l ahko pr i njih k u p u j e š živila v 
manjših količinah in ne samo v ti
stih, v katerih so običajno pri gro-
sistih pakirana. 

K o l dolgoletni kupci v Napred
ku smo skupaj z njimi prešli vse 
faze preurejanja poslovnih prosto
rov v Jaršah. Ze lo dobro sodelu
jemo, posebej moramo pohval i l i 
njihovo kooperativnost in prila
godljivost željam kupcev. Dogaja 
se. da v zelo kratkem času pri
sluhnejo sugestijam, ki j ih posre
dujemo, da bi bili ar t ik l i ponuje
ni za nakup. O b prazniku, k i ga 
Napredek praznuje, moje iskrene 
če s t i t ke , in hvala za izjemen in 
korekten odnos! 

Jadran M u h a , poslovodja trgovi
ne B E R N I iz Ilirske Bistrice: 

Č e p r a v smo od Napredkovega 
diskonta zelo oddaljeni, pa ven
darle pridemo tako daleč k naku
pu, saj nas privabi zanimiva in pri 
nas nedosegljiva izbira in pa se
veda primerne cene. 

V Jaršah v Napredkovem dis
kontu lahko pridemo do artiklov, 
k i j ih je celo v Italiji n e m o g o č e 
dobit i in so za naše kupce seve
da zanimivi . Ugotavljamo, da so 
Napredkovi ar t ik l i za nas t r ž n o 
zanimivi in zato nam ni težko na
rediti kroga in se zapeljati do Jarš 

Enkrat tedensko opravljena pol 
do Napredka se nam splača, saj z 
N a p r c d k o v i m i ar t ik l i zadost imo 
povpraševanju naših kupcev. O b 
tem. ko le dni Napredek praznu
je, pa bi rad pohvalil ustrežljivost 
osebja, saj je tu za kupca vse po
skrbljeno tako. da bo zadovoljen. 

Tadeja Ora/em, lastnica trgovine 
v K r t i n i : 

Jaz sama, prej pa je tudi moja 
mama. že dolgo sodelujeva z N a 
predkom. Pravzaprav smo oskrb
no vseskozi docela navezani na 
Napredek. Č e me s p r a š u j e t e o 
mojem odnosu do le trgovske or
ganizacije, potem moram reči . da 
sem zelo zadovoljna. Najbolj všeč 
mi je to. da si vse lahko sam iz 
bereš in lahko takoj ludi odpelješ. 
Pri tem ti trgovci prijazno poma
gajo in ti dajo na vsakem kora
ku vedeli , da so oni tam zato. da 
le pos t reže jo . Mis l im, da je prav 
od t akšn ih kadrov, kot j i h ima 
Napredek v JarSah. v veliki meri 
odvisno, kako se bodo stranke ob 
odhodu počut i le . 

Seveda pa ob vseh prednostih 
vlečejo tudi ali predvsem cene in 
pogoji, ki nam j ih ob nakupu po
nujajo. Vse je v naj lepšem redu' 
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Interesne dejavnosti 
v okviru ZKO Kamnik 

Plesna šola 
Tečaji d r u ž a b n e g a plesa začetn ih in nadaljevalnih stopenj. 
K D A J : ob če t r tk ih ali petkih (urnik bo obl ikovan glede na 

število prijav) 
K | E : Ma la dvorana kina D o m v K a m n i k u 
K O L I K O : 12 vaj po 2 šolski uri za šolarje in odrasle 

12 vaj po 1 šolsko uro za predšolske otroke 
C E N E : - predšo lsk i otroci: 5.200 SIT 

' - šolski otroci: 6.300 SIT 
- odrasli: 11.000 SIT (2 osebi - par) 

Men to r i c i : Mateja Juvan in T ina Bergant 
Začetek tečajev bo predvidoma v začetku oktobra. 
Dodatne informacije: Z K O K a m n i k (831-612) in Mateja luvan 
(152-45-12) 

««lf 
Mažoretna skupina Veronika, Kamnik 
Kamniške mažore t e vabijo k vpisu nove članice. Dekleta v starosti 
od 10 do 14 let se lahko vpišejo v prostorih pred Galerijo Veronika 
(lapljeva 2, Kamnik ) in sicer v petek, 2. oktobra od 16. do 18. ure 
in soboto, 3 oktobra, od 9. do 12. ure. 
Prijave zbira tudi mentor ica Na ta ša Hr iba r na tel. 841-094 (v 
večern ih urah) 

Likovna šola za otroke 
Otroc i se bodo v l ikovni šoli seznanili z risarskimi in sl ikarskimi 
tehnikami, obl ikoval i in modeliral i bodo z glino in papirjem. 
Likovna šola bo potekala v prostorih nad Galerijo M i h a Maleš , 
K a m n i k , in sicer v dve skupinah: 
1. skupina: o d 7. do H), leta (1.-4. razred OS) 

torek, ob 17.30 do 19. ure 
2. skupina: od 11. do 15. leta 

sobota, od 9.30 do 11. ure. 
Vpi s bo v torek, 29. septembra 1998, od 17.30 do 19. ure v 
prostorih nad galerijo M i h a Maleš pri mentorici Mojc i Konci l ja . 

Jezikovne šole 
Že znate angleško , n e m š k o , francosko... Pa bi se radi nauči l i tudi 
še kakšnega manj pogostega jezika poučevan ja , katerega znanje 
boste lahko koristno uporabil i! 
P r id ruž i t e se lekcijam iatinskega, madžarskega , kitajskega jezika 
in kulture! 
Tečaji , k i naj b i se predvidoma začeli v zače tku oktobra, bodo 
potekali enkrat tedensko po dve šolski ur i . 
Dodatne informacije: Z K O K a m n i k (Andreja Eržen, 817-556) 

P o g o v o r z d i rektor jem ZIL i n ž e n i r i n g Nes to r j em M a n k o č e m o u r e s n i č e v a n j u pro jek ta K - 6 Utok 

Projekt pomeni oživitev starega mestnega jedra 

Za upokojenke in upokojence 
l in bi naredili naše življenje lepo. 

zanimivo in bogato, se vključite v 
različne oblike, ki jih bo organizi
rala U N I V E R Z A Z A TRETJE ŽIV
L J E N J S K O O B D O B J E pri [SOG 
d.o.o. Domžale 

Ze spomladi je bilo največje za
nimanje za U M E T N O S T N O Z G O 
D O V I N O . Za začetek smo Sli na og
led kulturnih in zgodovinskih poseb
nosti Kamnika. 

Ogledali smo si: 
Sadnikarjev muzej in grad ŽTapri-

ce. Frančiškanski muzej s staro 
knjižnico, kapelico Božjega groba -

V D E L A V N I C I R O Č N E G A D E 
L A kvaCkamo. pletenio. šivamo, ob
likujemo glino, slikamo na svilo in 
izdelujemo makrame. 

V CVETLIČARSKI D E L A V N I C I 
urejamo cvetlične gredice in aran
žiramo cvetje. 

V K U H A R S K I D E L A V N I C I spo
znavamo kuhinjo za seniorjc. vege
tarijansko kuhinjo in posebnosti raz
ličnih kuhinj. 

Novost na področju jezikovnega 
usposabljaja jc poseben način uče
nja angleščine za začetnike. 

m a v r i č n i : S T O P N I C E d o 

eno zadnjih del arhitekta Plečnika, 
znamenitosti starega dela mesta in 
Mali grad. 

Z U M E T N O S T N O ZGODOVI
NO p r i čnemo v začetku oktobra 
Spoznali bomo značilnosti gradbe
nega, kiparskega in likovnega ustvar
janja v posameznih zgodovinskih 
obdobjih. Kar največ teh lepot si 
bomo ogledali. 

Prisrčno vas vabimo tudi v UST
V A R J A L N O D E L A V N I C O Z D R A V 
J A IN N O T R A N J E L E P O T I . . Spo 
znali bomo naše telo in prek ener
getskih con vplivali na bolečine, ki 
nas mučijo. Pogovarjali se bomo o 
zdravi prehrani, delali sprostitvenc 
vaje in svoja srca napolnili z mirom, 
harmonijo in ljubeznijo. 

Vs i tisti, ki vam skozi stihe ali 
prozo govori duša m ki poskuša
te opisati svoja doživetja in opa
žanja - p r i d r u ž i t e sc nam. Smo 
pred izdajo prvega zbornika del 
članov literarne delavnice. V na
slednjem bodo lahko objavljena 
vaša dela. 

ANGLEŠČINE so neke vrste alter
nativa šolski klasiki. Ob učenju tu
jega jezika se ne bomo obremenje
vali z mislijo na napake, te so se
stavni del učenja. To obliko bo vo
dila priznana anglistika in avtorica 
Dušica Kuna ver. 

Na področju jezikovnega izobra
ževanja bomo nadaljevali z nemšči
no, angleščino in pogovornimi sre
čanji v obeh jezikih. 

Na novo bomo začeli tudi z Z A 
ČETNIM TEČAJEM NEMŠČINE m 
I I Č A J E M RACUNAI.NIŠI V \ 
\vord v programu VVindovvs. Računal 
niki so postali del vsakdanjosti, saj jih 
srečujemo povsod. Ne bojmo sc jih 
- spoznaimo in uporabljaimo jih. 

Prisrčno vabimo vse seniorje da 
se nam glede na vaš interes pridru
žite, da si osvežite znanje in prido
bite nova spoznanja. 

Za Univerzo za tretje življenjsko 
obdobje pri ISCG d.o.o. Domžale, Ko
lodvorska c. A, Domžale, tel. 711 -OH 2 
ali 713-973 

M E T K A Z U P A N E K 

Že nekaj časa Je poteklo, odkar so utihnili tetki gradbeni stroji m ko ni vee hrupa 
Številnih tovornjakov, ki so odvažali ostanke nekdanjih tovarniških poslopij Utu
ka pod Malim gradom. Za njimi je ostala poldrugi hektar velika gradbena jama, 
ki jo je ob zadnjem deževju delno zalila voda. 

Čeprav smo v kamniškem občanu letos :e večkrat pisali o projektu, ki naj bi 
pomenil oživitev starega mestnega jedra in o različnih pogledih na uresničevanje za
zidalnega načrta za to območje, se vendar sedaj, ko je nastalo nekakšno zatišje, 
ljudje sprašujejo, kaj bo dejansko nastalo na tem vsekakor občutljivem in drago
cenem območju starega mesta. 

Naj najprej osvežimo spomin, da je sredi lanskega kta nekdanjo opuščeno to
varno Utok kupila firma 7.11. inženiring iz Ljubljane. Novi lastnik Je za razliko 
od prejšnjega, ki jc kupil tovarno neposredno od stečajnega upravitelja (potem ko 
tega niso storili niti morebitni kamniški investitorji niti občina) kupil zemljišče z 
objekti z namenom, da skladno z veljavnim zazidalnim nacrtom zgradi tak pro
gram, ki bo kar najbolj ustrezal razvojnim možnostim Kamnika in hkrati v pod
poro dosedanjim tovrstnim urbanističnim usmeritvam, zlasti sanaciji Šutne. O tem, 
kako potekajo pripmvljalna dela v zvezi s projektom K-6 Utok in kako namera
vajo ta projekt izvesti, smo postavili nekaj vprašanj direktorju ZIL inženiringa Ne
storju Mankoču. 

Ker se mnogim Kamnicanom in drugim naključnim opazovalcem, k i gledajo sa
mo velike kupe peska sredi jame, postavlja vprašanje, zakaj je po veliki zagnano
sti pri rušenju objektov naenkrat vse utihnilo in se sedaj na gradbišču ne dogaja 
nič, vas sprašujemo, v kakšni fazi so pripravljalna dela? 

iMhko rečem, da dinamika izvajanja lega projekta lece neprekinjeno naprej, ob
staja pa seveda razlika med atraktivnimi akcijami na začetku, koje padci dimnik 
in smo rušili trinadstropne tovarniške hale v okviru pripravljalnih del, in današ
njimi aktivnostmi, ko končujemo projekte in pridobivamo potrebno dokumentaci
jo za izvedbo glavnih gradbenih in obrtniških del. Vmes je prihajalo ludi do malo 
manj predvidljivih dogodkov, k i so večinoma vezani na nepreglednost zapuščine sto
letja stare tehnologije usnjarstva in spadajo na področje ekološke stroke - npr. re
ševanje problematike ostankov kromovih strojil, odstranjevanje mazalnih usedlin, 
preseljevanje obstoječih komunalnih vodov, geološki moniloring sezonskih nihanj 
podtalnice na lokaciji, kar je bilo potrebno opraviti zaradi pravilnega projektira
nja in varne izvedbe podzemske parkirne hiše in podobno. Res pa Je, daje pripra
va dokumentacije, predvsem pridobivanje ustreznih soglasij, potekala prav v dopust-
nlškem času. 

O vsebini projekta Utok smo v naSem časopisu že kar nekajkrat pisali Ker 
je vsaka dokumentacija vezana na to vsebino, se postavlja vprašanje, če je v 
zvezi z vsebino projekta kaj novega? 

Vsebina projekta Utok je neposredno vezana na vsebino temeljnega dokumen
ta, torej odloka o zazidalnem načrtu, ki ga je pred tremi leti sprejel kamniški ob
činski svet. kol si je bilo mogoče ogledati med javno razgrnitvijo v obdobju spreje
manja zazidalnega načrta, bo nova zazidava tega območja prinesla Kamniku tr
govsko poslovno hišo, kije do danes še nima, več objektov s prostori poslovne, tr
govinske in gostinske namembnosti v pritličju ter stanovanja v dveh nadstropjih in 
mansarde in kar je morda najpomembnejše, celotna kletna etaža v velikosti pol
drugega hektara bo namenjena parkiranju obiskovalcev oziroma garažirunjti sta
novalcev. Pri tem pa nikakor niso mišljeni le lastniki ok rog 150 stanovanj nad ga
ražno hišo, pač pa bo nakup garažnih boksov možen tudi za interesente iz sose
ščine. Ne nazadnje - z novim projektom se bo zanesljivo povečala dostopnost da-

ln memonam 

Jan&Tajč (1924-1998) 
V juliju nas je vse pre

senetila vest, da je naš 
dolgoletni sodelavec in 
prijatelj Janez izgubil 
hoj z zahrbtno boleznijo. 

Njegova mladost Je 
zaznamovana s težko 
življenjsko preizkušnjo. 
V vojni vihri se je znašel 
na vzhodni fronti, bil 
ujet in z mnogimi slo
venskimi fanti prenašal 
tegobe in nasilje. Njegcn 
značaj in prilagoditev v 
vsaki situaciji sta mu 
pomagala, da je preži
vel. Njegov ponosen zna
čaj je pomagal mnogim, da so prežive
li in sc vrnili. 

Ko se je Janez vrnil, se je takoj zapo
slil. Vključil se je v športno gibanje v 
Kamniku. Njegovo ime najdemo v vseh 
športnih delavnostih v občini Kamnik. 
Tako je bil v prvi občinski zvezi za te
lesno vzgojo Kamnik, soustanovitelj ob
činske TKS Kamnik. 7.TK0 Kamnik. 
I edno je bil elan poiiieinbniii organov. 
Tako mu je bila poznana vsa športna 
problematika in jc imel vedno posluh za 
prizadevne klube in njegova napredna 
gledanja so bila v oporo vsem delovnim 
športnikom in klubom. 

Posebno ga cenimo strelci. Ilil jc so
ustanovitelj prve strelske družine v Ka
mniku. Ustanovljen je bil tudi Občinski 
koordinacijski odbor strelskih družin. 
Nato je bil lela /957 ustanovljen Občin
ski strelski odbor. Janez je vedno spe
ljal tisto najtežje v zadovoljstvo vseh. 
Oolgo časa je zelo uspešno vodil odbor 
za športni' nbjek le. Velike zasluge ima. 

Janez TajC (na skrajni desni) med svojimi prijatelji 
strelci 

da smo tudi strelci pridobili potrebne 
objekte. Bilje tudi predsednik Občinske 
strelske zveze. Njegove zasluge pri po
sredovanju za finančna sredstva so, da 
smo lahko strelci nabavili kvalitetno 
orožje tudi za mednarodni jirnejam in 
dosegli zavidljive uspehe. Jane: je ak -
tivno sodeloval na raznih prireditvah 
vseh športnih zvrsti od smučanja, ko-
njenislva dn slrelslva. kjer je bil vedno 
nepogrešljiv. Ilil jc organizator m smu
čarski sodnik. Strelci ga bomo zelo po
grevati. Neštetokrat je vodil naše strel
ce v tujino. Z znanjem jezika nam je 
vedno olajšal potovanje m uspešne na
stope. 

Ob vsakem snidenju je bilo prvo 
vprašanje 'Kako kaj mladi napreduje
jo?' Strelci mu bomo za njegovo priza
devanje ostali neizmerno hvaležni, saj 
smo iz svojih vrst izgubili prijatelja m 
stratega, ki je vedno našel pravilno re
šitev za vse nase nakopičene probleme 

STRI 1.(1 KAMNIKA 

V slovo Janezu Tajcu 
dolgoletnemu telesno-kultumemu delavcu 

I sc nas ji' presenetila vest, da si v 73 
letu sklenit svojo plodno in bogato živ
ljenjsko pot. Bil si dolgoletni član ko
lektiva Alprem Kamnik in med prvimi 
člani delavskega sveta. Kot dolgoletni 
požrtvovalni lelesnokulturni delavec, si 
za svoje prostovoljno in neplačano živ
ljenjsko delo na področju telesne kultu
re, zlasti pa za zelo uspešno delo na 
področju slrelslva v Kamniku, prejel 
Bloudkovo plaketo. V svojih mladih le
tih si aktivno sodeloval pri reševanju 
ljudi v gorah. Cenili smo te kot člove

ka, ki je bil vedno pripravljen pomagati 
drugim v stiski. Bil si dober mol in dnt-
žinski oce, v največje veselje pa sla ti bi
la vnuk in vnukinja. 

Vsi, ki smo poznali tvoje dolgoletno 
prostovoljno delu v telesni knllnn, smo bili 
presenečeni da nihče od pn>dstavnikov teh 
organizacij, oz. nasleilnii teli ni ob tvojem 
grobu izrekel besedice zalivale. 

I vetji prijatelji n izrekamo zato po tej 
poli: 

Hvala ti! 
Prijatelji 

Prav hI bilo, če bt se kaj kmalu dogovo
rili kaj ho zrastlo Iz globin malograj-

nes razmeroma slabo obiskanih buli-
kov, trgovin in poslovnih lokalov na 
Šumi, saj ho nova garažna hiša omo
gočila parkiranje avtomobilov obisko
valcev v neposredni bližini prodajnih 
mest. 

Vendar so nekateri občani tudi 
drugačnega mnenja, saj slišimo raz
mišljanja o samozadostnosti novega 
»naselja«, kar naj bi škodovalo ob
stoječim trgovskim lokalom v bliž
nji okolici Opozarjajo pa tudi na 
»nevarnost« priseljevanja socialno 
šibkejših prišlekov od drugod in na 
vse posledice v zvezi s tem. V tem 
sklopu je, denimo, tudi vprašanje 
novih otroško varstvenih prostorov, 
ki jih Kamniku že sedaj primanjku-
je? 

Vsekakor smo celotni projekt teme
ljilo premislili in ga uskladili z mož- skega jezera., 
nostmi in razvojnimi interesi kamni
ške občine. Pravzaprav ta proces še teče in praktično ne bo zamrl do končane re
alizacije projekta. Vsekakor ni v našem interesu, da bi sprejemali in izvajali odlo
čitve, ki ne hi bik v skladu z večinskimi interesi okolici: Kar zadeva poselitev Utok, 
predvidevamo in takšni so tudi planski parametri, da bo večino stanovanjskega pro
stora, sicer oh pomoči bančnih kreditov, kupila socialno močnejša plast ljudi, ki 
bo prinesla v središče mesta, s tem pa tudi v obstoječe, trgovske, poslovne in gostin
ske lokale dodaten lok svetega kapitala, od mladih družin t otroki do ljudi žre
lih let, predvsem iz samega Kamnika, ki jim je všeč. življenje v vsestransko ureje
nem mestnem središču. In še nekaj, ne smemo pozabiti, da bo Kamnik že prihod
njo pomlad prek šliripasovnice do 'Trzinu postal del velikega somestja,, kjer zelo ver
jetno kaj kmalu ne bo ostalo veliko prostora za ozko gledanje na »našo« ulico ali 
»tujce« iz Mengša, Domžal in Ljubljane. O možnosti dotoka novih kupcev in go
stov v kamniško središče, ki jih danes ni dovolj, predvsem zaradi pomanjkanja 
parkirišč, sem že govoril, odpira pa se t novim projektom še en razvojni vidik, ki 
se, kolikor vemo, v Kamnika doslej se ni širše uveljavil. Gre za možnost kompen
zacijskega nakupa stanovanj na UTOKU za tiste lastnike starejših hiš v Kamni
ku, ki imajo danes težave zaradi velikih stroškov vzdrževanja ali predragih nujnih 
obnovitvenih del. S tovrstnim nakupom ima ZIL inženiring precej izkušenj v Ljub
ljani, zato nameravamo tak način nakupa novih stanovanj ponudili tudi v Kamni
ku. Obnovljene in posodobljene bise, kijih bomo pridobili na tak način, pa se bo
do seveda spet znašle na Irgu kot nova ponudba. Naj navedem še nekaj podrob
nosti za osvetlitev resnosti našega pristopa pri realizaciji projekta UTOK. Vsakemu 
je jasno, da v mestno središče, ki ga bo okrepilo .150 do 411(1 novih prebivalcev in 
seveda vsi listi, kijih bo tja pritegnila nova zanimiva poslovna, trgovska in gostinsku 
ponudba, ne spada vee obstoječa klavnica ob Bistrici. Z vodstvom podjetja Meso 
Kamnik se že dogovarjamo o preselitvi obrala na primernejšo lokacijo, ki smo jo 
ze kupili. S preselitvijo klavnice se bo odprla možnost ureditve desnega brega Bi
strice, ki se danes vse premalo izkoriščena »tihotapi skozi mesto. Večina Kamni-
čanov svoje reke v vsakdanjem življenju skoraj ne opazi, kaj šele da bi imela od 
nje kakšno korist. S tem pa sc le dotikamo novega projekta - spremembe in prila
goditve zazidalnega načrta Alprem, skladno novim razmeram, ki nastajajo z rastjo 
UTOK A. Od tega pa do ureditve sprehajalne poli ob vodi od avtobusne postaje do 
Šolske ulice z vsemi ustreznimi programi pa potem ne more biti daleč. Med prvimi 
bo zanesljivo treba poskrbeti za otroški vrtec, ki naj bi sprejel nov naraščaj izpod 
Malega gradu. Ta lokacija pa je vredna tudi nove sveže ponudbe, ki prisega dose
danje standardne vsebine v mestnem središču. Ne dvomimo, da se za takšno raz
mišljanje, ustrezno opredeljeno in ratdelano v občinskih razvojnih dokumentih, tu
bi našli zainteresirani investitorji. 

Ker kot ste dejali vaši načrti segajo v daljno prihodnost Kamnika, hi bilo 
zanimivo slišati alt jih nameravate uresničevati sami ali pa boste k njihove
mu uresničevanju pritegnili tudi partnerje iz Kamnika? 

Vsekakor menimo, da o tem, kaj je dobro za Kamnik, največ vedo in so zalo 
tudi najbolj odgovorni Kamilicam sami. Prav tako je jasno, da inženiring organi
zacija že po svoji naravi nobenega projekta ne izvaja oziroma ga ne more izvajati 
brez sodelovanja z zato usposobljenimi sodelavci. ZIL inženiring je razvojna inže
niring družba, nov lip gospodarskega subjekta, ki se v razmerah krepitve tržnega 
gospodarstva v Sloveniji pojavlja šele v zadnjih letih. Takšna organizacija mora raz
polagati z znanjem in biti sposobna pridobili kapital. Kol rečeno, ena osnovnih na
log je prav vključevanje in koordinacija domačih proizvodnih in trgovinskih orga
nizacij v procesu uresničevanja projekten). 

Ze pri pripravljalnih delih smo vključili izvajalca iz Šmaree, kije bil najugodnejši 
ponudnik. Nobenega razlogu ni, da se nam v nadaljevanju, ko se bodo prav grad
bena dela seli' pričela, ne pridružijo tudi drugi. Dela in s tem tudi kruha bo dovolj 
za vse! p g 

PUBLICUS 
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JESENSKI ODVOZ KOSOVNEGA MATERIALA 
V OBČINI KAMNIK 

P O N E D E L J E K , 28. septembra 
TOREK, 29. septembra 
SREDA, 30. septembra 
ČETRTEK, 1. oktobra 
PETEK, 2. oktobra 
SOBOTA, 3. oktobra 
P O N E D E L J E K , 5. oktobra 
SREDA, 7. oktobra 
ČETRTEK, 8. oktobra 
SOBOTA, 10. oktobra 
P O N E D E L J E K , 12, oktobra 
TOREK, 13. oktobra 
SREDA, 14, oktobra 
PETEK, 16. oktobra 
SOBOTA, 17. oktobra 
P O N E D E L J E K , 19. oktobra 
SREDA, 21, oktobra 
PETEK, 23. oktobra 
P O N E D E L J E K , 26. oktobra 
TOREK, 27. oktobra 

KS MOTNIK, SPITALIČ 
K5J1MNJ 
KS VRANJA PEČ 
KS ŠMARTNO 
KS SREDNJA \ 
KS.SELA 
KS NEVLJE 
ks C r n a 
ks k a m n i š k 
KS GODIČ 
KS MEKINJE 
KS KOMENDA 
KS MOSTE 
KS KRIŽ, PODGORJE 
KS PEROVO, NOVI TRG 
KS ŠMARCA, VOLČJI POTOK 
KS TUNJICE 
KS ZAPRICE 
KS„C£NIEB 
K S DUPLICA 

Krajane prosimo, da pred svojimi zgradbami ob cesti do & ure 
zjutraj pripravijo odpadni kosovni material. Odlagajte sortirano! 
Avtomobi lskih delov, gum in gradbenega materiala ne bomo 
pobirali, ampak bomo odvaža l i s amo odpadke , ki nastajajo 
v gospodinjstvih - bela tehnika, peč i , z imnice in podobno. 

file:///vord
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Ž L A H T N I P U R G A R J I 
K A M N I Š K I Najpremožnejši meščani 

Kamnika v drugi polovici 19. stoletja 

St. 7 

Poroka posestnika Valentina Benkovica iz Novega trga in posestnikov« hžere Ivane Svetlin i i Podgorja, 15.2, 1897 

P o r o k a 

P rimerna poroka je imela v živ ljenju najpre 
mnžncjšili meščanov zelo pomembno vlogo. 
Poskrbela jc za utrditev premoženja ali z.a 

njegovo okrepitev, V obdobju do leta lISJS.i je bila 
povprečna starost ženina ob prvi poroki 28,4 leta in 
neveste 21 let. Po lem l i i n sc je povprečna starost 
ženina in neveste povišala na 30,3 let oz. 27,2 let. 
Vstop v zakonski slan jc bil gotovo povezan z gospo 
ilarskn zmožnostjo bodočega moža in očeta, ila lin 
skrbel za svojo družino in j i zagotavljal varnost. 

Starostne razlike med zakoncema oh sklenitvi 
zveze dajejo zanimivo sliko. Prevladujejo moški 
Starejši od enega do petih let, veliko pa je tudi 
primerov I starostno razliko od šestih dn desetih let. 
Zanimiv je pojav zakonskih zvez, kjer so bili ženini 
starejši o<| nevest za šestnajst let in več - navadno so 
se vdovci poročali ponovno s precej mlajšimi ženska
mi . Prav tako zasledimo tudi poroke, kjer so bile 
neveste starejše od ženinov. Kes je. da je liilo največ 
primerov, kjer so bile starejše le za nekaj let. Nekaj 
pa jih je tudi odstopalo od teta, na primer poroka 25-
Ictncgn usnjarja z .'in letno usnjarjevo vdovo, 30 -
letnega sina mlinarja 1 4)! -letno gostilničarjev« hčer 
jo in podobno. Kar težko je verjeti, (la se ti ženini 
niso pred poroko pozanimali za premoženjsko stanje 

bodoče neveste, 
Nasplošno pa je veljalo nenapisano pravilo, da so 

se poročali partnerji enakega socialnega izvora. 
Najpreniožncjši meščani so sc poročali v razredih 
posestnikov, obrtnikov in trgovcev. Ponekod jc pr iš
lo oh poroki celo do združitve premoženja , znanj, 
dopolnilni!) dejavnosti. Zelo izjemni so primeri, kjer 
bodoča zakonca nista bila enakega socialnega izvora, 
na primer poroka trgovca s svojo sobarico. Kakšni so 
bili odmevi okolja na tako nenavadno zvezo, si lahko 
predstavljamo, vsekakor pa te niso bile pogoste. 

V skrbi z.a prineseno premoŽenje in usodo skupne 
ga, so pred sklenitvijo zakonske zveze podpisali žc-
niliKi pogodilo. Pogodile sta pisala in sestavljala (Iva 
v Kamniku delujoča c. kr . notarja, Anton Krona-
bethvogl in od osemdesetih let dalje doktor Kari 

Schmidinger. Zenitna pogodba je bila sestavljena po 
več ali manj enakem modelu: oh navedbi bodočih 
mladoporočencev oziroma njihovih skrbnikov in 
staršev v primeru mladoletnosti. so hil i nadalje 
popisani členi pogodbe. V prvem členu je navadno 
nevesta izročala svoje poročno darilo liloto) bodoče
mu ženinu, v drugem členu jc ženin s približno enako 
Vrednostjo v premičninah ali nepremičninah zavnrn-
val ali zagotovil zaženilo. Lahko jc sledil tudi popis 

Ogled zbirk Kulturnega centra Kamnik 

njegovih, v zemljiško knjigo vpisanih nepremičnin, 
ki jih jc delil z bodoCO ženo. Oboje skupaj jc sestav 
Ijaln Inkoiiiicuovnno skupnost blaga, katera je hila 
dopolnjena v kasnejšem zakonu. Nadalje so bile v 
pogodbi popisane vse obveznosti v primeru pred
hodne smrti ženina ali neveste hrez, ali s potomci v 
njunem zakonu. V primeru, če sla zakonca umrla 
brez. potomcev v skupnem zakonu, jc prevladovala 
želja, tla je preživeli zakonec glavni dedič vsega pre
moženja (oh izplačilu dolgov in drugih obveznosti), 
tudi tiste čet r t ine , ki jc hila po členu številka 1253 
državnega zakonika določena za izvrševanje posled 
nje želje. Cc pa so hili ob smrti enega ali drugega 
zakonca, otroci iz, njunega zakona, sc je zapuščina 
delila po zakoniti poti. Vdova ali vdovce jc dobil 
polovico premoženja , drugo polovico otroci. Prav 
tako so v enakih deležih dedovali lutli otroci iz prej 
šnjih zakonov. 

Poročna darila nevest so bila napisana tako v 
gotovini kot v nepremičninah , ki so jih podedovale ali 
primožilc v prvem zakonu. Starejše neveste, edine 
dedinje ali vdove so prinašale v zakon nepremičnine , 
mlajše (včasih celo mladoletne) pa gotovinsko doto. 
k i pa tudi glede na gmotni položaj staršev ni bila 
majhna. Zaženila ženinov so hila namenjena za 
zavarovanje in kot zagotovilo dot v skupnem pre
moženju. Največkrat jc ženin poleg zemljiškega vpisa 
nad njegovimi nepremičninami vplačal zaženilo luil i 
v gotovini. Dote in zaženila zakonskih partnerjev so 
hila v večini primerov iz.enačcna, so pa seveda med 
njimi tudi primeri, kjer jc bilo gmotno stanje enega 
od zakoncev boljše. 

Tudi izbor poročnih prič jc bi l vsaj tako pomeni 
ben kol izbor krstnih botrov. Po podatkih sodeč so 
pri tem vedno gledali na to, da so bile priče vsaj sta-
tiisno enakovredne mladoporočencem ali njihovim 
staršem, nikakor pa ne revnejše. Pr i tem pa 80 se 
gotovo ozirali tudi na prijateljske, sorodstvene ali 
poklicne vezi. Tako tudi pri vpisu \ poročni ' knjige 
Zasledimo kot poročne priče imena, ki spadajo v 
najpremožnejšo plast kamniškega meščanstva, na 
primer hišne posestnike, gostilničarje, trgovec, obrt
nike, kasneje luil i zdravnike, sodnike, pisarje in 
drugC uradnike. Pr i poročnih pričali so vestno 
zapisovali podatke n njihovih poklicih in premožen j 
sitem stanju, kar potrjuje velik pomen dobrega gmot
nega položaja pri njihovi izbir i . 

Zora Torkar 

u 

Odprto za obiskovalce: torek soboti: 9.00- 12.00 in 16.00- 18.00. nedelje in prazniki: 10.00 
13.00, ponedeljek zaprto. Obisk organiziranih skupin najavite pri telefonu (001) H17-647. 

Ob simpoziju o Petru Pavlu Glavarju v Rimu 
°. septembra smo bili Slovenci spet 

deležni s posebne pozornosti papeža. Sre
di slovesnega sprejema na trgu sv. Petra 
v Rimu - na njem je bila večtisočglava 
množica z vsega sveta - nas je papež v 
slovenščini takole počastil /navajam po 
objavi v Osscrvalore Romano It), sep
tembra, str. 5): »Pozravljam udeležen
ce znanstvenega simpozija, ki ga or
ganizirata Slovenska teološka akade
mija In Papeski slovenski zavod o du
hovniku Petru Pavlu Glavarju. Ta je 
bil v osemanjstem stoletju vidna oseb
nost v Sloveniji In je vse svoje darove 
posvetil delu za versko In kulturno 
Izobrazbo vernikov. Vsi so zrli v njem 
duhovnOca globoke vere, prisrčne mo
litve z izredno socialno čutečim sr
cem.« 

Pozdrav je bil v ožjem smislu name
njen skupinici slovenskih znanstvenikov, 
kamniškemu dekanu in župniku v Ko
mendi gosjtudu Nikolaju Pavlicu ter ro
marjem iz Komende, ki so hili v večnem 
matu, da hi počastili spomin velikega 
rojaku Petra Pavla Glavarja, i Ul tm 
smislu pa vsem Slovencem. Bil je prizna
nje Petni Pavlu Glavarju in Slovencem 
nasploh. 

Simpozij je potekal vSlovenlku, kar 
daltt od Komende, kjer je Peter Pavel 
Glavar (172I-I7H4) razdal večino svo
jih talentov in življenjskih moti. Organi
zirala gaje Slovenska teološka akade
mija v Rimu, Bil je poseben človek: ze
lo izobražen duhovnik, ki seje zavze
to posvečal pastoralnemu delu, napisal 
krajši katekizem v slovenščini, izpraial 
vsako leto vse župljane in njihovo zna
nje verskih resnic zapisal v posebni knji
gi, pridigal v »kranjskem jeziku«, si pri
dige tudi zapisal v slovenščini, zbral za 
celo knjižico knjig in jili tudi bral, kar 
kažejo njegovi lastnoročni izpisi: pros
vetni delavec: v Komendi ic ustanovil 
in plačal Solo za nadarjene kmečke ot
roke in te podpiral tudi pri nadaljnjem 
študiju: socialni delavec: svoje premo

ženje je zapustil revežem in za zidavo 
bolnišnice, v kateri so preživljali svojo 
starost ljudje brez Imetja (posebej je do
ločil, da mora strokovno osebje znati 
deželni jezik): gospodarstvenik: priza
deval si je, da hi ljudje bolje gospoda
rili, jih o tem poučeval, posebej pa je 
skrbel za razvoj čebelarstva • bil je ev
ropsko znan čebelarski strokovnjak, v 
slovenščino je prevedel delo Antona 
Janša Pogovor od čebelnih Rojou (žal 
je ostalo neizdano, ker je družba za po
ljedelstvo v Ljubljani dajala prednost 
nemškim knjigam) in ga dopolnil s svo
jimi bogatimi izk ušnjami: gradbenik v 
Komendi je sezidal šolo, benejiciatno 
hišo, v baročnem slogu je obnovil cer
kev, sezidal cerkev v Tunjicah: opazo
val je življenje čebel in ugotovil marsi
kaj, kar tedaj ni bilo znano. Se bi lah
ko naštevali, pa zlepa ne bi povedali 
vsega, s čimer se je uk varjal. 

Ob pregledu dela tega moža, ki ga je 
opravilo znanstveno srečanje v Rimu, ob 
spoštljivem čudenju, ki ga vzbuja, se po
rajata dve vprašanji: zakaj je doslejšnja 
zgodovina ocenjevala IX. stoletje kot čas 
kulturnega zastoja in zakaj niso bili ure
sničeni načrti o Glavarjevem simpoziju v 
Kamniku ali Komendi, kot je več let ol-
jubljal kamniški muzej. Pa ni samo Gla
var. Na ustrezno ovrednotenje čakajo še 
drugi pomembni Kamničani tega časa. 
hrane Mihael Paglavec (/670-1759) je 
bil po delovanju podoben Glavarju. Ro
jen je bil v Kamniku, kol župnik je služ
boval v Šmartnem v Tuhinju. Se največ
je za obuditev spomina nanj storil prof. 
Ivan Zika, kije v Kamniškem zborniku 
izdal prevod Paglovčeve latinsk o pisane 
kronike. Maksimilijan Rasppo rodu ni 
Kamničan, vendar je kot duhovnik de
loval v Kamniku: imel je šolo za nadar
jene dečke, preselil je pokopališče s Sul-
ne na Zale, obnavljal cerkve itd. Kamni
čan Jurij Japelj (1744-1807) ,< lela 
17X4 izdal prevod svetega pisma, redov
nik Gregor Vorenc (ok 1660-1730) je 

dopolnil sicer neizdani Kaštelčev lat.-
slov. slovar s slovenskimi izrazi. 

Paglavcu se želijo zdaj nekoliko od
dolžiti za dvestoletno nepriznavanje. 
Krajevna skupnost Šmartno s predsedni
kom Tonetom Rajsarjem na čelu In žu
pnik Fran Baloh pripravljajo Paglavcu 
posvečen spominski park. Vplelujopu se 
krajevni politiki, ki temu nasprotujejo, 
ker naj bi bil po njihovem Se čas za od-
dolžitev velikemu možu. 

Glavar, Paglavec in Rasp, če ome
njam samo te tri, so podpirali šolanje 
nadarjenih revnih janlov. Marsikateri od 
današnjih šolnikov se potrebnosti tega 
ne zaveda, čeprav veliko družin, zlasti z 
več otroki, težko živi. Večina šol v ka
mniški občini je zaprosila za državne 
štipendije, ki naj hi jih pri nadaljnjem šo
lanju dobili nadarjeni in delovni učen
ci, ki so končali osemletno šolanje. So
li v Šmartnem se to ni zdelo potrebno, 
čeprav je bil najboljši kamniški učenec, 
kije končal osemletno osnovno šolanje, 
prav z njihove šole. Torej ni bil dvesto let 
namenoma pozabljen samo Paglavec 
ampak tudi njihov posluh za ljudi in raz
voj Tuhinjske doline. 

In če tu nadaljujemo. V občinskem 
proračunu bi morala biti tudi sredstva 
za podporo nadarjenih dijakov in štu
dentov. Letošnji proračun je bil tako os
kubljen v korist cest, razsvetljav, poko
pališč, kar ho ali ne ho zgrajeno, da žu
pan ni imel nobenega denarja za pomoč 
nadarjenim mladim glasbenikom, raz
iskovalcem, ki so bili na mednarodnih 
razpisih izbrani za različne poletne šole 
v tujini in domu. To seveda kaže na od
nos do znanja, ki hkrati s poštenostjo in 
delavnostjo edino lahko reii kamniško 
občino pred nadaljnjim zaostajanjem. 

Ce resnično hočemo dobro num vsem 
bi morali tudi v sodobnem Času slediti 
zgledom velikih mož, ki so s svojim de
lom veliko prispevali k razvoju krajev 
pod kamniškimi planinami. 

MARJETA HUMAR 

TURISTIČNO-INFORMACIJSKI CENTER OBČINE KAMNIK 
GLAVNI TRG 23, 1240 KAMNIK 

T E L : 061/831-470, FAKS: 06V818-119 
E-mall: lnfocenter.kamnlk-1(»8)ol.not 

KOLEDAR PRIREDITEV 

n I 

V okviru projekta Srednjeveška mesta se bodo v Kamniku 
zvrstile naslednje prireditve: 
Petek 25.9.199&ob 20. uri 
Dvorana Glasbene šole, Kamnik 
KONCERT 
Mešani pevski zbor VTVA, Brežice 
Dirigentka: Simona Rozman Strnad 
Zbor se bo predstavil s programom evropskih in 
slovenskih ljudskih pesmi: E. Cosseto, J. H, E. Koch, H. 
Alfven. B. Bartok, A. P, Moya, A, Kumar, A. Arguiz, R. Sund, 
M. Rožanc, E. Adamič, R, Gobec, M. Kogoj, L Lebič, A. 
Čopi, K. Pahor, 
Vstop s prostovoljnimi prispevki! 
Sobota. 26. 9. 1998. ob K), uri 
Glavni trg, Kamnik 
Ogled starega mestnega jedra pod strokovnim vodstvom 
Sobota 26.9. 1998. ob 20. uri 
Galerija Veronika, Kamnik 
KONCERT etno-jazz skupine 
ŠTEFBET RIFI 
Vstopnina: 300 SIT 

m 
RAZSTAVE 

flMfc Z K. ob 19, url 
Galerija Veronika, Kamnik 
GLEDALCI - druga faza 
Otvoritev avtorske razstave Tomaža Schlegla. 
Razstava bo odprta do 14. oktobra: vsak dan od 10. do 
12, in od 17, do 19, ure, ob nedeljah samo dopoldan. 

PRIREDITVE V MATIČNI KNJIŽNICI KAMNIK 
Vsako sredo, ob 14. uri 
Vila Cira-Cara: umetniško-ročna delavnica. Vodi Rosana 
Kleindienst Premk, prof. 
Sreda 23. 9. 1998. ob 19. uri 
Predstavitev pesniške zbirke Andreja Rozmana Roze: JE 
ŽE V REDU MAMA, v dvorani Matične knjižnice. Sodelujejo: 
avtor Andrej Rozman Roza, skupina Archž. 
Vsak drugI Četrtek (pričetek t 10.). ob 18. url 
Pravljične ure v dislocirani enoti Matične knjižnice v 
Šmarci. 
Pravljične ure v Matični knllžnlcl Kamnik: vsak 
ponedeljek op 16, url, prlčetek 5,10, 
igralne ure s knjigo - Andreja Štorman, Pike Pikice -
psihomotorična delavnica z Leo Frleta in Mileno Lampe, 
pravljična urica z Jano. 
Vsako sredo od 7. 10. 1998 dalle. ob 10. url 
Igralne igrice z BIBAMI za predšolske otroke od 3 leta 
dalje. Vodja delavnice: Helena Sterle, Cena enega 
obiska 200 SIT, 

Pravljične ure na POTUJOČI KNJIŽNICI. 
- Krivčevo: petek, 2 10 1998, ob 17. uri v prostorih 
OŠ Gozd 
- Sela: ponedeljek, 12 10 1998, ob 16. uri v prostorih 
OŠ Sela 
- Šmartno; ponedeljek, 12 10 1998. ob 17.30 v 
prostorih OŠ Šmartno 

Pravljična ura mi Dimili,! n I lulom' fflffln »nnh pjfc* 
ob 18. uri, začetek 2. 10. 
Vse pravljične ure: prispevek je 200 SIT. 
Torek 13. 10. 1998. ob 19. uri 
KamniSki večeri: kamniški Koledniki s Tonetom 
Kuntnerjem in njegovo novo pesniško zbirko Cmurek. 

KULTURNI CENTER KAMNIK 
Grad Zaprlce 
Razstava ŽLAHTNI PURGARJI KAMNIŠKI -
najpremožnejši meščani Kamnika v drugi polovici 19. 
stoletja Odprto: od torka do sobote od 9 do 12. ure 
in od 16. do 18 ure, nedelja od 10. do 13 ure Informacije 
817-647 
Galerija Veronika 
Razstava slik Poldeta Mlheliča Razstava bo odprta do 
27. 9. 1998 Odprto vsak dan od 10 do 12 in od 17 
do 19. ure, ob nedeljah samo dopoldne Vstopnine ni 
Informacije: Zveza kulturnih organizacij, tel.: 831-612, 

DRUGE PRIREDITVE 
Sobota. 26. 9. 1998. ob 8 uri 
Zaključni tumlr za občane Kamnika Organizator: TK 
Slazenger Informacije: Tone Jetas, tel.: 817-679 

Sobota 26, 9,1998, ob 9, ur) 
RekreacIJsko-družabni pohod, primeren za stare in 
mlade, posameznike in družine Začetek s športnega 
igrišča v Šmartnem, zaključek po približno treh urah v 
Šmartnem. Organizator: SDS Odbor Tuhinjska dolina in 
KS Šmartno. Informacije: g Rajsar, tel.: 847-222 

NEDELJA 27. 9. 1998. ob 8. uri 
Dan odprtih vrat Teniškega kluba Slazenger Organizator: 
TK Slazenger Informacije: Tone Jeras, tel. 817-679 

so 
Gasilska zveza v sodelovanju z gasilskimi društvi v 
oktobru organizira gasilske vaje. predavanja in oglede 
gasilskih domov po vsej kamniški občini. Vse informacije 
o datumih In krajih posameznih prireditev: g. Bedeč, 814-
852 

V) 
Sobota. 3. 10, 1898. ob t i url 
BAJTARSKI GOLAŽ: otvoritev bajtarske sezone na Veliki 
planini, v planšarskem naselju. Organizator: PD Bajtar 
Informacije: g, Pohlin, tel.: 812-380 

Sobota in nedelja 17. in 18.10. 1998. od 8, ure daiie 
20. pokal Ljubljane in memorial V M. Komarova, 
mednarodno FAI tekmovanje raketnih modelarjev na 
Mengeškem polju (ob cesti Mengeš-Kamnik) V nedeljo ob 
13, uri poleti modelarskih maket pravih raket in raket 
»showc programa Organizator Astronavtsko raketarski klub 
V M Komarov Informacije: g šijanec, tel 168-50-60 



In zgodila se je Velika planina! 
Našli se bodo in rekli , zakaj še pisati o avgustovskem nedeljskem 

jutru, ko je med nebom in zemljo o b t i č a l o 35 potnikov gondole na 
V e l i k o planino. Je potrebno še poglabljali to s r e č n o nes rečo , ko so 
vsi potniki , res da po celodnevnem reševanju, zveče r občut i l i zopet 
varna tla pod nogami?! 

Vendar ne gre drugače. Ze zaradi drugih ljudi, ki se bodo še peljali z 
gondolo na Veliko planino. Pa tudi, da se kritična strokovna in odgovor
na javnost opredeli do dogodka, ki bi se lahko končal manj srečno. 

Marjan Bauer je o dogodku med drugim zapisal: 
»Seveda na svetu nedvomno sta s reča in nes reča . Vendar samo za 

ljudsko uporabo. K d o r šteje dejstva, ju ne priznava. Če recimo zmanj
ka elektrike, kar p o v z r o č i zaustavitev gondole in preplet vrvi , ima to 
svoj vzrok. Elektr ike zmanjka zaradi t o č n o do ločenega vzroka in ne 
zaradi kakšnih spletov, vi l ali coprnic. K o je pred leti v A m e r i k i pred 
o č m i mili jonov televizijskih gledalcev pod modr im nebom v eksplo
zijah in ognju izniči lo posadko vesoljskega taksija, je bila v Z D A na
cionalna Žalost, vendar vedno na zemljo postavljeni Amer i čan i niso 
»Zužnjali« o nadnaravnih silah in sveZnjih nes rečn ih naključij . Raje so 
ugotovili , da je bila nosilna raketa zanič . 

Č e se je na V e l i k i planini ustavila gondola, to pomeni, da vsaj v 
tistem trenutku ni bila takšna, kot bi morala biti . In pika. Kar 35 pot
nikov je dož ive lo stres in celo smrtni strah. 

Namesto da bi se j i m Rudi Meršak . d i rektor te famozne naprave, 
opravič i l , raje po televiziji razpreda o naravni katastrofi češ, da bi 
morali njegovi firmi zaradi izpada dohodka pomagati država. širSa druž
bena skupnost. Z a kozlat. 

T o zgodbo se da povedati tudi d rugače . N i bila s reča , da so vse 
potnike v gondoli rešili. N a varno zemljo so j ih spravili pogum in po
žr tvova lnos t in predvsem znanje gorskih reševalcev, še posebej Mar 
ka Prezlja. Kakor ni nes rečn ih spletov okol išč in , ni tudi s rečnih . Č e 
si upamo pogledati resnici v oc i , so samo dejstva«! 

Razgrnimo torej dejstva: 
Problemi Ve l ike planine niso od včeraj . Desetletje in še več se pi

šejo več ali manj enake zgodbe o kamni škem planinskem biseru. Prav 
vse pa so si vsaj v n e č e m podobne: k r o n i č n o pomanjkanje f inančnih 
sredstev in odvisnost od obč insk ih jasli. Precej denarja davkop lače 
valcev se je namenilo reševanju problemov, predvsem za vzdrževa
nje žičntških naprav. A vedno premalo, da bi Zaklad narave, kot se 
d r u ž b a imenuje, zaživela tako, kot je zapisala svojo zgodbo o uspe
hu v »viziji o razvoju družbe.« O vsem tem se je še posebno vel iko 
razpravljalo in pisalo v lokalnih, pa tudi drugih slovenskih časopisih. 
Zapisale so se tudi vse dileme in vprašanja o tem. kako jc skrajni čas. 
da se kamniški zaklad odstavi od obč insk ih jasli in se postavi na sta
lišče gospodarja s t r ž n o logiko. Namesto da bi lastnica d r u ž b e , to je 
obč ina Kamnik in skupšč ina d r u ž b e prisluhnila s t rokovni javnosti, k i 
je poudarjala potrebnost t r žne naravnanosti d r u ž b e in j o prepustila 
sposobnemu, predvsem pa strokovnemu vodstvu, usode d ružbe ni »spu
stila« iz svojih rok. Raje se je posula s pepelom prizadevanj obstoje
čega vodstva in... In zgodila sc j im je zgodba Ve l ika planina. 

Ne gre oporekati v. d. direktorju, da se ne trudi okoli vodenja druž
be. D a mu je uspelo organizirati prenekatero zanimivo prireditev in 
nanjo privabit i »množice« obiskovalcev. Č e t u d i mu verjamemo, da je 
skrbel za redno vzdrževan je Zičniških naprav, ne moremo mimo dej
stva, da je eno truditi se. drugo pa uspeti. T o bi lahko zapisali še dru
gače: vabiti ljudi na prireditve in j ih prevaža t i z zastarelimi žični-
škimi napravami, je neodgovorno. Tako bi lahko ocenili tudi prevo
ze t isoče in t isoče potnikov, s katerimi se d r u ž b a tako rada pohvali, 
ko razpreda o svojih uspehih. Z besedami Marjana Baucrja je to ta
ko, če si upamo pogledati resnici v oči! 

In tu je ves paradoks te zgodbe o V e l i k i planini. Tehnika in eko
nomija sta ekzaktni znanosti. N c priznata improviziranja in ne vse
mogoč ih zgodb o nihanju e lek t r i čnega roka, o nepredvidenih okol i 
ščinah sprož i tve zavore, o tako m o č n e m zanihanju gondole, da sc 
vlečna in nosilna vrv prepletata, pa tudi, da je bilo v gondoli več lju
di , kot je dovoljeno. Takšn im zgodbicam lahko verjame samo tisti, ki 
j ih pripoveduje, v znak lastne tolažbe. Č e pa nekdo iz vsega tega na
redi še medijsko burko, je to več kot osupljivo. In komaj verjetno, 
da j i je hotel prisostvovati tudi župan o b č i n e (morda j i ni hotel, a se 
jc nak l jučno znašel tam, saj jc imel tega dne namen nagovoriti ude
ležence praznika na planini). M o r a l bi v. d. direktorju p rep reč i t i tak
šno farso. Kajti izrabi t i to straSno stisko ljudi za svojo lastno pro
mocijo ter jo primerjati s katastrofo v Posočju - je bolno. In skrajno 
sramotno za v d .d . direktorja in Kamnik! 

Vpleteni v zgodbo so povedali svoje: 
I lektro Slovenije, skra jšano Eles, da je žičnica imela ustrezno elek

t r iko (če pa je Meršak vedel, da jc nima, še toliko slabše zanj, kajti 
potem je zavestno ljudi življenjsko izpostavil) - Delo, 14. 8. 1998; -
vodja pod roč j a za žičnice pri ministrstvu za promet in zveze je za
vrnil navedbe o dobrodoš los t i ustavitve nihalkc (Delo IX. 8. 1998), kot 
je dogodek komentiral Meršak , kot resno opozor i lo lastnice d r u ž b e 
in d ržave na f i nančno podporo. Oglasila se je tudi ude leženka »izre
dnega« dogodka, ki obsoja izvajanje zadovoljstva v. d. direktorja d ružbe 
s 35 ujetniki nihalkc in opisaia o b č u t k e strahu in trpljenja, ki j ih jc 
doživela z ujetniki gondole (Delo, 18. 8. 1998). Nič Takšnega se j i ni 
zapisalo, kar bi »zadovol jnemu« direktorju šlo v čast in ponos. Tudi 
obveščenost in organizacija sta tega dne odpovedali. Tisti , ki so se tega 
dne že s r e č n o pripeljali z gondolo na V e l i k o planino, so bili šele ob 
povratku obveščen i o tem. (Delo 19. 8. 1998). Sledila jc dolga pešpot , 
obljubljenega avtobusa, ki bi j ih moral prepeljati na parkirišče pri spixl-
nji postaji gondole, pa ni bilo. Da o kakšnem varovanju številnih av
tomobilov, ki jih obiskovalci Velike planine pustijo na Marjaninih nji
vah, sploh ne govorimo. Razglabljati še o koristnosti množ ičnega tu
r izma in jeklenih konjičkih v gorah, je seveda Ze drugo vprašanje . A 
če sc ga nekdo gre, naj poskrbi tudi za to! Tega dne je nepridiprav 
»pregledal« notranjost kar 12 jeklenih konjičkov. (14. 8. 1998 Ljubljanski 
dnevnik) 

Pripisati krivdo hudiču in njegovim mladim za vse to 
seveda ni mogoče. 

G r e samo za vprašanje odgovornosti , strokovnosti , zdrav razum in 
pogum. Vsemu temu se lastnica d r u ž b e , obč ina Kamnik , spretno i z 
mika, kar kaže z imenovanjem Mcršaka za vršilca dolžnosti direktorja, 
ki ga uživa Ze drugo leto. T o pa ni v skladu z. veljavno zakonodajo. 
(Zakon o gospodarskih d r u ž b a h termina »vršilca dolžnost i« ne pozna, 
je »ostanek« zastarele zakonodaje) in jc kveč jemu lahko k r a t k o r o č 
na reši tev za čas. dokler sc nc izvedejo predpisani zakoniti postop
ki za razpis in zasedbo delovnega mesta direktorja d r u ž b e z omeje
no odgovornostjo. Skoz i sito postopka ne more kdorkol i . Izpolnjeva
ti mora d o l o č e n e pogoje, najmanj pa ustrezno izobrazbo in strokov
no znanje ter ustrezne delovne izkušnje. Lastnica in organi d r u ž b e 
pa si ob tem zatiskajo oči. 

N a vse to smo Zeleni Kamnika že večkra t opozarjali. Pa smo bili 
deležni hude kri t ike, še posebno ob zapisanem dvomu o varnosti zič-
niških naprav. Zato ponavljamo pred dobr im letom zapisane besede: 

Ne nasprotujemo ureditvi razmer na Veliki planini, nasprotujemo pa na
činu razreševanja, ki ne upošteva stroke: ne finančne, ne ekonomske, ne 
tehnične, ne varnostne. 

ZELENI SLOVENIJE, O O - KAMNIK 

Kako dobro poznamo svojo 
občino? 

V prejšnji številki jc bila objav
ljena slika dela vasi G O D I Č O njej 
nc bomo kaj več zapisali, saj jo je 
v isti številki, vendar tri strani prej, 
lepo predstavil Damjan Ilančič. Iz
med prispelih pravilnih odgovorov 
jc žreb izbral Tomaža (Vorjupa iz Go-
diča 45, ki bo knjižno nagrado Koč-
nc Kamnik prejel v knjigarni na 
I.juhljanski cesti l /b. 

Na sončnem obronku našega lui-
bovitega dela občine sc jc namesti
lo majhno naselje, ki pa ima hiše. 

vsaj po hišnih številkah sodeč, tudi 
šc skoraj 200 m niže. Na sliki (po
snela sredi letošnje zime!) jc samo 
zgornji del naselja, ki mu njegovo 
ime ludi povsem ustreza. Kakšno je 
torej to ime? 

Vaše odgovore pričakujemo do sre
de, 30. septembra na naslov Kamniški 
občan, Glavni trg 24, Kamnik. Nagra
jenec ho prejel knjižno nagrado N a 
ravne znamenitosti Kamniško-Savinj-
skih A l p na kamniškem območju, ki 
jo podarja Kočna Kamnik. 

U P R A D O M L J E d <t 

V A B I K S O D E L O V A N J U 

- več mizarjev, lahko tudi pripravniki, 
s IV. stopnjo izobrazbe 

- več de lavcev z a de lo v proizvodnj i 
s I. stopnjo izobrazbe (končana OŠ) 

- s t ro jnega mehan ika - pr ipravnika 
s IV. stopnjo izobrazbe 

Zaradi povečanega obsega dela je zaposlitev 
za določen čas, z veliko možnostjo kasnejše 
zaposlitve za nedoločen čas. 
Pisne prošnje naslovite v 15 dneh od objave na 
kadrovsko službo podjetja, Preserje, Pelechova 
15, 1235 Radomlje. 
Dodatne informacije lahko dobite v kadrovski 
službi po tel.: 727-122. 

P I S M A - O D M E V I - M N E N J A - P I S M A - O D M E V I - M N E N J A 

Politična pomlad v Kamniku 

Načini komuniciranja med politiki in političnimi strankami 
so raznovrstni, če ne moreS stvari opraviti neposredno - ustno, 
opraviš pisno, mogoče preko časopisa, če je stvar kočljiva zate, 
opravi delo nekdo drug, ki bo na naslovnika napravil večji vtis 
in podobno. To mije prišlo na misel, ko sem prebral sestavek v 
K. 0. »Pomladna mladina terja spremembe«. Vesel sem, da tu
di v SDS in Skl) deluje mladina, ki bo skupaj z mladino v SLS 
gradila demokracijo v Sloveniji, obenem pa se ne morem obra
niti občutka, da na ta način vodstvo SDS in SKD sporočata vod
stvu SIS v Kamniku, naj bo pridno in posluSno. To, kar pisem, 
so moja osebna gledanja, stališča in mnenja, ne pa stališča vod
stva SLS v Kamniku! 

Mladi demokrati, pisem vam kot človek, kije v Kamniku prvi 
dal ime in priimek, prosti čas, pa tudi neprostega, in Se kaj dru
gega na razpolago demokraciji, pišem vam kol človek, ki ver
jame v krščansko socialno idejo, kateri, upam, ludi vi pripadate 
Mimogrede, zaradi enake idejne pripadnosti bi morali spadati 
v Isto stranko, pa Zal ne spadamo in oh takšnem obnašanju na
ših vodilnih, pa tudi nas samih, še dolgo časa ne bomo. 

V Kamniku smo »pomladniki« dolgo časa dobro sodelovali. 
Zasluge so na vseh straneh, seveda pa izpostavljam popustljivost 
SLS in tudi njeno odločnost, kadar je bila potrebna. Čigave so 
zasluge, niti ni tako pomembno, ker smo sledili istim ciljem in 
prav hi bilo, da bi jih še naprej. 

»Mladi demokrati«, moti me, da na vaš sestanek ni bil po
vabljen predstavnik SLS, sklepi tega sestanka pa očitno zavezu
jejo tudi vodstvo SLS. Bojim se, da ste se nalezli bolezni vaših sta
rejših strankarskih kolegov. Veste, kljub dobremu sodelovanju 
imam z vašimi starejšimi strankarskimi kolegi kar nekaj gren
kih izkušenj. Ne bom govoril o podrobnostih, bom pa nekaj teh 
slabih dogodkov naštel, nekaterim v osvežitev spomina, vam pa 
v poduk. O podrobnostih vprašajte svoja vodstva, upam, da vam 
jih bodo razložili resnici ustrezno. 

Prvi resnejši spopad v Demosu na Kamniškem je bil oh po
skusu zamenjam Izvršnega sveta. Tu je SLS podprla gledanje 
g. Miha Novaka, čeprav prihaja iz vrst SKD. SLS-ovci smo ta
krat zagotovili, da je g. Novak ostal v Kamniku, kjer je uspešno 
delal kot podpredsednik in pozneje kot predsednik IS SKD je na
sprotovala varianti, ki jo je zagovarjal g. Novak! 

Druga neprijetna zgodba se je dogodila lela /992 oh prvih 
parlamentarnih volitvah. Nizki, podli udarci, polno nesramno
sti in laži, SLS je vse to prenesla pokončno in se celo utrdila! 

Ne morem mimo obnašanja Demosa ob volitvah v prvi držav
ni svet. Dogovor central SKD. SLS, narodnih demokratov je hii, 
da v Kamniku postavi kandidata Ljudska stranka, ostali pa ga 
podprejo. Kljub dobremu kandidatu (danes je član vodstva SKD) 
so kamniški kolegi podprli domžalskega kandidata, ki ga je 
predlagala SKD. Rezultat • izvoljen kandidat LDS! 

Naslednja polomija je bila ob zadnjih županskih volitvah. 
Mladi kolegi, vprašajte svoje vodstvo, kdo je povzročil vašo »mo
ro«. SLS je storila vse, da je ne bi bilo. 

Zadnja večja zadeva pa so bile volitve v današnji državni svet! 
Kljub podpori SLS kamniški kandidatki se je vsa gnojnica ne
uspeha zlila na SLS. Veste, človek se počasi začne podzavestno 
izogibati družbe, kjer igra vlogo pljuvalnika, ne zna ali noče ti 
pa priznati tvojega deleža pri morebitnem uspehu. 

Se eno stvar bi vam rad povedal, mladi demokrati. Koje šla 
naša stranka v vlado, smo Kamničani temu ostro nasprotovali. 
Vseeno seje zgodilo. Sam sem se znašel v nekakšnem praznem 
prostoru. Če sem stvar jemal matematično, je bil vstop v vlado 
pravilna odločitev, s stališča načelnosti pa ne. Ko sem po dalj
šem premisleku opustil misel na izstop iz stranke, smo s kolegi 
izoblikovali smer delovanja SLS v Kamniku v novih razmerah. 
Glavno vodilo je takšno: Ne glede na sestavo vodstva občine bo 
odbor SLS Kamnik storil vse, da ho imel Kamnik od vlade, v ka
teri je SLS, čimveč koristi. In to delamo, županu odpiramo vra
ta v naša ministrstva, posredujemo, čeprav župan ni »naš«, mu 
tudi v občini pomagamo, da izpelje čim več zastavljenega. Uspehi 
niso izostali, cesta Motnik-Vodice, telefonija v Tuhinjski dolini 
so na primer rezultat tega sodelovanja, načrtujejo pa se še nove 
zadeve. Oh tak snem obnašanju pa smo trčili oh drugačne inte
rese nekaterih politikov, katerih cilj je ustaviti razvoj Kamnika 
do volitev. Sami presodite, kaj je prav in dobro za Kamnik. Ijihko 
je metati v kolesje pesek, težje je kolesje razvoja poganjati. SIS 
se je odločila za pomoč, s tem pa se ni odrekla kritični presoji 
župana in ukrepanju za odpravo napak. I oliko iz preteklosti za 
lažje razumevanje sedanjosti in boljše načrtovanje prihodnosti. 

Omenjate »puckizem«! 
Puckizem je že tu in lahko ga takoj začnete napadati, na

mreč SKD ima svojega kandidata, SDS svojega, s svojim kan
didatom pa bo šla na volitve tudi SIS. Kdo bo v tem primeru 
tisti, v katerega boste pljuvali, je že vnaprej jasno, to bo kandi
dat in stranka SLS. ker smo pač tako navajeni in so tako lepo 
pri roki. Rezultat bo »mora« desnice kot pred štirimi leti. Mladi 
kolegi, predlagam, da podprete našega kandidata, nesmisel bi 
bilo namreč pričakovali od SLS, da bi po teh izkušnjah podpr
li kandidata druge stranke. Vi ste mladi in neobremenjeni s pred
sodki, zato hi bilo prav, da predsodki vaših starejših kolegov ne 
bi krasili vaših sestankov. Ko naštevate namreč, kakšen mora 
hiti župan, pravite, da mora hili Kamničan. Za Boga svetega, 
biti mora posten, sposoben, dobronameren, doma pa je lahko 
celo iz Tuhinja ali Smarce! Biti mora tudi pošteno izvoljen, to 
je skrb demokratov, ne pa njegovo dobro poreklo. Samo še pri
imek in ime manjkata. Mladi kolegi, tako bomo težko sode
lovali. Če hočete nasi sirani dobro, potem začnite akcijo za po
enotenje na ravni države, tempirana naj bo na prihodnje par
lamentarne volitve, edino ta ima smisel in tu lahko računate 
name. Na občinski ravni pa, verjemite, dokler bodo stranke sa
mostojne, sc bodo obnašale samostojno in samo dobra in po
štena koordinacija v strankarskih centralah lahko opravi ti
sti težko pričakovani preboj. Za ta novi »Demos« pa ho potreb
no predvsem veliko medsebojnega zaupanja. Če sle mi pozor
no sledili, ste lahko ugotovili, da smo ravno lega veliko pre
več zapravili. 

Mladi kolegi, izogibajmn se pokroviteljskim odnosom, izsiljeva
njem, začnimo sodelovati korektno, začnimo ponovno gradili za
upanje med nami. To je moja iskrena Zelja, upam, da ludi vaša. 

ANTON HOČEVAR 

Jesen kamniške pomladi 

Zanimivo je brati članke, v katerih je polno sprenevedanja ali 
pa nepoznavanja politične scene. Tako piše »poznavalec« poli
tičnih razmer na Kamniškem, da so občino zadnja štiri leta vo
dile sile preteklega režima. 

Ker me tovrstne trditve presenečajo, »poznavalce« prosim, da 
jih pojasnijo, saj sem bil doslej prepričan v povsem drugačno po
litično podobo kamniške politične scene. V minulih štirih letih, 
odkar sem kot član občinskega sveta vključen v občinsko poli
tik o, je bilo namreč razmerje sil v občinskem svetu ravno nasprot
no. Iz t. i. pomladnih strank (SLS, SKD, SDS) je /9 svetnikov in 
svetnic, eden je iz slovenske nacionalne desnice (SDN/, ki pa je 
razpoznavni del pomladi, in dva iz zelenih, samo ne vem, iz ka
terih zelenih. Skoraj ves tako opevani DEMOS šteje v kamni
škem občinskem svetu 22 glasov od 31. Liberalna demokra
cija Slovenije (LDS) ima sedem članov in članic sveta. Združe
na lista socialdemokratov C/.ISD) pa dva. Praksa je pokazala, 
da lahko v resnično opozicijo Štejemo slednji dve, kar pomeni, 
da ima opozicija skupno 9glasov v kamniškem Občinskem sveta. 
Če se ne molim, »poznavalci« k »silam kontinuitete« oziroma 
»starim strukturam« štejejo ravno navedeni opozicijski stranki. 

Preprosta matematična formula (ki je »poznavalci« očitno ne 
obvladajo) nam pokaže, da ima »pomlad« na Kamniškem dvo
tretjinsko večino, v najslabšem primeru pa imajo zagotovljenih 
20 glasov. Pomlad trna tudi predsednika Občinskega sveta, 
ki prihaja Iz vrst SDS, podpredsednik tn podpredsednica Ob
činskega sveta pa prihajata iz vrst SIS In SKD. »Pomladni
ki« torej nadzirajo vse ključne politične pozicije v naši občini, zla
sti ob upoštevanju dejstva, da je županova vloen močno oslab
ljenu zradi nezmožnosti pridobitve podpore političnih strank. 

Občino Kamnik torej vodijo stranke slovenske pomladi ozi
roma bivši DEMOS. Možno pa je, da zaradi svoje mladosti ne 
poznam zgodovine kamniških pomladnikov, in da so Številni 
med njimi nekdanji člani partije, ki so se infiltrirali v pomladne 
stranke in zdaj pod krinko poštenosti se naprej nepošteno vla
dajo Kamniku. V tem primeru se strinjam s piscem v Kamniškem 
občanu, kije napisal, da Kamnik vodijo sile preteklega režima. 
Predvidevam pa, da bodo poznavalci to vedeli bolje: mogoče celo 
iz prve roke. 

BRANE GOLUBOVIČ mL 

Kdo je dal soglasje za ukinitev tedenske 
vozovnice? 

V novem šolskem letuje hila ukinjena tedenska vozovnica za 
dijake, študente, upokojence oziroma vse, ki so p v preteklem 
šolskem letu koristili. Bila je dobrodošla za liste ljudi, ki so se 
vozili z vlakom ves teden. Uporabna je hila za dijake s popol

dansko izmeno pouka, s lem da so jih v šolo lahko vozili nuli 
starši, ki so imeli v istem meslu tudi službo. 

Bolniki, ki so morali hoditi na razne preiskave, terapije. Star
ši, ki so hodili obiskoval svoje bolne otroke. Naj poudarim, da 
imajo upokojenci popust, prav tako brezposelni. Kaj pa ostali?? 

Ostali uporabniki pa očitno le pravice do popustov nimajo. 
Očitno se Slovenske železnice in Kam-Bus ne zavedajo, da imajo 
povsod po svetu razno razne popuste: družinske, tedenske, po-
selnie praznične, otroci do 15. leta se vozijo z velikimi popusti. 
Ta naša kamniška proga pa daje vedno večji vtis privatnosti in 
samozadostnosti, Želim si, da se neznani podpisnik liga soglasja 
zamisli nad svojim početjem. Javno pa naj se pove tudi njegovo 
ime. DARJA JARC 

SLS podružnica Kamnik o izbiri skupnega 
kandidata »pomladnih strank« za župana 

Upravni odbor podružnice SLS Kamnik uradno izjavlja, da 
do današnjega dne ni prejel nikakršnega povabila k pogovorom 
o skupnem kandidatu »pomladnih strank« za župana v Kamni
ku, kot je navedeno v članku K. O. 9. '). •<;« z naslovom »Do
govora skupnem Županskem kandidatu med SDS in SKD.« Pre
senečeni smo, da za tako pomemben skupen projekt izvemo iz 
časopisja, hkrati pa ugotavljamo, daje vključitev SLS v ta pro
jekt nesmisel, namreč izbira se samo med kandidati SDS in 
SKD, naš kandidat pa je iz igre že vnaprej izločen.' Vodstvoma 
SDS in SKD ne odrekamo pravice do povezovanja, nasprotno, 
povezovanje pozdravljamo, želimo pa, da se v ich iy/ah Izogneta 
tlačenju SLS v projekt, namreč SIS zeli sodelovati kot enako
pravni partner, korektno in polteno, nikakor pa ne na opisan 
način. 

UO podružnice SIS Kamnik 
ANTON HOČEVAR 

»Pomladna« mladina je spregledala, spreglejte 
tudi vi! 

Kot glavni avtor in podpisnik članka »Pomladna mladinu 
terja korenite spremembe« se moram oglasiti in zavreči nekate
re očitke g. Gobca na omenjeni članek, objavljene v prejšnji šte
vilki Kamniškega občana. I'o mojem mnenju so nekatere trdit
ve posledica iietoeney,a branja članka, nekatere pa posledica 
enostranske interpretacije dejstev. 

L Glede kritičnega mnenju g. Smolnikarja o vsebini člankov, 
objavljenih v Zborniku zrlev druge svet. vojne na kaminskem, 
bi povedal naslednje. Seveda ima vsak občan pravico do svoje
ga mnenja in svobodnega izražanja. Velika razlika pa je, ali 
takšno mnenje izraziva midva z g. Gobcem ali pa takšno mne
nje izreče ob izidu na javnem meslu nosilec najvišje politične 
funkcije v Obilni Kamnik. 1'nsebejI«I me moti dejstvo, čeprav sem 
potomec partizanov (In sicer nekomunlstov), da tO mnenje 
g, Smolnikar pove tudi na programsko volilni konferenci Ob
močnega združenja borcev in udeležencev NOB Kamnik, s cimer 
priliva olja na ogenj že tako odklonilnim stališčem le organi-
zacije do sprave s svojimi medvojnimi nasprotniki. Pa mojem 



Iz torbe Krištofovega 
Pepeta II. 
Temni valček, avstrijska frajtonarica in še kaj. 

O zakonitosti dela na občini 
Svetniki znova o zaključnem računu '97 

n i's '" " kar težko pred-
_fY Stavljati kantniSkl september brez 
največje veselice, ki ji pravimo dnevi na
rodnih nos. Tega sc dobro zaveda tudi 
nas Temni valček, ki si tokrat ni mulci 
svi'tle obleke z belim slamnikom, pač pa 
seje oblekel v »jodlarski« zeleni »gvanl« 
z zelenim klobukom. Zaradi deževnega 
vremena, kot je pojasnil. Verjetno pa tu
di zato, da seje laže pomešal med avstrij
ski' noše na odru, saj je na vsak način ho
tel priti dO harmonike, jrajtonariee, da hi 
zaspilul kakSnO našo. ker se je In gosi iz 
Avstrije redarjem, ki so opazovali dogaja
nje na Glavnem trgu, zdel precej znan. se 
je moral Valček, šc pralen je prišel do har
monike, hitro posloviti in v spremstvu od
korakati z odra. tarnajoč: »Hudiča, zakaj 
sem zapit svojo harmoniko...« 

§)<>// zadovoljen pa je bil naš Zupan, ki 
D je sredi sobotnega velikega miliva 
pred pričami obljubil, da ho dal za eno 
mašo, če ho vsaj v nedeljo lepo vreme. Ker 
se mu je želja izpolnila, ho moral seveda 
svojo obljubo izpolniti. Tega se že \vseli tu-
njlSkl Župnik 1'avle, saj upa, da se bo te 
mase vsaj enkrat solidarno udeležila ce
lotna kamniška občinska »nomenklatu
ra«. Ja, ko je zavarovalnica predraga, pa 
tudi liog prav pride... 

Tfer 1'lanšarjcv z I dike 1'lanine na ob-
M\ I p/bi jem sobotni nastop na Dnevih 
narodnih noš ni bilo, so ljudje že začeli 
ugibati, ce jih mogoče že ni zapadel prvi 
sneg, k i jc pobelil planine, drugi pa so de
jali, tla Jih Je verjetno sram prid v Bata 
škornjih in v biindah, ker da so baje co

kle in srajce, za katere sta prispevala tu
di občina in Calcit, v glavnem ze prodali 
po /50 mark... 

F 'razgibanem septembru, ko so se svet
nik i prvič po vročem poletju srečali na 

najkrajši, poldrugo uro dolgi seji, da so 
ostanek kamniške in novo komendsko 
občino razrezali na nove volilne enote, sc 
je na občini zgodila tudi cisto uradna vin-
sk a pok tišina. Trgovsk i zastopnik vinar
ja si jc Ze zadovoljno inel roke, ko je pre
govoril občinskega tajnika, da je smel v 
njegovi pisarni odpreti hladilno torbo in 
postaviti na mizo vrsto buteljk z vini od 
južne AJrikc, Avstralije do Evrope. Med 
naključnimi pokuševalci so bili poleg ne
kaj občinskih uradnikov, Zupana ni bilo. 
tudi predstavnika gostincev, krajevnih 
skupnosti in se kakšen. I sem se je seve
da najbolj dopadel slovenski renski ri
zling. Toda ko je trgovec položil na mizo 
blok z naročilnicami in pričakoval za
jetno naročilo za občinsko reprezentanco 
in dneve narodnih noš, je presenečen od 
tajnika dobil pojasnilo, da z naročilom 
ne bo nit; ker je občinska reprezentanca 
prazna, pa tudi na veselici buteljk e po slin 
jurje nc bo nihče pil. Udeleženci tdegUSta-
cijc« pričakujejo, da ho tajnik organiziral 
se kakšno tako pokusino... 

T^Tavzlic veselemu septembru pa niso 
1 \ nič kaj veseli nekdanji Stolovi delav
ci, katerih firme gredo druga za drugo 
na boben. Iz zapuščine pa nimajo kaj pri
čakovati, ker so si gospodje iz »lliltona«, 
" katerem domuje Stolova uprava, zadr-

" -'•osiore m Žali v lasti vse premoženje, ludi pr< 

stroje, na katerih so delali zaradi steča
ja in brez poravnave neizplačanih plač 
odpuščeni delavci. Baje so morali »llillo-
mi« plačevali celo uporabo imenu Stol... 

jy~er se bližajo županske volitve, so obi-
J\.skovalti narodnih noš pričakovali, 
da bo kamniški kavarnar kot županski 
kandidat kakšnega odojka, ki jih je pe
kel pred kavarno, namenil ludi svojim 
bodočim volivcem, za pokušino seveda. 
Toda. če nisi dal jurja. z odojkom ni bi
lo nic. Verjetno Je kavarnar Florjan toli
ko jer do svojih sokandidatov, da jih ne 
mara prehitevati in bodo »startali« vsi 
skupaj. No, takrat se bo pa verjetno na 
ražnju vrtel kar cel voL. 

Tfer se blizu osemdesetletnica bojev za 
M\.našo severno mejo, v katerih jc imel 
usodno vlogo naš rojak general Rudolj 
Maister, z zanimanjem spremljamo razpr
tije Ljubljančanov ob predvideni postavitvi 
Maistrovega spomeniku i Ijubljani. Mi pa 
smo kur liho o spominski sobi, ki naj bi 
jo po obljubah občinarjev pred nekaj leti 
uredili v Maistrovi rojstni hiši na Sulni. 
Morda pa se bo k do vsaj pred volitvami 
spet spomnil nanjo. Mož ki smo mu na
menili nas občinski praznik, bi lo vseka
kor zaslužil... 

Krištofov Pepe II 

Odlok o zaključnem raCunu po
računa občine Kamnik na seji Ob
činskega sveta dne 27. 5. '98 ni bil 
sprejet. Po Zupanovem mnenju je 
prišlo do negativne odloči tve svet
nikov, ker tem takrat, na 36. seji, 
ni bilo predstavljeno mnenje nad
zornega odbora k dodatnim Zupa
novim obrazloži tvam. Zato je Zu
pan na 37. sejo 1. julija predlagal 
uvrstitev tega odloka v ponovno 
odločanje. 

Tudi tokrat so se svetniki, v na
sprotju /. Zupanovo Zeljo, odločili 
za ponovni dvofazni postopek in 
tako bodo o ZR '97 predvidoma 
glasovali na prvi jesenski redni se
j i , verjetno Se ta mesec. 

Na 37. seji smo svetniki resda 
imeli v rokah dodatno po roč i l o 
nadzornega odbora občine, vendar 
je bilo tako splošno napisano (men
da ga sploh niso sprejemali na seji 
celotnega odbora), da smo si z njim 
lahko bolj malo pomagali. 

Zelo bi bilo zaželeno, da bi do 
prve jesenske seje občinskega sve
ta svetniki prejeli tudi od nadzor
nega odbora bolj decidirane odgo
vore: 1) da je nezakonito, da je žu
pan samovoljno odredil več preko-

Konjeniški klub Komenda in Kmetijsko svetovalna služba 
Komenda vabita na 

J E S E N S K I K M E T I J S K I I N 
A V T O M O B I L S K I S E J E M 

O D 2. DO 5. OKTOBRA od 9. do 18. ure 
na hipodromu v Komendi 

Odprtje sejma bo v petek, 2. oktobra ob 12. uri. 

Po odprtju bo v prireditvenem šotoru na sejmišču predstavitev 
določb zakona o varnosti v cestnem prometu, ki se nanašajo na 
kmetijstvo in kmetijsko mehanizacijo. Predaval bo mag. M . 
Dolenšek, KSS, Kmetijski zavod Ljubljana, oddelek Novo mesto. 
Sledila bo predstavitev hibridov koruze K W S na njivi med Žejami in 
Vodicami . Predstavitev bo vodil dr. Teo Zor . O b ugodnih 
vremenskih razmerah bomo organizirali javno žetev poiskusov. 

Na sejmu bo možna menjava kmetijske mehanizacije staro za 
novo, lahko pa boste rabljeno kmetijsko mehanizacijo tudi prodali. 
Poskrbeli smo za pestro gostinsko ponudbo. 
Od petka do nedelje vas bo zabaval duo Sonja in Jože z gosti. 

t )tganizirano je brezplačno parkiranje. 

Vstopnine ni! 

VLJUDNO VABLJENI V KOMENDO! 

račilev proračuna , kot npr. tistega 
za 7 milijonov za Zaklad narave 
(Velika planina), č emur je občinski 
svet izrecno nasprotoval: pa tiste
ga pri najemanju kreditov in dalje 
tistega za celih 11.9 milijona SIT za 
nič narejene kanalizacije v Šmart
nem, kar vse je bilo storjeno brez 
vednosti in privolitve svetnikov. 2) 
Ko l iko občinskih sredstev je bilo 
do sedaj dano za izgradnjo term 
v Snoviku in še posebej tistih, ki 
so šla za t. i . pripravljalna dela. 
raziskave, študije ipd., saj mora iti 
vse to v seštevek investicije v ta 
objekt. Za ta znesek bi morala ob
čina Ze biti solastnik. 3) Tudi od 
nadzornega sveta bi bilo dobro iz
vedeti, kateri so pravilni - ali se
števki pr ihodkov in odhodkov v 
odloku Z R ali tisti v izv idu pri
hodkov in odhodkov Z R '97. Ti se 
med seboj razlikujejo za kar 42,9 
oz. 43.9 milijona tolarjev, pravilo
ma pa bi morali b i l i enaki. Obra
zložitev leh razlik, ki j ih je podal 
Zupan svetnikom, je napisana ta
ko, da je ne razumejo niti stro
kovnjaki. Da bi se bralci K. O. lah
ko o tem prepričal i , vam tu nava
jamo to obraz lož i t ev in sicer za 
prihodke: 

»Razlika med prihodki v izkazu 
pr ihodkov in pr ihodki v odloku 
/na .a 42.9 mio SIT in je posledica 
razlik med presežkom po gradivu 
in presežkom po odloku zaključne
ga računa Ze iz predhodnih let ter 
prihodkov iz naslova komunalnega 
opremljanja stavbnih zemljišč, ki v 
knjigovodstvu niso bili knjiženi kot 
prihodek, ampak kot znižanje ob
veznosti do O M V Istra Benza (v 
gradivu pa so prikazani kot priho
dek).« 

prihodki v izkazu 
prihodkov 1.702,291.392.37 
prihodki v odloku 1,659.441.089.24 
razlika v prihodkih 42.850.303.13 

presežek po odloku 
zaključnega računa 96 - 28.247.56920 
presežek po gradivu 96 +61.897.872.33 
sr. za kom. opremljanje 
stavb, zemljišč - OMI 
Istra Benz +9.200.000.00 

42.850.303.13 

Pri vsem tem je treba poudari
ti, da se letos potrjuje zaključni ra

čun za leto 1997 in ne stvari iz 
I. 96. 

4) Od nadzornega odbora se pri
čakuje tudi jasna potrditev, da je 
županova samovoljna izločitev iz 
realizacije vrste proračunskih po
stavk (ne da bi ta predhodno svet
nike o tem kaj obvestil ali vprašal, 
če že ni utegnil izvesti rebalansa) 
ob istočasni samovoljni prekorači t
vi drugih postavk, kršitev statuta 
oz. obč inske zakonodaje. T u so 
mišljene izločitve, kot npr. rekon
strukcija Palovške ceste pa K o v i 
narske ceste, pa kanalizacije Jurči-
čeva-Kovinarska. izgradnja vodovo
da v Soteski itd. 

A tudi Ze brez nadzornega od
bora je iz vseh teh. tudi naknadnih 
razlag, ki niso prvotnih v n ičemer 
v bistvu dopolnile, moč ugotoviti, 
da je prišlo pri lanskem izvajanju 
občinskega p ro računa do več krši
tev in. da so svetniki z zavrnitvijo 
zaklučnega računa za to obdobje 
ravnali pravilno. 

S potrditvijo takšnega ZR. kot je 
ta za leto '97. bi svetniki pravza
prav potrdili brezzakonje in hkrati 
postali tudi zares sokrivi za priču
joče slabo gospodarjenje v naSi ob
čini. Seveda si svetniki takšnega 
spodrsljaja verjetno ne bodo dovo
lili. Pred vrati so lokalne volitve in 
ljudje si običajno kar dobro zapo
mnijo, kako je kdo od svetnikov 
ravnal do sedaj in če mu je zaupati 
tudi v bodoče . 

Še bolj pomembno pa je to. da 
z nepotrditvijo zaključnega računa 
svetniki in prek njih volilci rečejo 
enkrat za vselej odločni N E samo
volji župana oz. obč inske uprave 
pri razpolaganju s sredstvi, ki j ih 
namensko ni odobril občinski svet. 
To je Se posebej pomembno tudi 
zato. ker je podobno kot lani Zu
pan samovoljno ravnal s sredstvi 
tudi predlani, ko je npr. z izredno 
poznim rebalansom postavil svetni
ke pred gotovo dejstvo z nereaii-
zacijo več investicijsko-komunalnih 
postavk, dalje z /manjšanjem že ta
ko majhnih sredstev za sanacijo 
terkvenih kulturnih spomenikov za 
celih 40%... 

MILAN vVIMNHM KI K 

P I S M A - O D M E V I - M N E N J A - P I S M A - O D M E V I - P I S M A 

mnenju namreč vsi teksti, objavljeni v tem Zborniku, prispevajo 
k boljšemu razumevanju polpretekle zgodovine in osvetljujejo tudi 
liste črne lise kamniške zgodovine, ki so bile doslej zaradi ob
remenilnih dokazov za 01 in KPS prikrile. Da o drugih izjavah 
g. Smolnikarja na partizanskih proslavah glede polpretekle zgo
dovine sploh ne govorim. Po mnenju 00 SDM in OO MKD Ka
mnik hi moral g. župan kol nosilce politične funkcije v vseh teb 
primerih ravnali tako, kol politiki »konlinuilete« in njihovi me
diji zahtevajo od državnega tožilca g. Antona Drobnica, ki je rav
no tako kol g. Smolnikar izrazil svoje mnenje o polpretekli zgo
dovini. Zato ne razumemo, zakaj dela »kontinuitetu« taksno 
razliko med izjavami nosilcev političnih funkcij v Sloveniji. Se 
morda znan latinski izrek »Ottod licet lovi, mm lieel hovi« po 
novem glasi: »Quod noti licet AntonlO Drohnič, licel liilomo 
Smolnikar*? /Cesar ne sme Anton Drohnic, sme Anton Smolni
kar! Za g. Smolnikarja Je nevtralna drža v leni primeru se toli
ko poirebncjsa. ker je Izvoljeni lin ne imenovani) predstavnik 
vseh Kamnieanov in smo zanj kot »neodvisnega« kandidata 
Pred štirimi leti v drugem krogu glasovali tudi »pomladni« vo
livci, med njuni ludi večina avtorjev »spornega* članka, na ka
terega pa seje Zupan odzval skrajno neprimerno. / vsebino član
ka je namreč polemiziral kar na partizanski komemoraciji. S 
tem je izrabljal čustva pripadnikov zdaj že starejše partizanske 
generacije v svoje ozke predvolilne namene ter spravljal v zelo ne
roden položaj nase partizanske stare starše, ki se še vedno radi 
udeležujejo teh proslav oz. koincinoracij. Zato bi od g. Smolni
karja pričakovali, da se bo s svojimi pmtiargitinenli soočil v de
mokratičnem dialogu neposredno z nami, ne pa v »izbruhu ne
gativnih čustev« razlagal svoje težave z mlado opozicijo starejši 
generaciji. 

2. Glede pogojev, kijih mora izpolnjevati županski kandidat. 
Smo avtorji članka mislili zgolj na »pomladnega« županskega 
kandidata in apelirali na enotnost »pomladnih« strank in 
»pomladnih« volivcev, kar sle lahko, g. Gobec, če sle pozorno 
prebrali članek, tudi sami opazili. Zato ne vem, zakajpisele ne
resnico iu zavajale javnost, kol du bi le pogoje ablevali tudi za 
vse druge županske kandidate. Za županske kandidate »po
mladnih« strank pa imamo, vsaj tako upamo, kol »pomladni-
ki« ne samo pravico, ampak tudi dolžnost izraziti svoje po
glede mi to, k uksni naj bodo m vse tri pomladne stranke opo
zoriti na katastrofalne posledice njihove neenotnosti. Dobro se 
avedamo, da bodo stranke »kontinuitete« pac po svojih kri

terijih i brak svoje županske kandidate. Nili na misel nam nc 
Pride, ila hi se vmešavali v njihove odločitve ali da hi jim celo 
očitali, k do jim daje pravico, da s svojimi kriteriji izločajo liste. 
Ki ne izhajajo iz polnilnih struktur prejšnjega sistema. Mi smo 
le predstavili javnosti nase poglede in pogoje zti »pomladnega« 
kandidatu, kijih ne vsiljujemo nili občinskima odboroma na
ših dveh matičnih strank. Občani pa so po našem mnenju toli
ko zreli, da se bodo sami na volitvah odločili za tistega kandi
data, ki mu bolj zaupajo. Taksna /r pač demokracija. Pri bra
nju članka g. Gobca pa sem dobil občutek, da obravnava mi
se občane kol nezrele osebnosti, ki naj bi ravnali tako, kol jim 
bomo »ukazali* V naSih dveh odborih. To je velika .mola, ki iz

vira še iz časov partijskega enoumju, ko so odločitve, sprejete na 
vrhu ene same »zveličavne« stranke, veljale obvezno za vse ob
čane. Tako seje ravno partiju postavljala nad ustavo m ne mi. 
kot nam očita g. Gobec. 

3. Glede razvoja Kamnika v preteklem povojnem obdobju hi 
sc strinjal z g. Gobcem, da zaostaja v razvoju te vsaj 15 let. I pru-
šal pa hi ga, kot nosili a nekaterih pomembnih funkcij v naši 
občini v povojnem obdobju, na ceni sc je takrat gradila vizija go
spodarskega in vsakega drugega razvoja v Kamniku in kako so 
bile vodilne elite strokovno usposobljene, da se jc Kamnik zna
šel v taksni krizi, iz katere Se danes ne more.' Kaj je bilo naro
be z razvojem ne samo občine, ampak celotne države, da je zašla 
v težave že pred nastopam Demosove vlade in pred izgubo jugo
slovanskega trga? Ne zatiskajmo si oči: ravno le težave so bile 
vzrok ludi za propad prejšnjega sistema, kije gradil »lepšo pri
hodnost« mi lasmi kontroverzrtOStt in tujih kreditih, ki jih bodo 
odpliiccvuli se nasi priivnuk i. Pri tem seveda priznavamo zasluge 
za osebno vložen trud in odpovedovanje vsem povojnim delovnim 
ljudem in drugim občanom za razvoj uusc obilne. Zal pu le tu 
njihov trud zaradi napačnega razvoja, ki gaje zagrešil večji del 
povojne vodilne elite v naši občini (z nekaj častnimi izjema
mi), danes oslal skoraj brez »haskat in se delavcem danes po
dira lo, v kar so desetletja marljivo vlagali. Prav zaradi liga ima
mo mladi »pomladniki« tako odklonilno slalisce do kandidi
ranja na odgovorne funkcije ljudi, k i so pripadali politični struk -
turi prejšnjega sistema. Hkrati pa imamo mladi iz nekomunistič
nih družin, ki se preteklega sistema spominjamo predvsem i: 
osemdesetih let, malce drugačno mnenje 0 njem. kol pu gene
racija naših staršev ali starih staršev, ki jim jc sociali: em s tuji
mi krediti v šestdesetih in sedemdesetih letih omogočil, da so si 
zgradili hiše in napredovali na socialni lestvici. Mi smo namreč 
doživljali ta sistem kol čas visoke inflacije, parnih in neparnih 
številk, bencinskih bonov, vrst za »socialni« kruh, omejevanje 
svobode govoru (verbalni delikt), omejevanje javnega izpovedo
vanja verske opredelitve, pristransko prikazovanje zgodovine ter 
poligon za službeno in politično napredovanje neuspešnih ljudi 
s »pomočjo« partijske knjižice. Tuko so zu nas prolikoiniinizeni 
krivi povojni vodilni komunisti sami, ker so popolnoma i.milih 
sistem pravičnosti in enakosti, kakršnega sta si zamišljala 
Marks in Engels. S tem so nas sami nehote približali stališčem 
predvojnih in medvojnih ostrih nasprotnikov komunizma, ki so 
že lak ral doumeli, da komunizem v končni posledici ne prina
ša ljudem me dobrega. Z našim člankom pa smo holcli ljudem 
ponudili alternativo sedanjemu vodenju obilne. Merilo uspešnosti 
nekega županskega mandata namreč m samo dolžina asfalti
ranih cest m sinilo telefonskih priključkov, ampak tudi splošna 
kvaliteta Življenju in bivanju v občini. Glede »nem inkovilosli« de
la občinskega sveta naj povem, da občinski svet, čeprav imajo 
v njem večino demosove oz. pomladne stranke, kaj dosti ni mogel 
storiti za izboljšanje situacije na Kamniškem, saj ima izvršilno 
oblast v rokah župan in njegova ekipa, ki pa dostikrat, kot be
remo, ukrepu milno večinske volje občinskega svela. Skoraj vse 
v. rode ekonomske moči pa imajo sc vedno predstavniki »kon
tinuitete« Opozoril pa hi Se na eno nedoslednost g. Gobcu: nič

ni očita, da nc upoštevam neučinkovitosti »deniosovega« občin
skega svela, sam pa zahaja v drugo skrajnost in v ničemer ne 
pripiše krivde za slabe razmere povojni kamniški partijski oli
garhiji in sedanjemu županu. Zato ni res, da naj bi samo jaz 
»hranil smje somišljenike«, tudi g Gobec ravna popolnoma ena
ko. Oh lem se mi zdi čudno, da se v obrambo župana ne posta
vi nihče drug kakor ravno eden najbolj vidnih predstavnika* pre
teklega sistema na Kamniškem. Ce bi bil jaz na mestu g. Smol
nikarja, bi me lo močno zaskrbelo. 1'oleg tega pa moram g, Goli
ca povedati tudi to, da v današnjem večstrankarskem m plura
lističnem sistemu še ni vsako kritično in odločno postavljeno 
mnenje izraz nestrpnosti ali sovraštva do drugače mislečih. Le s 
soočenjem različnih mnenj in kritično interpretacijo dogodkov 
je možno kvalitetnejše življenje naše družbe v sedanjosti in pri
hodnosti. 

4. O upokojencih z nizkimi pokojninami, kijih omenja g Go
lice, menim, du bi sc morala zanje bolj zavzeli upokojenska 
stranka iu upokojenska organcuiiia. Hila pa bi moralno lepa 
gesla, če hi nosilci funkcij v preteklem sistemu, ki so skupaj s 
sedanjimi upokojenci, ki prejemajo nizke pokojnine, gradili »lep
šo prihodnost«, odstopili višek svoje visoke pokojnine le-lem in 
jim po dolgem času omogočili človeka duslojnejše življenje. S lem 
bodo ludi oni pripomogli k lemu. kol pravi g. Gobec: da bo vsem 
lepo in ne samo maloštevilni eliti.« 

5. Na koncu hi pozval g. Gobca in njegove somišljenike, naj 
mladim nc k ratijo pniviee do k riticnega razmišljanja, k ajti le ta
ko bomo lahko popravili napake, zagrcSene v jirelck losli. ( e so 
generacijo naših staršev še lahko držali na »vajetih«, pa nas ne 
morejo več, kajti »železna« sedemdeseta lela so nepreklicno mi
mo. Cisto naravna zakonitost je, da smo mladi kritični do pre
teklega dela. Naloga nas mladih je, da to popravimo in ponu
dimo alternativo. Zato bomo nekateri člani (X) SDM in OO 
MKD Kamnik (v glavnem še študenti) na listah strank SDS in 
SKD tudi kandidirali na letošnjih lokalnih volitvah za svetni
ška mesta v kamniški občinski svet in tako svoje zamisli v do
brobit Kamnika skušali čimprej uresničiti v praksi. V politiko 
pa stopamo z zavestjo koristi Kamniku in Sloveniji, ne pa obo
gateli na tuj račun. Upamo, da se to naše prizadevanje za bolj 
pravično družbo ne bo tako izrodilo, kot seje »prizadevanje« po
vojnih nosilcev oblasti. Ce hi bili naši nameni v politiki koristo-
lovski, bi bili že sedaj člani ali kandidati kakšne bolj »dobič
konosne« stranke, ne pa dveh opozicijskih strank. Čeprav kan
didiramo na listah različnih strank, se naš skupen poziv Kamni-
ionom glasi: »Pomladna mladina je spregledala, spreglejle 
tudi vik 

6. Pri tem je odveč skrb g. Gobca, češ »da pišem eno. delam 
pa drugo«. Mislim, da sem že s svojim dosedanjim delom kot taj
nik svela KS Mekinje in tajnik kulturne sekcije pri SKD v Me
kinjah skupaj z dnigimi prizadevnimi Mekinjčuni v zadnjih dveh 
letih kar precej pripomogel k pozitivnemu razvoju in večji kra
jevni zavesti našisga kraja. S svojimi članki v Kamniškem ob
čanu pa skušam predstaviti tudi drugačen pogled in drugo plat 
resnice, tako o naši zgodovini kot ludi politični sedanjosti. To 
pa morda nekatere moli. ker mislijo, da hi moral »trobili v isti 

mg« s trenutno »uradnimi« razlagalci zgodovinske in politične 
stvarnosti, kol lo počnejo nekateri »prilugodljivejši« pisci. Gospod 
Gobec pa bi se lahko, čeprav dandanes uporablja presenetljivo 
sodoben demokratični besednjak, večine napotkov o demokra
tičnem obnašanju, skromnosti in strpnosti do drugače mislečih, 
kijih deli meni, bolj držal že v času, ko je bil še na pomemb
nem položaju v občini. Tako pa me njegovi nauki spominjajo na 
geslo: »Ce sam nisem znal, bom pa druge Hči/.« 

DAMJAN HANClC 

Odmev na odgovor na Članek »Smo pred 
zakonom res vsi enakopravni? (K. O., st 12198) 

Hvala za pojasnilo in napotilo. Prav je, da dobijo ljudje čim 
bolj ločne informacije - dejstva. Ne sodbe. Nikakor si ne lastim 
pravice, da bi sodil glede vrnitve ali česa drugega, ampak sa
mo poskušam navajati reči, ki so znane in poznane. To nI sud
ba, ampak pogled, videnje, komentur. Seseda pa lahko ista dej
stva različne oči mzlično vidijo, še bolj različno pa interpretirajo. 

Dejstvo je, du je hila zgrajena nova stavba za otroški vrtec kut 
prizidek že obstoječe. Za povečano vrednost stare, predvsem pa 
za novu stavbo je bilo potrebno plačali ub vrnitvi ukoli 659.000 
DEM, Nadomestna površina proslonn vrtca je stala občino precej 
več. Vendar u tem v času mojega članstva v skupščini občine Ka
mnik nisem hil obveščen. 

Dejstvo je, da so člani MKK oziroma njihovi pravni nasledni
ki že leta 1992 zahtevati vračilo nacionaliziranega premoženja, 
vendar jim do današnjega dne ni bilo še ničesar resnično vrnje
nega, ker so bile na obe odločbi o vrnitvi sumu okoli 5% vredno
sti premuženja takoj vložene pritožbe, ki su preprečile vrnitev. 

Cerkev je v kamniški ubčini dobila nazaj večino, če ne Ze vse, 
kar je zahtevala. Na vračanje premoženja Cerkvi, kakor tudi 
stavbe vrtca, ni bilo pritožb, čeprav menda ta spada v zaSčttenl 
del mesta in bi ga pu pravilih morala obravnavati ljubljana in 
ne Kamnik. Na obe odločbi o vračanju MKK pa so bile vložene 
pritožite, ne samo s strani države, ampak tudi s strani občine Ka
mnik, kije tako pokazala svoj pravi obraz glede podpore MKK. 

Dejstvo je, da Cerkev ne plačuje davkov in prispevkov državi 
od svojega premoženja, katerega pa dokazano sploh ni malu. 
Državljani RS pa moramo plačevati vse mogoče davke, prispev
ke itd. 

Po drugi strani pa se poslavlja vprašanje, kako se lahka ne
komu daje premoženje, če njegov pravni status Se ni definiran. 
MKK država oporeka zaradi določil, ki jih je sama sprejela, pri 
Cerkvi, kjer naj hi pravni status sploh (še) ne bil definiran, se vra
ču večinoma brez zadržkov. 

Koliko je bil »vreden« časopis, na katerega sle me napatili, 
su pokazali bralci - časopisje v manj kol mesecu dni, žal, pre
nehal izhajali. 

Pa brez zamere. Nimam namena sodili, žalili ali kaj podob
nega. In ludi nimam ničesar proti temu, da Cerkev, pu ne sa
mo ona, dobi nazaj vse listo, kurji pripada po zakonu. Vendar, 
zakaj nekje hitro, gladko, drugod pa nikukur ne? Taka se ne 
sprašujem samu jaz. ampak še veliku drugih. 
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Planinska domova na Kamniškem in 
Kokrškem sedlu in ekološka sanacija 

P l a n i n s k i k o t i č e k 

Naše planinsko d r u š t v o obstaja 
že 105. leto in je na j s t a r e j š e v 
Sloveruji in po š tevi lu Članov na 
drugem mestu v naši d ržav i , ta
koj za P D Ljubljana matica. V 
svoji lasti ima planinska domova 
na K a m n i š k e m in K o k r š k e m se
dlu. O b a domova smo v zadnjih 
letih popolnoma obnovi l i in sta 
lahko v ponos naši obč in i . 

D o m o v a sta povezana s sve
tom radijsko in t e l e f o n i č n o ter 
sta opremljena s solarno e lek t r ič 
no energijo. K e r imamo tak ener
getski v i r . smo se lahko odpove
dali e k o l o š k o ne najbolj pr imer
nemu elektroagregatu. Z a oskrbo
vanje in vzd rževan je domov smo 
pred 30. leti zgradil i tovorni žič
nici , ki n a d o m e š č a t a n o s a č e o z i 
roma zelo drag hel ikopter . 

Obisk planincev jc bil zelo raz
ličen, vendar pa nikdar ekonom
sko u p r a v i č e n , saj so s t rošk i , k i 
j i h imamo z o s k r b n i š k i m oseb
jem, gretjem bivalnih prostorov, 
usposabljanjem sanitarij te vodo
voda, presegli dohodek. Zato pri
p o r o č a m o planincem, da obisku
jejo naši visokogorski postojanki 
v p laninski sezoni . V z i m s k e m 
času pa uporabljajo z imski sobi. 
k i sta v obeh domovih stalno od
pr t i in neoskrbovani . 

Z a nemoten potek vseh teh 
del prostovoljno skrbi gospodar
ski odbor , k i ima v svoji sestavi 
tudi gradbeni odsek. 

Z d o b r i m gospodar jenjem 
o m o g o č a m o lažje delo tudi osta
l im odsekom, k i so v sestavi na
šega d r u š t v a in ga dopolnujejo 
kot celoto. G l a v n i in skoraj edi
ni vir dohodka poleg č lanar ine je 
dohodek v postojankah. Cene 
storitev so za vse visokogorske 
postojanke skoraj enotne in j i h 
vsklajuje PZS. Člani z redno pla
č a n o č lanar ino imajo 30% popust 
p r i p r e n o č e v a n j u , č l an i na šega 
d r u š t v a pa imajo v naših domo
vih 50% popust. 

V z d r ž i m o l ahko samo za to . 
ker vel iko strokovnega dela na* 

red imo pros tovol jno . Posebnih 
dotacij skoraj ne dobimo, izjema 
sta a lp in izem in mladinski odsek 
oziroma sredstva za š p o r t n o de
javnost. 

N a velikost dohodka vplivajo 
vremenski pogoji, in tudi življenj
ski standard naših obiskovalcev. 
Ta je vedno manjši in zato veli
ko obiskovalcev pride v naše pla
nine z ve l ik imi nahrbtniki Vse 
prinesejo s seboj, v domu pa se 
lepo pogrejejo. zasedejo prostor 
v j ed i ln ic i , na kaminu posuš i j o 
perilo. Velikokrat jim celo pogre
je mo p r ineseno hrano. Seveda 
dohodka tako ni vel iko, ž e l imo 
pa si zadovol jn ih obiskovalcev. 
L a h k o bi sicer uvedl i obvezen 
pogrinjek ali konzumaci jo , kot 
imajo to sosednje alpske deže le , 
vendar tega zaenkrat še nc bo
mo stori l i . 

Posebno pozornost pa v d ruš t 
vu p o s v e č a m o ekologij i . 

Naše k a m n i š k e planine že l imo 
ohrani t i lepe in č is te in ne želi
m o o n e s n a ž e v a t i tudi krajev v 
d o l i n i . Ž e sedaj se za č i š č e n j e 
uporabljajo nevtralna čistila, pe
r i lo pa v o z i m o na pranje v dol i 
no. Posebno poglavje pa je č išče
nje odpadnih voda v obeh posto
jankah. Ta voda jc sedaj spelja
na v triprekatne greznice, od tam 
pa odteka v naravo. T o vodo že 
dalj časti kontrol iramo, tudi smer 
o d t o k a je znana. R a z i s k o v a l n i 
geo lošk i inš t i tu t je ugotovil , da 
gre p r ib l ižno polovico odplak na 
našo kamniško stran, ostali del pa 
v Logarsko dol ino in K o k r o . 

T o onesnaževanje moti tudi av
strijsko vlado, ker sta postojan
ki v bližini njihove meje. N j iho 
va želja je n e o p o r e č n a podtalni
ca, zato so v preteklem letu or
ganiziral i o b š i r n o akcijo po vseh 
planinskih k o č a h na Karavankah 
in K a m n i š k o - S a v i n j s k i h A l p a h . 
P r i raziskavah je sodelovala av
strijska f i rma Stcinbacher s svo
j i m i strokovnjaki, naše Ministrst
vo za okolje in prostor, P Z S in 

DRUŠTVO JOGA V VSAKDANJEM 
ŽIVLJENJU 

v p i s u j e n o v e č l a n e d o 1 0 . o k t o b r a v s a k 

p o n e d e l j e k i n s r e d o o d 1 9 . d o 2 1 . u r e 

v K a m n i k u v O Š 2 7 . j u l i j a i n v D o m ž a l a h 

v t e l o v a d n i c i p o l e g O Š V e n c l j a P e r k a . 

Šolski center Rudolf Maister 
enota Izobraževanje odraslih 
Kamnik, Novi trg 41/a 

Telefon: 817-210, 817-516 
817-538,817-494 

vabi k vpisu v naslednje i z o b r a ž e v a l n e 
oblike: 

1. Tečaje tujih jezikov 
- nemščine I. in II. stopnja - 60-urni 
- angleščine I. stopnja in konverzacije - 60- ali 40-urni 

2 . Računalniške tečaje 
- VVindovvs z obdelavo besedil - 10 ur 
- obdelava besedil 1 in 2 - 20 ur 
- Excel 1., 2. - 20 ur 
- baze podatkov Access - 20 ur 

3 . Tečaj higienskega minimuma 
- osnovni in obnovitveni tečaj 

4. Za pridobitev IZOBRAZBE IV. in V. stopnje pa vas 
vabimo k vpisu v smeri: 
- PRODAJALEC (dokončanje šole IV. stopnje), 
prekvalifikacija iz drugih programov IV. stopnje 
- EKONOMSKO-KOMERCIALNI TEHNIK 
- prekvalifikacija iz poslovodske šole v ekonomskega 
tehnika 

Č e bi se želeli izobraževat i ali obiskovati katerega od navedenih 
tečajev, vas vabimo, da se prijavite ob torkih in četrtkih med 12. 
in 16. uro. 

V tem času lahko dobite p o d r o b n e j š e informacije tudi na zgoraj 
navedenih telefonskih š tevi lkah ali osebno na šoli . O zače tku 
izobraževanja in tečajev vas bomo pisno obvestili. 

Izkušeni predavatelji in k o n k u r e n č n e cene vas bodo prepričal i , da 
ste izbrali pravo pot do novega znanja in izobrazbe. 

za naš pr imer ing. Štefula s sode
lavci. Precej podatkov pa smo do
bili tudi pri naših raziskovalnih 
inš t i tu t ih . V ožji i zbo r i zmed 22 
visokogorskih postojank sta pr i 
šla tudi oba naša planinska domo
va. O d l o č i t e v avstrijske vlade o 
sof inanciranju naprav na obeh 
naših domov ih smo dobi l i sora
zmerno pozno in sicer sele v me
secu jul i ju . Zahtevajo pa, da se 
obe sanaciji izvedeta šc v tem ko
ledarskem letu. Glede na to smo 
p o s p e š e n o pričel i s pr ipravo do
kumentacije in organizacijo tlela. 
V program smo vključili dobre 
strokovnjake in projektantski bi
ro. V s a pr iprav l ja lna dela smo 
končali do 20. avgusta. Dokumen
tacijo smo poslali na obč inske up
ravne organe (Kamnik , Kranj) in 
s tem priglasili predvidena dela. 
Z a investicijo smo se na Planin
skem druš tvu odločili zato, ker je 
tako za nas kot tudi našo o b č i 
no enkratna p r i ložnos t , da s so
razmerno majhnim v l o ž k o m do
bimo moderne č is t i lne naprave. 
Tehno log i jo in vse naprave bo 
dobavi lo avstrijsko podjetje, mi 
pa moramo opraviti zemeljska in 
gradbena dela ter izdelati solar
ne naprave za pogon č is t i lnega 
postrojenja. 

Ce lo tna investicijska vrednost 
bo za oba domova znašala cen 28 
mil i jonov tolarjev. Naš de lež f i 
n a n č n i h sredstev te investicije jc 
10 milijonov tolarjev. Pri izpolnje
vanju naše f i n a n č n e obveznost i 
nam bo pomagala Planinska zve
za Slovenije, p o m o č pa nam jc 
obljubilo tudi Ministrstvo za oko
lje in prostor RS. Tud i sami bo
mo dodali vsa razpoložl j iva sred
stva. Računal i pa smo tudi na po
m o č naše o b č i n e , izgledi pa so 
slabi. Podobne naprave gradi jo 
tudi Celjani na Okrcšl j t i . ( iornje-
grajčani na M c n i n i planini in Ra-
d o v l j i č a n i na Begunjšč ic i . T e m 
planinskim organizacijam o b č i n e 
o b č u t n o pomagajo in bodo dela 
lahko konča l i . 

Z de lom na terenu smo p r i če 
l i 26. avgusta in to ne glede na 
slabo vreme. Težave smo imeli že 
s p r e v o z o m gradbenega bagerja, 
k i ga hel ikopter zaradi premajh
ne nosilnosti ni mogel prepeljali 
na sedlo. Razstavljenega smo z 
ve l iko t ežavo prepeljali s tovor
no ž ičnico . K delu smo povabili 
kvalitetne kooperante, predvsem 
take. ki so na naših objekt ih že 
delali in j ih dobro poznamo Ve
det i pa moramo , da ni ve l iko 
gradbenikov, ki bi bili pripravlje
ni sodelovati na takih višinah. Pr i 
dogovoru in i z b i r i kooperantov 
je bila za ta dela imenovana po
sebna pe tč lanska gradbena komi
sija, ki bo sodelovala vse do za
kl jučka del. 

Avstr i jska vlada in Minis t rs tvo 
za okolje in prostor RS je za svo
jega nadzornika postavilo i ng Ro
žiča. V P D Kamnik pa dela vodi 
in nadzira ing. Dušan Štefula. Vsa 
organizac i j ska dela k a k o r tudi 
nadzor vodi jo č lan i našega P D 
b r e z p l a č n o . T u d i delovne ekipe 
imajo v d o m o v i h b r e z p l a č n o bi
vanje tako. da bodo s t rošk i č im 
nižji. Upamo, da bomo dela letos 
konča l i , vel iko pa je odvisno od 
vremena in razpoložl j ivih f inanč
nih sredstev. Omenjeni investicij
ski s t rošek bo za dela zadostoval, 
razen če pri zemeljskih delih ne 
bomo naleteli na skalnati teren. 
Tega pa pri izdelavi p r e d r a č u n a 
ne moremo predvideti. Avstri jsko 
o p r e m o b o m o d o b i l i v s redini 
septembra in jo bomo moral i za
radi velikih izmer do domov pre
peljati s helikopterjem. 

T a dela so velika obremenitev 
za naše člane, vendar smo jo spre
jeli, ker sc tako ugodna pri ložnost 
ne bo več ponovila. Občina bi nam 
morala pomagati in minimalni pri
spevek v višini 2,5 milijona tolarjev 
bi se k(jub težavam pri občinskem 
proračunu moral dobiti. D o sedaj 
za gradnjo svojih objektov nismo 
nikdar obremenjeval i o b č i n s k i h 
sredstev. Zato upamo, da nas se
daj, ko smo v f inančni stiski, nc 
bodo pustili same. 

D U Š A N Š T E F U L A 

Nogomet na 
najvišji ravni 

Po vrni tvi z uspešne odprave 
na Sagarmato leta 1979 so celjski 
in kamniški aplinisti prvič organi
zirali nogometno tekmo na »naj
višji ravni« (1X00 m nad morjem) 
med Kranjci in Štajerci , ki jc bi
la nato vsako leto nekaj let zapo
red. Zmagali so nekajkrat eni ne
kajkrat drugi, pri č e m e r je bilo za 
obe strani najbolje, ktidar so zma
gali Štajerci. Žal je navdušenje Šta
jercev nad takim nogometom po
časi pojenjalo, pa tudi vreme je 
velikokrat p r e p r e č i l o igranje, ta
ko da je v zadnjih letih, seveda 
kadar je bilo lepo vreme, ta te
kma minila brez udeležbe Štajer

cev, ki pa, po nekaterih vir ih so
deč , organizirajo poleti svojo te
kmo. Za letos pa se obeta spel nji
hova udeležba, vsaj s imbol ična . 

Letošnja »tekma« bo v nedeljo, 
4. ok tobra , z z a č e t k o m t o č n o 
opoldne Udeležijo sc je lahko vsi. 
ki bodo takrat na KoroSici in bo
do imeli ustrezno obutev (copate). 
Izbor ekip bo na kraju samem če
trt ure pred zače tkom. Seveda pa 
so vabljeni tudi gledalci, ki bodo 
spodbujali moš tv i . Č e bo slabo 
vreme, tekme nc bo. 

Izlet na Korošico 
Da bi o m o g o č i l i tudi drugim 

ude ležbo ali pa ogled nogometne 
tekme »na najvišji ravni«, organi
zira planinsko d r u š t v o Kamnik v 

nedeljo. 4. oktobra, izlet na K o 
rošico. Odhod jc ob 7.30 s Trga 
prijateljstva v Kamniku, z lastni
mi avtomobil i se bodo odpeljali 
na Ravno polje (1440 m visoko), 
na kar bo sledilo o k o l i 2 ur ic i 
zmerne hoje do Korošice. Po kon
čani nogometni tekmi bo vrnitev 
mimo V o d o t o č n c g a jezera in čez 
Desko do avtomobilov, za kar bo 
potrebno vsaj šc dobri dve uri ho
j e 

Potrebno je nekaj kondicije, us
trezna planinska obleka in obutev 
(za »nogometaše« še copati), nekaj 
hrane (za kočo se Se ne ve. če bo 
odprla). Izlet ho predvidoma vo
dil ob pomoči svojih tovarišev Bo
jan Politik, ("e bo slabo vreme, iz
leta nc bo. 

BOJČ 

D a n k a m n i š k i h p lan in 

Velika udeležba planincev na Kokrškem sedlu 
Srečan je planincev ob Dnevu 

kamniških planin v^nedeljo, 19. ju
lija, prav na 105. obletnico usta
novitve d ruš tva (19. julij 1893) sc 
je udeležilo veliko ljubiteljev go
ra. Že pred z a č e t k o m kulturnega 
programa so iz vseh smeri pr i
hajali planinci v strnjenih kolo
nah, tudi vreme jc bilo izredno 
naklonjeno. O b prihodu na zbir 
no mesto jc P D Kamnik ponudi
lo pož i rek močnejšega , bonbon-
ček ali kaj drugega. 

Zanimiv kulturni program, ki 
ga je povezovala članica propa
gandnega odseka P D K a m n i k 
Marinka Hribovšek, so predstavili: 
pevci Lire in zapeli več planinskih 
in narodnih pesmi. Kamniški ko-
Icdniki, nastopil jc šc vsakoletni 
ude leženec Božo Mat ič ič s svo
jo harmoniko. 

Slavko Rajh, predsednik P D 
K a m n i k , je govor i l o nalogah 
d ruš tva in o 105-lelnici uspešne
ga dela, kamniški župan pa se je 
v svojem nagovoru zahvalil pla
nincem za uspešno planinsko po
slanstvo. 

Slovesnosti se je na K o k r š k e m 
sedlu poleg številnih ude ležencev 
i z r az l i čn ih p laninskih d r u š t e v 
Slovenije udeležil tudi predsednik 
o b č i n s k e g a sveta K a m n i k Igor 

ENAJSTMETROVKE 

Srditi predsednik 
M o l č e in sklonjenih glav so 

sprejemali člani izvršnega odbo
ra N K K A M N I K jezni monolog 
predsednika kluba g. Braneta Mo
drijana. Raz log : katastrofalen 
Start č lanske ek ipe Dva poraza, 
zlasti tisti na d o m a č e m igrišču z 
Vrhn iko , 0:4, sta predsedniku dala 
povod za u p r a v i č e n o ostro kr i t i 
ko č l anom odbora in (zlasti) ig
ralcem. Ukaza l je stanje splošne 
pripravljenosti in napovedal ne
izogibne ukrepe. Mednje sodijo 
tudi okrepitve v poslovodnem in 
igralskem osebju. 

Tradicija se ponavlja 
Vsakoletno prvenstveno gosto

vanje V r h n i č a n o v praviloma pri
nese d e ž in poraz. Tako jc bilo 
tudi v soboto, 5. septembra. De
žju in golom se niso uspeli izma
knit i naslednji kamniški nogome
taši: Klopčič , Koželj , TuSek, L o -
zanč ič , Torkar , Modri jan, Slevec, 
Tonin , Dragaš . Ogrincc, Vcladžič. 

Ni vse črno 
Ponos Nogometnega kluba K A 

M N I K so vedno bile ekipe kade
tov ter s tarejš ih in mlajših d e č 
kov. Tako je tudi v tem prven
stvu. Skrb trenerjev in vse bolj 
staršev, kar je pohvalno in razve
seljivo, sta zanesljiva pot do us
peha. Lep je pogled na igrišče, na 
katerem hkrati vadi 75 igralcev. 

Nova obleka 
Igrišče v Mekinjah dobiva no

vo obleko - ograjo. Menda bo v 
barvah kluba in mesta, sinjemo-
dra. K o n č a n a je sanacija sistema 
ogrevanja v stadionski stavbi, na
č r t o v a n a jc ureditev garderob. 
Zelje predsednika kluba g. Modri
jana so posodobitev igrišča in sta
diona. Volje mu nc zmanjka. 

mm 

P o d b r e ž n i k , prav tako pa tudi 
urednica Kamniškega občana Bre
da Podbrežn ik . 

Z a varnost so skrbeli trije gor
ski reševalci iz Kamnika in zdrav

nica dr. Martina Bcrnot. V nasled
njem letU pa sc bodo planinci sre
čali na K a m n i š k e m sedlu. 

S T A N E S I M Š I Č 

Cojzova koča s KalSko goro 

Na podlagi 8. člena pravilnika o dodeljevanju posojil in sofinanciranju 
obresti iz občinskega proračuna za pospeševanje razvoja malega gos
podarstva in kmetijstva v občini Kamnik (Ur. list RS, št. 2/96 in 45/97) 

župan občine Kamnik objavlja ponovni 
RAZPIS 

za dodelitev posojil za pospeševanje razvoja kmetijstva 
v občini Kamnik za leto 1998 

I. 
Posojila za pospeševanje razvoja kmetijstva se dodelijo za naslednje 
namene: 
- za izgradnjo in adaptacijo kmetijskih, proizvodnih in pomožnih ob

jektov, 
- za izgradnjo in adaptacijo objektov za dopolnilno dejavnost na kme

tijah, 
- za nakup opreme, ki se vgrajuje v kmetijske proizvodne objekte in 

za dopolnilno dejavnost na kmetijah, 
- za nakup specialne opreme za hribovske in višinske kmetije, 
- za nakup ali izboljšanje kmetijskih zemljišč. 

II. 
Za posojilo lahko zaprosijo kmetje - lastniki kmetij na območju občine 
Kamnik, če ima vsaj en družinski član status kmeta in investirajo na 
osnovi usmeritveno razvojnega programa, ki ga je izdelala kmetijska 
svetovalna služba po kriterijih za uveljavitev republiških investicijskih 
sredstev. Kraj investicije mora biti na območju občine Kamnik. 

III. 
Posojila se prvenstveno dodeljujejo prosilcem, ki bodo lahko z dodelje
nimi sredstvi dokončali investicijo, ki posojila iz občinskega proračuna 
še niso prejeli in prosilcem iz demografsko ogroženih območij občine. 

IV. 
Posojila se odobrijo za dobo do treh let. Obresti se obračunavajo po 
2,5% letni obrestni meri ob upoštevanju temeljne obrestne mere. 

V. 
Višina posojila ne sme presegati 50% predračunskih vrednosti 
investicije. 

VI. 
Vlogi za posojilo mora biti predložena naslednja dokumentacija: 
- posestni list za celotno posestvo, 
- izpisek iz zemljiške knjige za celotno posestvo, 
- potrdilo o plačilu vseh zapadlih davkov in prispevkov, 
- izkaz, da ima vsaj en družinski član status kmeta 
- usmeritveno razvojni program kmetije, 
- gradbeno dovoljenje oz. potrdilo o priglasitvi del, 
- predračun za gradbena dela oziroma nakupa opreme, 
- poročilo oz. oceno področnega kmetijskega svetovalca o izvršenih in 

še potrebnih vlaganjih za dokončanje investicije, 
- overjeno kupoprodajno pogodbo ali predpogodbo za nakup 

kmetijskih zemljišč. 
VII. 

Odobrena posojila se črpajo in vračajo skladno s kreditno pogodbo, ki 
jo kreditojemalec sklene s Hranilno kreditno službo Domžale. 

VIII. 
Vloge sprejema Občina Kamnik - Oddelek za gospodarske dejavnosti 
in finance. Glavni trg 24, 1240 Kamnik. Prosilci oddajo vloge v zaprti 
kuverti z oznako »Razpis za kmetijstvo«. 

IX. 
Komisija, ki jo imenuje župan občine Kamnik, prouči prošnje, pregle
da dokumentacijo in pripravi predlog za odobritev. 0 odobritvi odloči 
občinska uprava s sklepom, ki ga prosilcem posreduje v osmih dneh 
po odločitvi. 

X . 
Prosilci se na razpis prijavijo najkasneje do 26. 10. 1998. 

TONE SMOLNIKAR, ŽUPAN OBČINE KAMNIK 



Gorsko kolesarstvo 
Tudi I miči za Mojco in Jureta 

»Imamo n e b e š k o p o m o ć tudi 
pri v remenu« jc pri Domžalskem 
domu na Ve l ik i planini 1550 m vi
soko, na cilju drugega v /pona z 
gorskimi kolesi na Ve l iko planino, 
dejal Karel McdvešCck-Korl iz Bo
hinja, eden od Stalnih udeležencev 
vzdrZljivostnih prireditev. In nje
mu je z vremenom in lepotami 
Velike planine pritrdilo tudi vseh 
ostalih 100 kolesarjev, med njimi 
VeČina najboljših v Sloveniji, ki so 
premagali 12 k m dolg v z p o n / 
970 m višinske razlike. Tokrat so 
zaradi lanskoletnih teZav z zapo
rami cest zaceli namesto v Kamni
ku, hliZjc planini v Kr ivCcvu. Že 
Vmesni gorski cilj pri o k r e p č e v a -
lici na Kranjskem raku jc kar pes. 
proga je bila prestrma, dobil .Hi
re G o l ć c r (GT Rider) in Maribor
čan, specialist za vzpone, si jc do 
cilja (Cas - 47.02), kl jub močni 
konkurenci, prikolesaril več kot 
dve minul i prednosti. »Ta konec 
tedna tudi v soseščini ni bilo dru
gih dirk. zalo mi ni Zal, da sem 
prišel. Lepo je tukaj na Vel ik i pla
nini,« je na cilju dejal redkobese
dni .line, ki ga niso omehča l e ni
ti planšarice s planinskim š o p k o m 
cvetja (bolj rastja, saj je bilo cvet
ja l is l i Cas že bolj malo) niti z tr-
nici. Alešu l l abc tu iz Črnega V r 
ha je ko l ntt D P ostalo le drugo 
mesto (+2.03), aplavz š t ev i l n ih 
planincev pa je za 3, mesto po
žel Matej Pistor (+3.47). Lanski 
zmagovalec vzpona Boštjan Brc-
lih. letos vice prvak v krosu (eli
te), jc bil na cilju četrti. Doma
čina Tadej Trbovsck šesti . M i l j a 
M u h v i č deveti. M e d mladinci jc 
Boštjan l.es osvojil sedmo mesto, 
med veterani pa Bine Hribar dru
go. M l a d i planšar s š o p k o m je 
moral nekaj već kot uro počakal i 
na na jh i t r e j šo damo Mojco Go-
lobić. »Na V e l i k o planino bom še 
priš la . Lepa organizacija, lep 
vzpon . Čeprav jc bilo potrebno 
* t iti i pes ob kolesu,« jc dejala vo
dilna slovenska pokalna k ios i s l -
ka, ki je bila za nekaj več kol 
minu lo hitrejSa od Simone Žab" 
jek in mladinke Blaže Klemenčič , 
katere vse je na d r ž a v n e m prven
stvu ugnala naša Andre ja Mali. 
M e d tričlanskimi ekipami so sla
vil i elani Scott Čc r ina , pred mla
dinci Red Bulla iz. Radovljice in 
domač in i . Člani Calcil Kock Shox 
Icama ( T r b o v š e k , MtthviC, G r -
kman). Organizatorji te dirke, ki 
Zahteva več kol mesec dni pri
prav, so pomagali CALClT, V e -
mas, d. o. o. Godič, Avtocar Re
nault Mengeš , Avtoličarstvo Pa
pež, Pulzar A u l b o r K o m e n d a . 
Vulkanlzerstvo Gregorc, Kamno-
seš ivo V e l t o r a z z i , Irucks Juhant 
1'ciovo, Pro loco Špor t Kamnik , 
Studentski servis Kamnik, radio 
HI I, Kamniški občan , vsa zahvala 
pa tudi p l a n š a r j c m na GojŠki, 
Mali in V e l i k i planini. 

Pogumni kolesarji ponovno z 
Starega gradu 

SI) ( alci! Kock Shox za zadnje 
dni tega meseca, v nedeljo 27. sep-
tembra prireja drugi spust / got 
skinu kolesi s Starega gradu, ki ta-
ko kot lani, ki jc po mnenju vseh 
tekmovalcev m številnih gledalcev, 
zeljnih atrakcij, imenitno uspela 
sodi v sklop slovenskega pokala 
kot Zadnja v sezoni. 

Ljubi, neljubi, ljubi, neljubi... 
Slovenski »Emona« pokal smu

čarskih tekačev na Ve l ik i planini, 
dirka gorskih kolesarjev po Men
geškem polju, tek na Grintavce, 
dirka / gotskimi kolesi na Ve l iko 
planino, Miklavžev tek v Smarl-
nem in morda še katera so prire
ditve, ki so v kamniški konec pri
vabile okoli sto tekmovalcev, med 
njimi tudi najboljše smučarske te
kače, gorske kolesarje, cestne ko
lesarje, gorske tekače, atlete. Žal 
te š p o r t n e prireditve pri županu 
občine Kamnik, g. Tonetu Smolni
karju m njemu podrejenim v nji
hovem uradu, niso zbudile niti to
liko pozornosti, da bi v imenu ob
čine, ki jo predstavlja odgovoril na 
prošnjo, ki so jo . v dobri veri odo
britve s imbol ične pomoči , poslali 
organizatorji. Na osnovi česa so 
bile uslišane prošnje organizator
jev dirke na Črnivec in kronome-
na v K a m n i š k o Bistrico v maju 
(Pro M racing t ca m nima sedeža 
v občini Kamnik) bi bilo zelo za
nimivo izvedeli . A l i gre mogoče 
za elitna tekmovanja v občini Ka 
mnik, elitna poznanstva ah marje
tico. Zanimivo, da so prav zgoraj 
omenjena tekmovanja ponesla 
ime kraja sirom po Sloveniji. Si
cer pa so tu že volitve. 

M E T O D M O Č N I K 

Memorial Rudija Friedla 
Na osnovni soli I rana Albrehta bomo koncem septembra pripra

vili zanimivo novost m popestritev vsakdanjega življenja na šoli. Re
dni pouk bomo malo spravili v kot in organizirali »teden dejavno
sti«. Pripravili bomo kar nekaj kulturnih, naravoslovnih in špoi l -
nih dni. Projeki bo zahteval veliko angažiranost vseh učiteljev, po 
magali pa nam bodo ludi zunanji sodelavci. Šele analiza »tedna« nam 
bo pokazala, kako bodo novo obliko sprejeli učenici in slarsi 

Ideja za laksno obliko sc nam je ponudila sama Prevladovale bodo 
špo r tne dejavnosti in v finalu se bo celotna razredna stopnja po
merila v atletiki za veliki prehodni pokal, ki ga posvečamo naše-
iiiu. prezgodaj preminulemu kolegu - športnemu pedagogu - Rudiji 
Friedlu. Večina spoštovanih bralcev Kamniškega občana se verjet
no se spominja, da smo tekmovanje v atletiki za Memorial Rudija 
že Imeli, toda Zal smo tudi hitro pozabili na njega ah pa nihče ni 
imel volje in znanja za organizacijo tovrstnega tekmovanja 

Kako hitro pozabimo na ljudi, ki so marsikaj prispevali /a ka
mniški šport! Rokomctaš i so imeli Mihov memorial, odbojkarji so 
sc spominjali Jožeta, na Janeza se špor tna sfera ni spomnila niti ob 
njegovem slovesu Pa se bi lahko našli spoštovanja vredna imena. 
Vsa pohvala občini, ki je g. ( cr.-nia proglasila za častnega občana 
mesta Kamnika. M i pa sc bomo s ponosom spominjali pedagoga, 
ki jc vzgojil mnogo dobrih spoi mikov, predvsem pa poštenih lju
di. 

Tekmovanje bomo organizirali v petek, 2. oktobra, s pr ičet kom 
ob 13. uri in nastopili bodo vsi učenci in učenke razredne stopnje 
Vsak tekmovalce bo nastopil v treh disciplinah: vsi bodo tekli na 
60 in 300 m, med skokom v daljino in metanjem žogice pa bodo 
lahko izbirali. Najboljši v vseh disciplinah in vseji starostnih kate
gorijah bodo prejeli medalje, ekipna zmagovalna šola pa velik pre
hodni pokal 

In kje bo tekmovanje? Upajmo, tla na našem Stadionu v Meki 
njah, če ga bo upravljalec primerno pripravil. 

Vabimo vtis. da s svojo navzočnost jo ludi vi pripomorete k slo
vesnosti dogodka. Mladi atleti vam bodo hvaležni. 

V I K A P R O S E N 

Strelske novice 

Gorski tek na Grintavec 
Šalamun tekel se hitreje 

V kamniških planinah sabata, na 
praznik velikega šmarna ni bila CtStO 
navadna sobota, pa ne samo zaradi 
praznika, ko so se številni ljubitelji pla
nin s strumnim korakom odpravili viso-

Igor Šalamun je tudi v naših planinah nepremagljiv. 

ko v nekoristen svet ali morda šli za 
gamsi pogledal, ptic pa je bil v kamni 
ski Histrici (601 m) start tretjega gorske
ga teka na 2558 m visoki Grintavec. 
Tek na najvišji vrh naših kamniških . tip 
s /957 visinske razlike spada meti elit-
ne vzdržljivostne preizkušnje v Sloveniji. 
»Vzhlčeno zatari oko, ko ga zagleda 
izza skal in Izkoristi Se tistih nekaj 
metrov, hoteč z njim najzgovorneje 
sporočiti svojcem v dolini daje užival 
sijaj in Car, svobodo in zmagoslavje 
alpskega sveta«, to si je tokrat reklo 
S 2 plaiunsk ih bilroliodaecv. k ar je naj-
vet doslej. Med njimi tudi vsi dosedanji 
Zmagovalci Marjan /.upam it, IgorSa 

lamun in Matička Trobec ki so o pr
vem mesta odločali tatli tokrat. Drugič 
zapored so številni planinci na vrhu kol 
prvega pozdravili Mariborčana Igorja 
Šalamuna, k i jc za jioi. k i le po planin
skih tablicah markirana za pel ar in jiol 

hoje, porabil l uro, 24 
minut in tri sekunde, kar 
je še dobro minulo hitreje 
kol lani. »Ob svetovni 
konkurenci bi se dalo 
teči Se hitreje. Vsaj tri 
minute. Sicer pa bomo 
v septembru, ko odha
jamo na svetovno pr
venstvo, videli po čem 
so »hruške«, jc o mejnih 
časih razmišljal zmago
valec. Šalamun jc imel te 
pri spodnji postaji tovor
ne žičnice št) sekund 
prednosti pred zasledo
valci, na polovici na ko
krškem sedlu 1791) m te 
vec kol minuto, proti vr
ba /KI je gledal le na var
nostno razdaljo tlo zasle
dovalca, tatli lanskega 
drugi utvrst enega Marja
na Zupančiča (Radovlji
ca - 1:24.24). Za tretje-
iivrši enim Mariborča
nom Andrejem Mcsncr-

jem je bil v cilju že prvi domačin Ivan 
Urh (1;27.46). Spoštovanja vredno, saj 
sc je Ivan dobršen del sezone ubadal s 
poškodbo noge. Številne navijače so 
imeli se: II. Zdravko Volkar (Šmart
no) U37.39, 12. Slivo Magyar (Staho
vica) 1:38. 27, 19. Anton 1'ancur C/.av. 
Triglav) l:42.t)2. 2tt. Tomo Petek 
(Smanno) 1:4.s, 24, 33. Marko Spruk. 
39. Bojan Bojkov, kraljica Grinlavcev 
Matička Trobec Iz Kobarida svoje kr
one še ne da. Za svojim rekordnim ča
som je zastala le ti sckuntl. »Mislila 
sem, da bo dovolj za rekord, vendar 
čas, ki sem ga imela v mislih ni bil 
pravi,« jc o svojem teka povedala pro-

Odličen nastop kamniških karateistov 
V petek, 19. junija 1988, je K a 

rate šola I >Y N A M I G A organ iz i 
rala m e d o b č i n s k o tekmovanje v 
shotokai i karateju, potekalo je v 
telovadnici O Š T r z i n . 

Nas topi l i so tekmovalci in te
kmovalke iz Kamnika, Trzina, 
l u k o v i c e , M o r a v č in D o m ž a l -
Karate društva ATOM, K l j u b 
bi, 

tajočemu z a k l j u č k u šo l skega 
leta ter mnog im o b š o i s k i m de
javnostim u č e n c e v (tabori, šola 
v naravi, izleti...), ki so poteka
le po osnovnih šokih v tem ča
su, se je t ekmovan ja v katah 
udeležilo veliko mlađih karate 
r i s lov 

Kvalitetni in samozavestni na
stopi so navdušili pub l iko in vr
hunsko s o d n i š k o zasedbo: Raj-
ko Sabo, mednarodni sodnik, dr
žavni sodnik A razreda, 3 dart, 

A l i n a C i n i k - P c r k l i c , d r ž a v n a 
sodnica C razreda, 2. dan, 
Zdravko R o m i h , državni SKI so
dnik A razreda, 4. dan m Dar-
jan R o š k a r , državni SKI sodnik 
( razreda, 3. dan. 

Najbol j š i tekmovalci v posa
meznih starostnih kategorijah so 
prejeli medalje in nagrade spon
zorjev, 

Mlajši t ekmova lc i 7-S let: 1. 
mesto Timotej K O K A I . I i / 
D o m ž a l . 2. mesto Tadej B O 
DI A l iz D o m ž a l . L mesto .lan 
( I SNJEVAR iz Lukov ice 

Mla i s i tekmovalci 9-10 let: I. 
mesto Aljoša GROŠELJ \/ D o m 
zal. 1 mesto I Ivis M F R I Č iz T r 
z ina , 3, mesto Se bas t jan K U 
H A R iz T r z i n a 

Starejši tekmovalci 11-12 let: I. 
mesto Ha . i s ODOBAŠIČ i / Ka

mnika, 2. mesto Denis M l R K 
i z T r z i n a . 3. mesto D o m e n V I 
DI R ( , A R iz K a m n i k a 

S tare j š i t ekmovalc i 13-15 let: 
1. mesto Kr is t jan V I D M A R iz 
l u k o v i c e . 2. mes lo Jernej I IO-
M A R iz Domžal, 3. mesto M i 
ha K R A L I iz Domžal 

Tekmova lke 7-10: I. mesto Ja
nja STRJTOF iz K a m n i k a 

Tekmovalke 11-14 let: I. me
sto latleia PO LAK iz Domžal 
2. mesto Živa D I V J A K iz I uko-
vice 

V s e m tekmovalcem in tekmo
va lkam Čestitamo, sponzorjem 
tekmovanja pa se v imenu K a 
rale sole D V N A M I t A in mla
d ih karateistov najlepše zahva
ljujemo. 

F R A N U D I V J A K 

jesortca športne vzgoje na OS v Koba
ridu. Z nekajminutnim presledkom sla 
ji sletlili Olga Grm in Sonja Bernard. 
Tek na Grintavec, izziv, ki mu na Slo
venskem 'it para, pa nima le teh zma
govalcev. Vsak, ki nastopi, se po svojih 
najboljših moteli loti preizkušnje - in 
na svojstven način zmaga. Med njimi 
so bili tudi veterami, ki pa zadnjih in-
ler\<alov se nc delajo okoli pokopališča, 
kol se je izrazil eden izmeti njih. Dokaz. 
Edo Teraž iz Sežane, eden izmed šestih 
sesltleselletnikov. bi svoj čas - l;48.50še 
izboljšal, če ne bi predolgo tekel za zma
govalko! Ali pa naš Miha Horvat »Pre
magati Grintavec brez tetav, je moje 
najepse darilo za 60. rojstni dan«. Da 
hi bilo še mnogo Grintavcev, Miha. 
Tek na Veliki planini 

Sprinterskt gorski tek Hitreje od sc-
tležnice na I eliki planini bi se po dru
gi ponovitvi lahko poimenoval tudi Hi
trejši od Igorja Šalamuna, saj je že dru
gič zapored dobil ta dobrih 1800 m 
dolg tek s 154 m višinske razlike. S 
časom 9.24 je za 3 sekunde zaostal za 
lanskim rekordom. SedcZtucu tako m 
vec izziv, nihal k a pa od dogajanj dan 
kasneje od slovenskega »Gondolanda« 
sploh nc. 1 eslc zuk aj? »Pogostitev s ki
slim mlekom pri pastrijih je odtehta
lo moj prihod na Veliko planino,« je 
med dragim omenil i l-letni Maribor
čan, kar pomeni, da se je zmagovalec 
na Veliki planini dobro počutil. Tik za 
12-uvrSccnim z evropskega prvenstva iz 
Sestnera le na 1666 m visoko goro pre
senetljivo pritek el Matej Krehs iz Gore-
njega Grada, ki je s počasnim začet
kom stri tudi Andreja Mesnerja, Sala-
munovega sotrpina na treningih. Do
mači prestiž je odločil sprint meti La
dom Vrhom (9. UH) in MM (9.59). 
Zdravko Volkar 110.15) in Tomo Petek 
sta bila naslednja v cilju. 

METOD MO( MK 

Štirje kamniški strelci so se udele
žili mednarodnega tekmovanja vPlznu 
na Češkem z zvenečim naslovom -
Mladi olimpijski upi. Damjan Burja. 
Miha Radej, Vesna Zore in Bojana 
Bomhac so nastopili za slovensko re
prezentanco. 

Prvi dan nastopa jc Miha Radej z 
MK puško proste izbire v kategoriji ftt) 
leže osvojil odlično 7. mesto s 6*6.5 
krogi. Damjan Burja je bil 51.. nasto
pila pa slu v močni konkurenci repre
zentanc iz 12 evropskih držav. Z. islim 
orožjem v kategoriji 3x40 pa je Miha 
osvojil 25. mesto (1120 kr.). Damjan 
pa 43. (1(193 kr.). 

Z zračnim orožjem našima strelce
ma ni šlo najbolje - pozna se odsotnost 
treninga zaradi šolskih obveznosti - pa 
ludi reprezentančni kolegi niso bili ve
liko boljši, tako da so ekipno osvojili 9. 
mesto, posamezno pa je Damjan zase
del 30. meslo (571 kr.), Miha pa 37. 
(570 kr.). 

Dekleta so z MK puško v kategoriji 
3x20 osvojila: Bojana Bombač 13. me
slo (577 kr.) In Vesna Zore 27. (547 
kr). Prav tako z MK puško v kategori
ji 60 leže k' Bomhačeva doseglo Id. me

sto (581 kr.). Zoretova pa 43. (563 kr). 
Ekipno se je Slovenija uvrstila na 9. 
mesto. 

V juniju so Kamničani nastopili tudi 
na Pokalu občine Krško v enotni kon
kurenci strelcev iz vse Slovenije. 

Na tem tekmovanju je zmagal Raj-
mond Debevec (s 593 kr.), naši pa so 
se uvrstili takole: 
3. mesto Renata Oražem 585 kr. 
16. meslo Vesnc^Zore 573 kr. 
17. mesto Miha Radej 573kr. 
19. mesto Damjan Burja 568 k r. 

V juniju je v Ijeskuvcu potekalo tudi 
državno prvenstvo v streljanju s samo
strelom na 10 m. Ker je to še mladu 
športna disciplina z malo tekmovalci, 
so mladinci in člani nastopili v enot
ni konkurenci. Naša odlična strelk u 
Renata Oražem je zasedla 4. mesto 
(5X3 kr.) v absolutni konkurenci, v 
konk urenci 40 strelov pa je osvojllu I. 
meslo s 388 krogi. 

Kamnik je letos sodeloval tudi v trap 
ligi - Center, kjer so tekmovalci zase
dli 9. mesto. 

IRINA RADIJ 

TK Slazenger Kamnik 

Poraz in zmaga v ligi do 12 let 
Mladi tenisači T K Slazenger Ka

mnik so letošnje ligaško tekmova
nje do 12 let zaceli s p o r a / o m 
proti ekipi Špor lp lus iz Ljubljane 
z rezul ta tom 4/3. Dečk i zaradi 
odstotnosti dveh najboljših igral
cev Mulaliča in Bcnkoviča proti 
višje rangiranim nasprotnikom ni
so imeli pravih možnos t i za zma
go, izkazala pa so se dekleta, ki so 
v vseh treh nastopih zmagala. Pro
ti kombinirani ekipi T K Trbovelj 
in T K A S Litije so v drugem ko
lu Kamničani zaigrali kompletni in 
gladko zmagali z rezultatom 6/1. 
Zopet so se izkazala dekleta (vse 
svoje dvoboje so zmagala in ima
jo po dveh kolih stoodstotni izku
piček - šest t e k e m šest zmag) ter 
oba najmlajša v ekipi Boštjan Re-
panšek in Urban Cevka , k i sta 
zmagala v igri dvojic. Do konca l i 
ge čakata Kamničane šc dva nasto
pa in sicer proti močn ima ekipa
ma Z T K iz Mar ibora in T K Stan-
doxa iz Domžal . 

Rezultati 

1. kolo I k Kamnik Ma/.engcr ; 
I k Špor tp lus Ljubljana 3/4 

Grega Podobnik : Aleš Švigelj 
5/9, Boštjan Repanšek : Anžc Bi -
zil j 1/9, Urban Cevka : V i d Me
nih 1/9, Teja Jeras : Štela K o r o 
šec 9/1. Ana Mlinar : Romina Ra-
o n i č 9/7. Podobnik . Benkovic : 
Švigelj, Bizi l j 2/9. Škoflek, Kokal j 
: Korošec . Raon ič 9/8 

2. kolo T K Slazenger Kamnik : 
T K Trbovlje - T K A S Lit i ja 6/1 

Adam Mulaltč : Frnest Meke 9/ 
2. Gregor Podobnik : M a r k o Ra-
dak 9/2, Rudi Benkovic : Sandi 
l-epoša 3/9, Teja Jeras : Jeja r' ule 
9/0. Ana Mlinar : Maša Redenšek. 
9/4 RepanSek. Cevka Radak. I*-
poša 9/2. Škoflek. Kokal j : Č u k . 
Redenšek 9/4 

M . P. 

Po smoli z avtomobilom 
ponovno uspeh 

V nedeljo, 13. septembra, je v 
gorsko hitrostni d i rk i na Grgarju 
Kamničan Franci Šimenc kljub ve
l ik im težavam Z voz i lom dosegel 
od l ično 2. meslo v razredu Pokal 
C l io . 

Že kar na nekaj zadnjih dirkah 
je imel I ranci izredno smolo z av
tomobilom. Tako mu je avto za
godel lud i v zadnjem krogu na 
mednarodni d i r k i na G r o b n i k u , 
ko se mu je obetalo 3. mesto med 
24 udeleženci . 

F ranci j u žel imo, da ga bo ne

davni uspeh na Grgarju spremljal 
tudi na prihodnjih dirkah. Za Po
kal C l i o . ki šteje za d r ž a v n o pr
venstvo, bo še ena di rka v D u 
brovniku, po kateri pa bo bolj ja
sna tudi končna uvrstitev. Na av-
tospeedwayu v Ljubljani bo na 
stezi za motospeedway Franc i 
skušal ponoviti lanski uspeh dru
gega mesta. Konec leta pa ga pri
č a k u j e m o na d i r k i na nagrado 
Nove Gor ice . 

S A Š A M K J A f 

P L E S N A S O L A M I K I 

Od p A J u h ha^Mou da č u d m u t i k j j l m ^ i 

V P I S U J E V C E L O L E T N O P L E S N O Š O L O 
- p r e d š o l s k e o t roke , v MIKIJEVE PLESNE URICE IN PRIPRAVNICO 

V K A M N I K U : VRTEC ROŽLE (Novi trg), PEDENJPED, M O J C A in PESTRNA 

P I N O (po opravl jeni plesni pripravnici) 
ICI VRTf 

(prijavnice dobi te pr i vzgojiteljicah) 
- ( U P I N O (po 

ure v TELOVADNICI VRTCA ROŽLE J N o v i troj 
p r e d š o l s k e o t roke in p r v o š o l c e , v N A D A L J E V A L N O SK 
VPIS Z A VSE SKUPINE: sreda, 7. 10. od 15.30 do 16. ure 

- o s n o v n o š o l c e in mlad ino k jazz bale tu in shovvu, s tandardnim in lat insko a m e r i š k i m plesom 
hip hopu , f o l k l o r i , stepu in k l a s i č n e m u bale tu 

odras le v TEČAJE DRUŽABNIH PLESOV 

Informacije in prijave tudi po tel.: 0609 635 783 

I N V A B I V F I T N E S S C E N T E R P A N T E R J A R Š E 
- na v a d b o na n a p r a v a h z a mlad ino in odras le 

- a e r o b i k o z a ž e n s k e in m o š k e 
(body eruneh, bodv sculp, T N Z , p o w e r step, fat burner , 

la t ino a e r o b i k a , a e r o b i k a z a s t a r e j š e ) 
- o r g a n i z i r a n o v a d b o z a ž e n s k e 

- t e lovadbo z a n o s e č n i c e 
- t e l o v a d b o z a o t roke 

- v pro te in ba r Ml inček 

Informacije in prijave tudi po tel.: 061/722 782 ali 0609/635 783 

TOYOTA 
LovSe 

Fitness center : 
PANTER : 
Bar MLINČEK i 



Kamniška ekipa prve pomoči 
na evropskem tekmovanju v 

i laguni 

Krajevne značilnosti vzgoje 

Napadalnost med mladino (1) 

Evropsko tekmovanje poteka 
vsako leto. Uvrstitev na letošnje 
tekmovanje temelji na dosežk ih 
na d r ž a v n e m nrvoju. N a drugem 
d r ž a v n e m preverjanju znanja (ok
tobra 1997) v prvi p o m o č i jc eki
pa iz Kamnika osvojila prvo me
sto. Ta odl ična uvrstitev j o je vo
dila na letošnje evropsko tekmo
vanje. Ek ipa pa ni smela tekmo
vati v isti postavi kot pred dve
ma letoma (evropska pravila), zato 
se je nekaj Članov ekipe zamenja
lo s Člani druge ekipe prve pomo
či iz Kamnika. N a tekmovanje so 
odšli Člani obeh ekip. Lani je na
ša druga ekipa na regijskem te
kmovanju dosegla drugo mesto, 
tik za prvo k a m n i š k o ekipo. E k i 
po sta na tekmovanju ves Cas 
spremljala dr. Aleksander D o p l i -
har in predstavnica RdeCega k r i 
ža Kamnik ga. Lidija Zagore. Pred 
tekmovanjem sta vodila strokov
no usposabljanje dr. Dopl ihar in 
ga. Jožica Lužar . N a tekmovanje 
so ek ipo prišli spodbujat tudi 
predstavnik civilne zašči te g V l a 
do Serbclj, tajnik obč ine Ivan Pr i -

StOVnik Ltl knmnrvilni njdz.ouuk 
Ivo K o k a l j . Č lan i ekipe se za 
spodbude d o m a č i h navijačev zah
valjujejo. 

V Lidu di Jesolo 
Letošnje evropsko tekmovanje 

je pripadlo R d e č e m u križu Itali
je. Pr ipravi l i so ga v mestu L ido 

nalii pripeljali do Benetk. Popol
dne je ekipo čakala predstavitev 
v paradi, zato smo si v Benetkah 
ogledali le nekaj glavnih znameni
tosti in že hiteli na parado. Pred
stavilo se jc 35 ekip evropskih dr
žav, nato pa so se vse odpeljale v 
kulturni center, kjer so svoje de
lo predstavili še organizatorji. 

V noči s petka na soboto smo 
zelo nemirno spali, saj je ekipo 
naslednji dan čaka lo celodnevno 
tekmovanje. E k i p o so sestavljali: 
E r i k a Klemene. Judi ta Lctnar , 
Mojca Pavič kot vodja ekipe. Ju
lij Urš ič in M i r a n Zagore. 

Polnih dvanajst ur 
tekmovanja 

Sobotno tekmovanje je trajalo 
polnih dvanajst ur in je poleg zna
nja v prvi p o m o č i in delovanju 
Rdečega križa vsebovalo tudi pre
izkušnjo fizičnih in psihičnih spo
sobnosti tekmovalcev. Pot od pr
ve do dvanajste tekmovalne posta
je je bila dolga več (8) kilometrov. 
N a njej nas je i zč rpava lo žgoče 
sonce, ki smo mu le redko pobc-
gaik v senco (na ' . m e n i h počiva
liščih). N a poti jc vsak popi l ve
l iko vode. kar je v takih razme
rah nujno potrebno, da ne bi kdo 
od tekmovalcev ali spremljevalcev 
dchidriral . 

N a vsaki postaji je bila realno 
predstavljena nes reča iz vsakda
njega življenja. K e r je gos tu joče 

\amniska ekipa prve pomoči, ki je na evropskem tekmovanju predstavlja
la Slovenijo: spodaj (z leve): Erika Klemene, Judita Letnar, Meta Mejač; zgo
raj: vodja ekipe Mojca Pavič, Julii UrSič, predstavnika RK Italije, ki sta ves 
čas spremljala naio ekipo, in Miran Zagore. 

di Jesolo, ki je dvajset kilometrov 
oddaljeno od Benetk. 25. junija 
smo skupaj z vodstvom Rdečega 
križa Slovenije odšli na pot. M e d 
potjo smo se pogovarjali o prav
kar minulih preverjanjih na občin
ski in regionalni ravni. N a regij
skem tekmovanju se je zopet naj
bolje uvrstila ekipa prve p o m o č i 
Kamnik, vendar tokrat v novi po
stavi mladih iz krajevne skupno
sti Srednja vas: Marjetka Burja. 
Nada Drolc kot vodja ekipe, Uroš 
Pestotnik. Zvonka Pirš, Mateja Šu
štar in Boris Vrankar . Vs i navdu
šeni smo že načr toval i , kako j im 
lahko pomagamo pri pripravah na 
letošnje d r ž a v n o tekmovanje, saj 
imamo s tovrstnih tekmovanj že 
kar nekaj izkušenj . V septembru, 
ko bo d r ž a v n o tekmovanje, j i m 
že l imo kar najbol j šo pripravlje
nost in obi lo sreče . 

Pozno popoldne smo prispeli v 
L i d o d i Jesolo. gos tu joče mesto. 
Po večerji smo po otvoritveni slo
vesnosti še nekaj časa plesali in to 
ves čas s slovensko zastavo v na
ših rokah, saj je bil to ravno dan 
naše d ržavnos t i . Nekater i so nas 
spraševal i , od kod prihajamo, saj 
naše zastave večina Evropejcev ne 
pozna. Z veseljem smo j i m pove
dal i , da smo iz Slovenije in da 
praznujemo dan državnos t i in ta
koj smo prejeli še dodaten aplavz 
ali čes t i tke . 

26. junija, v petek, so organiza
torji pripravili ogled bližnjega me
sta na o tokih - svetovno znanih 
Benetk. Zgodaj zjutraj smo se s 
komhiii in avtobusom odpeljali do 
pris tanišča in sc vkrcali na ladjo, 
s katero smo se po glavnem ka-

t u r i s t i č n o mesto L i d o d i Jesolo 
obalno mesto, je bilo nekaj pre
izkušenj vezanih na morsko oko
lje. Tekmovalci so na eni postaji 
oskrbeli dva poškodovanca s sonč
nimi opeklinami in sončar ico , po
leg njiju pa so morali poskrbeti še 
za dva i z č r p a n a reševalca. Reše
valca sta rešila čo ln s p o š k o d o 

vancema, ki sta sc predolgo zadr
žala na žgočem soncu in tako za
radi slabosti obnemogla in nista 
mogla sama pr i t i do obale. D o 
druge nes reče na obali jc prišlo v 
družin i , kjer jc bil mož s slabim 
srcem izpostavljen soncu in ga je 
nenadno zadela s rčna kap, nato je 
pritekla še hči, ki jo je opekla me
duza. 

Tretja nesreča se je pripetila pri 
kosilu, ko se je žena z v r o č o ju
ho spotaknila, krop polila po hče
ri, pri tem še razbila skledo in si 
porezala roke Enemu od ponesre
čencev se je ob tem v grlu zale
tel kos jabolka. 

O b vsaki nezgodi je bi lo več 
p o š k o d o v a n c e v . V e č k r a t so se 
med oskrbovanjem opažen ih po
javili novi, zato je bi lo vedno tre
ba ves čas opazovati celotno do
gajanje. 

Razglasitev prvih deset mest 
Po dvanajstih urah poti in po 

dvanajstih p re izkušn jah je ekipo 
vodila pot le še do kombija. Ta jo 
je zapeljal do namestitvenega cen
tra i n vsi smo sc pogovarjali le šc 
0 kopanju in osvežitvi . Vs i zado
voljni in utrujeni so prišli do kom
bija in se v ohlajenega posedli. 
K o m b i pa je le zakašljal in ni ho
tel naprej. Ek ipa je takoj vedela, 
kakšno p o m o č potrebuje. Po vsem 
dnevu ohlajanja se mu je nekoli
ko p r e v e č sprazni l akumulator , 
zato je potreboval potisk in že je 
ustregel želji ekipe in jo odpeljal 
do namestitvenega centra. 

Z v e č e r so po od l ičn i večer j i 
razglasili le prvih deset mest. Vse 
ostale ekipe so bile enajste. Naša 
ekipa jc pokazala od l i čno znanje, 
se na vseh postajah trudila, ven
dar j i med prvih deset ni uspelo 
pri t i , č e s t i t a m o j i za pr ikazano 
znanje in iznajdljivost, saj jc oboje 
v resničnih situacijah izredno po
membno. Konkurenca je bila hu
da in ekipe so predstavljale naj
boljše znanje iz petintridesetih ev
ropskih držav. Zmagala jc gostite
ljica Italija, ki je imela med sodni
ki več ino ocenjevalcev. 

V s i smo se na tem mednaro
dnem d r u ž a b n e m srečanju Rdeče
ga križa dobro počuti l i . Vsak je 
po svojih najboljših m o č e h pred
stavil mesto in d ržavo , iz katere 
prihaja. K o jc ekipa delila darila 
s predstavitvenimi prospekti obč i 
ne Kamnik, so bili vsi navdušeni 
nad lepotami našega dela Evrope. 
Vsem sponzorjem, ki ste omogo
čili dobro predstavitev ekipe, se 
zahvaljujemo. Tako je izgledalo te
kmovanje skozi oko fotoreporter-
ja, k i sc je po pravilih tekmova
nja edini smel pogovarjati z eki
po in je smel na prostor nes reče . 
Upam, da ste poč i tn i ške dni le
po in mirno preživali. 

Š P E L A S U Š N I K 

S t a r š i in uč i t e l j i g o v o r i j o o 
števi lnih vzgojnih težavah o t rok 
in mladine: o neuboglj ivost i , o 
grdem in napadalnem besedova
nju (zmerjanju, preklinjanju), o 
l jubosumnosti in agresivnih za
htevah, o f i z i č n i napadalnos t i 
d o l jud i in u n i č e v a l n o s t i d o 
s tvar i , o ma l t r e t i r an ju . Z a k a j 
t akšn i vedenjski o d z i v i pr i mla
d in i , kako j i h odpravi t i? V č a s i h 
jc nepr imernemu vedenju sledi
la kazen, danes tega n i v e č o z i 
roma zelo redko. F i z i č n a kazen 
ni več dovoljena, njeni negativni 
u č i n k i so p r o u č e n i do te stop
nje, da j i h kot p r i p o r o č e n e me
tode ne najdete v nobenem pr i 
r o č n i k u v e č . P s i h i č n a kazen pa 
je zelo prisotna, šc neraziskana, 
a n e u č i n k o v i t a , pravi jo uči tel j i 
in s t a r š i . 

D a nasilje rodi nasilje, je splo
š n o poznano . Z m l a d i m i se je 
torej po t r ebno ukvarjat i nena
silno. Temel jno vprašanje pa jc , 
al i se u s t r e z n o i u k v a r j a m o z 
mladino, ali j i p o n u d i m o vse t i 
sto, kar bi vod i lo social izaci jski 
proces k mladi osebnosti , da bi 
zmogla umirjeno in konstruktiv
no sobivat i . 

V neka j nada l j evan j ih b o m 
govor i l a o r a z l i č n i h vrstah na
padalnosti med mladimi , 0 SOCi-
a l izac i j sk ih v p l i v i h , k i vodi jo v 
napadalnost in o p r e p r e č e v a n j u 
teh. 

Besedna napadalnost 
Beseda je vez med l judmi, »jc 

vez med nami« . G o t o v o ste že 
kdaj razmišl jal i o vp l ivu besede, 
se včas ih čudi l i njeni lepot i in 
njenemu m i k u , ali pa vas jc bi
lo g roza njene nasilnosti , z lo r a 
be, manipulaci je , p raznine , ub i 
tega zvena... 

Ž e pri o snovnošo l sk ih o t roc ih 
l ahko z a s l e d i m o besedne ve
denjske odzive z napadalno vse
bino. Uči te l j i opisujejo nasled
nje ze lo pogoste in m o t e č e be
sedne odz ive / napadalno vse
b ino : prepirljivost, zmerjanje , 
odgovarjanje, š k o d o ž e l j n o s t , nc-
v o š č l j i v o s t , p r i v o š č l j i v o s t , ne
strpnost do d r u g a č n o s t i , zasme
hovanje neuspeha, t o ž a r j e n j c . 
Pogos ta je tudi p r i t o ž b a nad 
kul turo komunikacije med u č e n 
ci in učitelj i , o t roc i in starš i , so
vrstniki . . . , ko d rug drugega ne 
znajo pos luša t i , s k a č e j o v bese
do, dajejo nestrpne in p o n i ž u 
j o č e p r ipombe , ponarejene za
kl jučke . 

Z g l e d o v z a t a k š n e besedne 
odz ive je dovol j v ce lo tn i d r u ž 
beni k l i m i (v d r u ž i n a h , v sose
ski , na T V ekran ih , v mladost
n išk ih skupinah pa tudi v raz
l ičnih institucijah). 

Kako se ukvarjamo z 
drugimi 

V s p l o š n i ž iv l jenjsk i d r ž i sc 

Kdo bo naslednji mesija 
Javnomncnjska anketa (Delo. sobota, 29. avgust 

1998) ugotavlja, da jc zaupanje slovenskih držav
ljanov v svoje politike č is to na psu. Samo 7 po
sameznikov od 677 vprašanih ceni slovenske po
litike. tO pa pomeni da so državljani svoje poli
t ične mesije spregledali, j im odrekli vse moral
no in polit ično zaupanje, politiki pa niso sposobni 
ponuditi odstopa kot odgovor na iz raženo ne
zaupanje, kar jc običajna d e m o k r a t i č n a praksa. 

Metafora z n e m o č n i m zamazanim galebom bi 
torej bila mnogo bolj po meri slovenskemu dr
žavl janu, - delavcu, ki je zaradi zlorab pri pre
hodu iz. d r u ž b e n e v privatno lastnino ostal pra
znih rok, brez. pravic in z. obveznostjo plače
vanja zablod prejšnjega in Sedanjega režima. ( io -
spod nadškof jc pravilno povzel l l av lovo misel 
o stanju č lovekovega duha po koncu totalitar
nega režima, gospod Jež pa jc prispodobo po 
svoje zavil, zato je potreben kratek popravek. 
V r h naše izvrši lne in pol i t ične oblasti, k i je iz
voljena po d e m o k r a t i č n e m načelu (svobodne in 
tajne volitve) izhaja neposredno i / nekdanje to
talitarne oblasti, zato sc ni p r i čakova t i oč išče
nja - izhoda iz. greznice preteklega režima pO 
zapisu g. Ježa. 

M e n i m , da gospod Jež n e u p r a v i č e n o pripisu-
je podcenjevanje sonarodnjakov gospodu nad* 
škofu, saj mnogo sonarodnjakov. tudi veterani 

vojne za Slovenijo, javno opozarjajo na nespre
jemljive metode vodenja in zlorabe mlade slo
venske države . 

Gospod nadškof kot nesporna moralna avto
riteta pa jc kol slovenski metropolit pa tudi kot 
odgovoren državljan, dolžan opozori t i vernike in 
sodržavl jane na njihove pravice in dolžnost i pa 
tudi na možnos t i za uveljavitev teh! Verjamem, 
da gospod nadškof pozna program in pot iz. 
tega brezpotja, to je občeve l j avno poštenje in 
zakonitost. Svoboda jc pravica in odgovornost, 
zato ni mogoče pri trdit i Ježevim napotkom 0 
depolitizaciji d ružbe , ki naj bi si privoščila idi
lični mir v ljubem d ruž in skem krogu takoj, ko 
je Izvolila prvo oblastno garnituro. Prav ta po
lit ika je dodobra načela d ruž in sko idilo z naj
višjimi davki v Evropi in politiko, ki to idilo one
mogoča. Ustava Republike Slovenije V členih I 
do 3 določa, da je Slovenija demokra t i čna , prav
na in socialna država, v kateri ima oblast ljud
stvo, zalo je to ljudstvo odgovorno za vse, kar 
sc z d r ž a v o in njeno oblastjo dogaja. 

Galebu iz metafore gospoda Ježa želim uspe
šno očiščenje , da bo dočaka l naslednjega mesi
jo, pa ne verjamem, saj naša poli t ika deluje po 
načelu: »Za menoj potop«. 

Z odl ičnim spoš tovanjem. 
P A V E L OGKPEK 

ze lo radi ukvar jamo z d r u g i m i 
ljudmi, zelo radi govor imo o nji
hov ih pomanjkl j ivost ih , kai ima 
pogosto napadalno ozadje. »Na
pake nos imo na hrb tu in j ih nc 
vid imo, vidijo jih pa drugi,« pra
vi pisatelj D c t e l a . D a Č l o v e k a 
bolj mo t i nepopolnos t drugega 
kakor lastna in da rad 0 tem go
v o r i z napada ln im p r i z v o k o m , 
za to je več razlogov. Eden od 
teh je p s i h o l o š k a zakoni tos t , k i 
se j i pravi projekcija. Po tej za
koni tos t i č j o v e k p ro j i c i r a v do
z d e v n o zunanji svet vse stvari , 
k i j i h v resnici dož iv l ja v svoji 
zavesti. M l a d i še bolj i z r az i to in 
d r a m a t i č n o dož iv l ja jo nasprotja 
zunanjega sveta, zato so nekak
šen se i zmogra f d r u ž b e n e g a do
gajanja. Po nekem č u d n e m pro
tislovju laže in prej zaznavajo 
s tvari , ki j i h opaz i jo v pro j ic i 
r anem z u n a n j e m sve tu k a k o r 
stvari v svoji lastni notranjost i 
in se nanje tudi odzove jo ; naj
prej v miselnem viharju, nato pa 
v napadalni besedi. 

V p o v e z a v i s t em d o ž i v l j a 
njem je tudi zakon odzvoka (re
sonance) , k i p o v z r o č i , da po
man jk l j i vos t d rugega z a č u t i j o 
tudi v sebi it> j i m tHHOgoci, da 
bi se je zavedali v sebi, kjer j c 
pogosto skr i ta (se je ne zaveda
jo) , ker j o odr iva jo i z svoje za
vesti in si je ne žel i jo p r i zna t i . 
Pomanjk l j ivos t i d rug ih jih mo
tijo t o l i k o bolj , k o l i k o r so ana

logne p o m a n j k l j i v o s t i m tudi v 
njih. 

Č l o v e k , k i je notranje razr-
van, ne rvozen , poln pomanjkl j i 
vosti (a pogosto v d rž i p r a v i č 
nika) , izreka v e l i k o slabega 0 
drugih, jc v besedi napadalen, ne 
zna o d p u š č a t i . Nestrpnost in be
sedna napadalnost do d rug ih je 
v resnici pokaza te l j ali m e r i l o 
lastnih s k r i t i h pomanjk l j ivos t i . 
T e m u bi sc moral i v nekem smi
slu upre t i , / l as t i k o gre za so
cializacijo, vzgojne vplive in last
no delovanje. 

Usmerjanje v zunanj i svet in 
ne v č l o v e k a ima že z g o d o v i n 
ske koren ine , kar se z rca l i celo 
v r azvo ju znanos t i ; na p r i m e r 
as t ronomija ( p r o u č e v a n j e zako
nov z v e z d in planetov, najbolj 
oddaljenih in zunanj ih stvari) je 
ena od p r v i h znans tvenih pod
r o č i j , z a ka te ra so se z a v z e l i 
ljudje, medtem k o jc an t ropolo
gija (nauk o č l o v e k u ) med zad
nj imi na spisku znanos t i . In v 
ant ropologi j i kot mladi vedi je
na zadnjem mestu p r e u č e v a n j e 
lastne d u š e v n o s t i . T o kaže , da je 
v smer i lastne osebnostne rasti 
in notranje urejenosti premalo 
storjenega v pr imer jav i / d ru
g i m i p o d r o č j i i n z z u n a n j i m 
urejanjem stvari . Z a t o pogosto 
govor imo o notranjem brczvlad-
j u al i neobvladanost i č l o v e k a . 

dr. A N G E L C A Ž E R O V N I K 

Urejena cesta, pločnik in parkirišče v Novem trgu - pred k ra tk im so 
delavci Komunalnega podjetja Kamnik končal i dela pri ureditvi ploč
nika in prostora pred vr tcem v N o v e m trgu. zaenkrat sicer v ma
kadamski izvedbi , kjer bo prostora za 50 avtomobi lov. Pomembna 
pridobitev za stanovalce Palovškc ceste in gojenec Z U I M - a pa jc tudi 
asfaltiranje 400 m ceste in 300 nt p ločnika med Srednjo šolo Rudolfu 
Mais t ra in Z a v o d o m za usposabljanje invalidne mladine. Urejena pa 
je tudi kanalizacija in javna razsvetljava. Kot pravijo gojenci Z U 
IM-a, bi kazalo sedanje nekol iko prestrme k lanč ine na p ločn iku ne
ko l iko ublaži t i , da jih bodo brez težav zmogl i p revoz i t i tudi z in 
validskimi voz ičk i . 

Prenovljena Korenova cesta - eden najslabših odsekov na regionaJ 
ni cesti M o l n i k - K a m n i k - M o s t e . imenovan K o r c n o v a cesta, med Dn 
plico in Podgorjem je sedaj v celoti prenovljen in razš i r jen na 6 n 
K večji varnosti pa bo pripomogel tudi nov p ločn ik , č e p r a v SO § 
morali na enem delu za deset metrov prekini l i zaradi nesoglasja lasi 
nika. Tud i taki se še na idejo... (fs 
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E L E K T R O S E R V I S 
M a r j a n P l e m e n i t i 

K a m n i k , Vrhpo l je 7 3 , tel.: 8 3 1 - 0 5 8 

POPRAVILO: - gospodinjskih aparatov 
- bojlerjev 

ELEKTRO INŠTALACIJE 

Mali oglasi: 

ISCG - IZOBRAŽEVALNO SVETOVALNI CENTER 
IN GRAFIČNE DEJAVNOSTI, d.o.o, DOMŽALE 

1230 Domžale, Kolodvorska 6, 
tel.: 061/711-082, 

tel./faks: 061/712-278 

RAZPISUJE 
• SREDNJE IN STROKOVNE ŠOLE -

VERIFICIRANI PROGRAMI: 
- posiovodska šola (V. stopnja) 
- trgovska šola (IV. stopnja) 
- usposabljanje računovodij (V/1), 400-urni program 
- ekonomsko komercialna Šola 
- strojna šola (dokvalifikacija 3+2) 
- elektro šola (dokvalifikacija 3+2) 
- gostinska šola (kuhar, natakar) 
- agroživilska šola (pek, slaščičar, mesar) 

PROGRAMI ZA DOPOLNILNO IZOBRAŽEVANJE IN 
USPOSABLJANJE 

• TUJI JEZIKI: 
- nemščina in angleščina po programu College PANTEON 

• RAČUNALNIŠKI TEČAJI: 
- Windows 95, Word for Windows, Excel, OFFICE 97... 

• USPOSABLJANJE ZA DELO 
- EX SEMINAR - protieksplozijska zaščita električnih naprav (osnovni 

in obnovitveni tečaj) 
- seminar: računovodstvo malih podjetij 
- seminar za vodenje poslovnih knjig s.p. 
- varstvo pri delu in požarno varstvo 
- seminar: higienski minimum (osnovni in obnovitveni) 
- tečaj strojepisja . 
- tečaj skladiščnega poslovanja 
- tečaj za voznike viličarjev 
- tečaj za traktoriste - varno delo s traktorjem in traktorskimi 

priključki 

• TEČAJ CESTNOPROMETNIH PREDPISOV 

• PROGRAMI ZA PROSTI ČAS 
- tečaj šivanja in krojenja 
- kuharski tečaj - - - • 
Prijave sprejemamo na Izobraževalno svetovalnem centru (prej Delavska 
univerza) vsak dan od 7. do 15. ure, ob ponedeljkih in sredah od 7. 
do 16. ure ali na telefonskih številkah (061) 711-082 In (061) 712-278. 

V Izobraževalne programe se lahko vpiše te do 30. 9. 1998. 

Instruiram matematiko, fiziko in 
osnove elektrotehnike. Tel.: 758-/57. 

Specialna pedagoginja nudi učno 
pomoč ali instrukcije osnovnošol
cem. Tel.: 813-745, popoldan. 

Študentka instruira angleščino in 
francoščino. Tel.: 841-330, Anita. 

Zazidljivo parcelo v Kamniku ali 
bližnji okolici, kupim. Tel.: 812-
422. 

G o s t i l n a s p r e n o č i š č i p r i » P l a n i n s k e m o r l u « 

Stahovica 20 
telefon 061 825 410 

odprto od 10. do 22. ure 
torek zaprto 

POSLOVNA KOSILA, POROKE I \ ZABAVE 
ZA ZAKLJUČENE DRUŽBE 

Se priporočamo. 

AV SERVIS RTV in Vrhpolje 41, Kamnik 
TRGOVINA KONCILIA <v oasilskem domu) 

tel.: 831-383 
Odprto od 9. do 12. in od 15, do 18. ure, 
ob sobotah od 10. do 12. ure. 

A L U p r o j e k t , d . o . o . 
Kamnik , Ljubljanska 6 

objavlja dve prosti delovni mesti 

sestavljalec ALU in FE elementov 
P o g o j : 

- p o k l i c n a šo l a k o v i n s k e s t roke 

D e l o v n o razmerje b o m o /. i z b r a n i m a kandidatoma s k l e n i l i 

za Čas 1 leta s p o l n i m d e l o v n i m č a s o m , z n a d a l j n j o 

m o ž n o s t j o zapos l i tve za n e d o l o č e n čas. 

Pisne p o n u d b e z d o k a z i l i o i zpo ln j evan ju pogojev p o š l j i t e 

v 8 d n e h o d objave razpisa na nas lov: ALU projekt, d.o.o., 

Ljubljanska 6,1240 Kamnik. 

ČISTIMO 
LAMELNE 
IN DRUGE 
ZAVESE -

z montažo in popravilom. 

Tel.: 714-011, 041/734-704 

Garažo ob 

Kranjski cesti, 

11,HO m 2 , prodam. 

Tel: 813-563, 

popoldan 

A r b o r e t u m E ! 

IZDELUJEMO: 
- cvetlična korita 
- kamine, fontane 
- ograj ne elemente 
- tlakovce, plošče, robnike 
- tople grede, kompostnike 
- škarpne elemente 
- vinogradniške stebre 
tel.: 061/735-408, od 8.-17. ure 

Vrba 7 

1225 

Lukovica 

Kamnik, Usnjarska 9, 
tel. 817-203 

D O 1 5 % G O T O V I N S K I P O P U S T 

A L I P L A Č I L O N A 1 0 E N A K I H 

O B R O K O V B R E Z O B R E S T I . 

N a z a l o g i c e l o t e n 

p r o g r a m G o r e n j a . 

Obiščite nas od 8. do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure. 

V K A M N I K U M E D LIUBUANSKO IN STELETOVO CESTO Z A 
VAS G R A D I M O TRGOVSKO STANOVANJSKI OBJEKT 

NA R A Z P O L A G O N A J B O L J K O M F O R T N A STANOVANJA V KAMNIKU 

IN POSLOVNI PROSTORI. V mesecu septembru izredni popust. 

Informacije in prodaja: 
SGP Graditelj d.d. Kamnik, Maistrova 7, tel. 818-800 

Blokflavto, saksofon in 

klarinet poučujem v 

Kamniku. 

Tel.: 831-775, Rok 

Spruk, tel: 831-775, 

zvečer. 

Volčji Potok 3, 1235 Radomlje, tel7fax: 06) 812-844, telprojektiva 814-311 

V R T N A R I J A K A M N I K 
Ekslerjeva 6, Kamnik 
telefon: 814-307 
ODPRTO VSAK DAN OD 7.00 DO 16.00, 
SOBOTA OD 7.00 DO 12.00 URE 

Velika izbira lončnic, čebulic, rastlin za 
ureditev grobov (vresje, nizki iglavci, 

mačehe). 
Posebno vabljeni na dneve odprtih vrat v soboto 
3.10.98 od 8.00 do 16.00 ure in nedeljo 4.10.98 

od 10.00 do 16.00 ure 

A K C I J S K E C E N E , 

R A Z P R O D A J A L O N Č N I C , 

V S A K O B I S K O V A L E C D O B I 

D A R I L O 

A G R O P R O M E T C E R K L J E 

Ul. 4. okt 10, Cerklje 
tel.: (064) 421-283, (064) 421-294 
Odprto od 7. do 17 ure. ob sobotah od 8 do 12. ure 

UGODNA PONUDBA: 
- žitarice (koruza, oves, ječmen, pšenica, sojine 

tropine, sončnične tropine, krmilne moke) 
- vse vrste krmil za purane, piščance, nesnice-kokoši, 

prašiče, govedo 
- umetna gnojila 
- sprejemamo naročila za kokoši pred nesnostjo In 

1 kg bele piščance za dopltanje 
- SEMENA pesa brigadir, črna detelja, lucerna, 

travnik II. 
- MOKA tip 500: 25 kg - 59 SIT/kg, 

SLADKOR 50 kg - 125 SIT/kg 

Cene za krmila so tovarniške. 

l-ffaj vam bo prijetno in udobno -
2 8 ^ Pletenine ŠPENKO 

Na vsakem koraku, zlasti še v bližajočih se Jesen
skih in zimskih dneh, se srečujemo s pleteninami, 
ki jih za nas z izkušnjami in smislom za ugajanje 
izdeluje podjetje Pletenine SPENKO. 
Z lepimi in udobnimi modeli ženskih in moških 
pletenin za vse letne čase in vse priložnosti so nas 
zopet očarali na nedavni tradicionalni modni reviji 
na prireditvi Dnevi narodnih noš. 
Njihove pletenine od preprostih, a tako priljubljenih 
puloverjev, pulljev, jopic, ki so primerni tako za ure 
rekreacije kot prostega Časa, večno modnih kom
pletov za vse priložnosti do modelov za zabavo in 
svečano razpoloženje najdemo 
v njihovih trgovinah 

na Bledu, v Kamniku 
na Prešernovi 14/c 
In v Mostah 95/a 
pri Komendi. 

/ P f J T D 



k ^ č n a T i t a n M e r k u r , Ljubljanska c l/a 

I Z R E D N A 

P O N U D B A 

C A N D Y C D W 250 
C A N D Y C D W 250 S 
C A N D Y C D W 470 S 
C A N D Y C D W 575 S 

74.990,00 SIT 
87.630,00 SIT 
99.990,00 SIT 

106.950,00 SIT 

S O K O V N I K Z A K U H A N J E 
B E R E N D E S 

9.998,00 SIT 

S L E D I T E M A R K A C I J I - O B I Š Č I T E K O Č N O ! 

TomšiCeva 17, Kamnik, tel. 831-888 

VAM NUDI PO UGODNIH CENAH: 
barve, lake, Jupol, Belton, Beltop, gašeno apno (1 kg 
- 50 SIT), žeblje, posodo RP za vino - 10 I, 20 I, 30 I, 
50 I, 80 I, 100 I. PVC posodo za zelje - 27 I, 50 I, 70 I, 
100 I, 120 I; likalne mize že od 2.800 SIT in še in še... 
Velika izbira aranžiranih daril. 
Strokovni nasveti iz sobopleskarske stroke. 

Odprto od 7. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. 

Homar, d.o.o., trgovina Veriga se priporoča! 

Rhododendron center, d.o.o., Radomlje 
vabi k nakupu v trgovini 

JURČEK na Stranski 9 v Domžalah, tel.: 710-186 in 
VRT na Ljubljanski 67 v Domžalah, tel.: 722-455 

S PESTRO JESENSKO PONUDBO 
* čebulnic - preko 130 sort 
* mačeh 
* krizantem 
* črnice za grobove 
* peska v 4 debelinah in v več barvah 

Na zalogi tudi drug rastlinski material za zasaditev 
grobov. 

Pri nakupu nad 10.000 SIT vas nagradimo z uro 

jahanja v K Š I ) Rhododendron! 

Trgovini lahko obiščete vsak dan od 8. do 19. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure. 

P E U G E O T 

S e r v i s - p r o d a j a 

Rova 3/a, Radomlje tel. prodaja: 727-798 
servis: 727-010 

' rt 

SI 'RKJKVIAVIO VPLAČILA 
Z A PEUGEOT 206 

PEUGEOT BOXER 
OD 2,402.000 SIT 
(s 5% PD) 

P O S E B N O U G O D N E 
C E N E Z A M O D E L E 
N A Z A L O G I ! 

Na zalogi Peugeotovi 
skuterji od 310.000 SIT in 
kolesa od 51.960 SIT 

l GODNI KREDITI T O M + 2,5% 

Vozila iz programa Peugeot si lahko ogledate, preizkusite in seveda 
tudi kupite pri Rodexu Radomlje. 

L , J 

V R T N A R S T V O 
GAŠPERLIN 
M o s t « 99,121S Komenda 
telefon: 061/641-471 

V P R O D A J I 3 V R S T E VRTNIH J A G O D I ! 

UGODNA JESENSKA PONUDBA 
- raznobarvne mačehe 

- enoletna in trajna resa 

- v drugi polovici oktobra krizanteme, v 

skledah, aranžirane kot ikebane 

od 8. d« 17. are, ob sobotah »d S. d« t i . are 

S T E K L A R S T V O 
H O M E C , VIII. ul. 9/a 
tel.: 727-089, 715-717 

Delovni čas: 
pon„ tor., čet. in pet. od 7" do 15h 

sreda od T do 17h 

Velika izbira barvnih stekel in ogledal, 
izdelava steklenih vitrin, termopan etekla, 
zasteklitev z okraenimi letvicami, oprema 

lokalov, kaljeno steklo... 

CEMENTNINARSTVO 
AVBELJ 
Spodnje Loke 8, Lukovica 
tel.: 061-734-347, 0609-624-215 

I z d e l u j e m o : 

- vse vrste betonskih blokov 
- vogalnike 
- s trešno opeko v različnih barvah 

Možnost dostave na dom. 

KLINIKA 
Z A M A L E ŽIVALI 

VETERINARSTVO TRSTENJAK-ZAJC, d.0.0. 
Tesovnikova 27a, Ljubljana-Ježica 

N A R O Č I L A P O T E L E F O N U : 

1 6 8 3 7 0 0 
vsak delovni dan od 8. do 20. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure. 

Nujni primeri ob vikendih in praznikih -
tel.: 0 6 0 9 - 6 3 4 - 9 4 5 . 

RADOVAN ZAJC. dr. vet. med. mag. I. TRSTENJAK, dr. vet med. 

S T O B , d . o . o . 

TRGOVINA Z GRADBENIM MATERIALOM 
Domžale, Ljubljanska 51, tel.: 711-415 
U G O D N E C E N E G R A D B E N E G A MATERIALA 

POSEBEN POPUST 5-10% 
V SEPTEMBRU IN OKTOBRU. 
Možnost plačila na 3 čeke. 

Možnost prevoza. 
Delovni čas od 7. do 19. ure, 
ob sobotah od 8 do 13. ure. 

m R r k E t 

mana 
Trdinova 7/a, 

Kamnik 
tel.: 814-680 'A' 

- olje Zvezda rastlinsko, 11 199,90 SIT - čokolada Bali, 100 g 99,90 SIT 
- olje Helios rastlinsko, 11 199,90 SIT - napolitanke Podravka, 200 g 99,90 SIT 
- sladkor, 1 kg 155,00 SIT - Viki krema, 550 g 349,90 SIT 
- alpsko mleko 3,2 m. m., 11 109,90 SIT - marmelada (3 okusi), 700 g 239,90 SIT 
- sir gauda, 1 kg 799,90 SIT - keksi Savoiardi, 500 g 299,90 SIT 
- salama čajna, 1 kg 1599,90 SIT - sok Pfanner, pomaranča 2 I 199,90 SIT 
- jetrna pašteta, 100 g 139,90 SIT - sadni čaj vanilija, divja češnja Droga 219,90 SIT 
- mesni narezek 150 g, 159,90 SIT - namizno belo vino 11 139,90 SIT 
- juha z govejimi cmočki 159,00 SIT - Ava 5,4 kg 899,90 SIT 
- Barcaffe, 100 g 159,90 SIT - Ariel 5,4 kg 1.399,90 SIT 
- Barcaffe, 250 g, V. P. 389,90 SIT - Persil 5,4 kg 1.099,90 SIT 
- knorr goveja kocka, 132 g 279,90 SIT - Persil 3,6 kg 799,90 SIT 
- testenine Mlinotest. 500 g 109,90 SIT - Candil mehčalec, 4 I 319,90 SIT 
- gorčica Eta, 769 g 190,00 SIT - robčki 6/1 109,90 SIT 
- majoneza Helmans, 630 g 529,00 SIT - papirnate brisače 2/1 119,90 SIT 
- Domaćica keksi, 350 g 299,90 SIT - WC papir Linfa 10/1 269,90 SIT 
- čokolešnik. 200 g 179,90 SIT - kozarci stekleni, 2 del 3/1 529,00 SIT 

S U P E R U G O D N A P O N U D B A S V E Č ! ! 
Akci ja velja od 30. 9. do prodaje zalog! 
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N A R E D I M O V A M I M E N I T N E TORTE Z A 

K R S T 
R O J S T N I D A N 
O B H A J I L O 
B I R M O 
P O R O K O £ * 
O B L E T N I C O 
S E D M I N O 

P O L E P Š A J T E SI D A N 

S L A Š Č I Č A R N A 

Č A R O B N I 

V R T I Č E K 
N O V I T R G Z B b 
1 2 4 0 K A M N I K 
0 6 1 8 1 7 7 5 2 

Š I V A L N I S T R O J I - servis in prodaja 
Marko Senožetnik, s.p. 

Kamnik, Mengeška 5, tel.: 811-861, 041/691-287 

- S E R V I S IN P R O D A J A Š I V A L N I H S T R O J E V IN 
L I K A L N E O P R E M E za gospodinjstvo, industrijo in 
obrt 

- E L E K T R O I N Š T A L A C I J E IN E L E K T R O M E H A N I K A 

Z A H V A L A 

V s e m prijateljem in znancem 
s p o r o č a m o , da nas je v 49. letu 

življenja zapustila naša 

D O R A K O M A N 
poročena k han 

Od nje smo se poslovili na londonskem St. Pancras 
cemeterv 17. septembra 1998 

Njene sestre Mira, Alenka in Vera z družinami 

Glej zemlja si jc vzela kar jc njeno, 
n kar ni njena, man nc umre v :etl 
In to kar je neskončne dragoceno, 

Je veCnn in nikdar ne more umreti! 
(S. Makarovic) 

ZAHVALA 
V 35. IcUi Življenja nas jc nenadoma zapustil 

dragi sin. bral. slric. nećak in bratranec 

B O J A N K O R B A R 
iz Most pri Komendi 

Iskreno sc zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem. 
Bojanovim sodelavcem i / Metalke in našim sodelavcem ter znancem, 
ki sto nam prihiteli na pomoč in sočustvovali / nami. Posebna zahvala 
tudi r. dekanu Nikolaju Pavlicu za lepo opravljen pogrebni obred tet 
domaČemu pevskemu zboru /a ganljivo petje. Hvala tudi vsem za 
podarjene svete in cvetje, ki je prekrilo njegov prerani grob. 

Vsi njegovi 
Moste. Preserje. Komenda, Omajnica. Suhadolc. Vitanje, avgust 1998 

Vse. o vse je bilo zaman 
zaprtje moj hram, ugasnil je dan. 
ves Svet pred mami je Opri 
Sel M'in s tabo, tiha smrt. 

** (S. Kosovel) 

ZAHVALA 
V 27. letu Življenja smo izgubili našega dragega 

sina. očija. brata, strica, vnuka in neCaka 

B O R I S A K U H A R J A 
iz Šmarce 

Iskreno sc zahvaljujemo sorodnikom, sosedom in prijateljem, ki ste 
nam v težkih trenutkih izrekli besede tolažbe in soZalja. Borisa pa 
pospremili na zadnji poti, mu podarili cvetje, sveče in darovali za 

mase Hvala g. /upniku za opravljeno zadnje slovo, 

Žalujoči vsi njegovi 

avgust 1998 

Smrt m konci, 
je začetek nečesa novega, 
je najmočnejše upanje in ljubezen... 

ZAHVALA 
Klicu Gospodarja življenja se jc odzvala 

F R A N C K A 
P I S K A R 

roj. kadiinc 
po domaće lirbarjeva mama iz Molnika 

29. II. 1924-28. H. 1998 

Oh boleCi i/gubi naše dobre mame in sestre se iskreno zahvaljujemo vsem in 
vsakemu posebej, ki ste nam v teh rezkih trenutkih stali ob strani, nam ponudili 
svojo pomoć. Izreki besede tolažbe i " upanja, darovali cvetje in sveče, poklonili 
svoj dar za sv. maše in za farno cerkev. Se posebej iskrena zahvala g. Župniku 
I rancu Hočevarju za Čudovite besede slovesa med sv. mašo in opravljen pogreb, 
g. Župniku Doriju PcCovniku za darovano sv. mašo v Berlinu, pogrebeem. ga. 
Ivanki Cene za poslovilne besede, gasilcem G0 Molnik. pevcem pod vodstvom 
g Rada Kapusa za zapete Zaloslinkc. vsem sosedom, prijateljem, sodelavcem in 
vsem. ki ste imeli našo mamo in sestro radi in ste jo prišli pokropit ter jo spremili 

k večnemu počitku v Gospodu. Hvala vsem, ki sc jc spominjate v molitvil 
Žalujoči: otroci Ludvik, Marinka. Stanka in Milena, hrat Jete in sestra Minka 

/ dm/inami 
Motnik. Kamnik, Bela, Laze Znojile, i ukoviea. , I \ ; M | S | IW8 

Zaposlim v e č 
mizarjev, delavcev za 
priučitev in delavca za 
površinsko obdelavo 
lesa. 

Lipar, Lahovče 31, 
tel.: 064/421-781. 

S A D J A R S T V O 
S T R E H O V E C 

Domača , neškropljena 
jabolka (voščenka, kosmač , 

krivopecelj, kanadka, 
kokosova raneta...), jabolčnik, 

mošt , kis, prodamo. 

Stane Zobavnik, 
T u n | k e 21,teli 832-940. 

I Z O L A C I J E C E N T R A L N E G A 

O G R E V A N J A I N 

V O D O V O D N I H I N S T A L A C I J 
s pločevino in mineralno volno. 

Uredimo tudi izvedbo celotnega centralnega ogrevanja. 

MIKO PROM, d.o.o. 
Žeje 3 pri Komendi, tel.: 842-017, 041-670-623. 

O d p r t o v s a k d e l a v n i k o d 8 . d o 1 2 . u r e i n o d 1 4 . d o 1 8 . u r e , s o b o t a o d 8 . d o 1 2 . u r e 

P A X S V E C A R N A Š T E L E 
G l a v n i t r g 16, 1240 K a m n i k , tel.: 8 3 2 - 3 3 9 

U G O D N E C E N E - D O D A T N I P O P U S T I ! 

d o l g o g o r e č e s v e č e P A X 

n a v a d n e p o k r i t e s v e č e 

ž a l n i p a k e t i s v e č 

r a z n i s v e č n i k i 

Š I R O K P R O G R A M O S T A L I H S V E C I N A R T I K L O V ! 

V SPOMIN 

Sorodnikom in znancem sporočamo, da 
je I. septembra 1998. leta v Unterburgu 

v Avstriji umrl v 75. letu Življenja 

P E T E R G R I L J C 
rojen v Zg. (iodiču H 

K vcCnemu poćitku. v grob pokojne Zenc. smo ga položili 
v petek. 4. septembra na pokopališču v Skocijanu v Podjuni. 

Naj poćiva v miru! 

Žalujoča: sinova Popi in Peter ter bratje in sestre Ivan. Štefka. Pepea. 
Iranec. ( ene. Slavka in Marica /. družinami 

Z A H V A L A 

V 74. letu starosti je svojo življenjsko 
pot zaključila 

R E Z K A N A G L I C 
iz Smaree 

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom in drugim za izrećena ustna 
in pisna sožalja. podarjene svece in spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala 
g. Župniku za lepo opravljen cerkveni obred. Iskrena hvala gospe Bredi 
Guzcj in tudi osebju Doma starejših občanov Kamnik za pomoč in nego. 
Sc posebna zahvala pa dobri sosedi Francki Bcrgant za skrb in pomoč. 

\ si njeni 
avgust 1998 

Zaloti srca trga, 
solza llje iz oči, 
dan je prazen in atoten, 
ker lehe vec med nami ni. 

Z A H V A L A 

V 72. letu starosti jc tragično preminula 
draga /ena. mama. babica, sestra, teta 

in i . i . i .i 

F A N I K A Z A V B I 
Ogradarjeva mama z Lasena 

Iskreno sc zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem, 
prijateljem in sodelavcem, ki so s podarjenim cvetjem, svečami, 
izrečenimi besedami soZalja in tola/be ter darovi za svete maše 
prispevali k nepozabnemu slovesu in olajšali bolečino ob izgubi ljube 
mame i ani. Zahvala gospodom župnikom z.i lepo opravljen pogrebni 
obred, pogrebeem. pevcem, trobentaču in gospodu Janku Pcstotniku 

za poslovilni govor. 

Žalujoči vsi njeni 

Laseno. Šmar tno v Tuhinju, Kamnik, julij 1998 

Pnd liladnn mimo ta gomilo 
počivaj tntdno ti srce, 
saj dokler moglo n nosilo 
človeštva si gorje. 

(Josip Stritar) 

Z A H V A L A 

V komaj 75. letu Življenja nas jc po 
tc/ki bolezni zapustil dragi mož, oče. 

stari a ta, brat in stric 

S T A N E Z U R B I 
p.d. RoZmanov ata iz Podgorja 

Iskreno se zahvaljujemo vsem. ki ste našega ata pospremili na 
njegovo zadnjo pot, mu podarili cvetje, sveče in darovali za svete 
maše. nam pa izrekli pisna in ustna sožalja. Posebna zahvala dr. 
Mirku Brumnu in medicinski sestri Ireni za dolgoletno zdravljenje 
in pomoč. Hvala g. Župniku za lep pogrebni obred, nosačem in 
pevcem TunjiSkcga okteta za obču teno zapele pesmi. Hvala vami 

Žalujoči vsi njegovi 

Podgorje. Vrhpolje. Kamnik. Moste. Križ. avgust 1998 

Ruie uvenejii. 
licu usahnejo, 
v srcu le sanja 
oloZen spomin... 

V SPOMIN 

21. septembra je minilo dve leti. odkar 
nas je zapustil naš dragi mož. o č e 

in ded 

P E T E R U R A N K A R st. 
(193.3-1996) 

Vsem. ki sc ga spominjate, postojite ob njegovem grobu, mu 
prinašate cvetje in prižigate sveče v spomin, iskrena hvala. 

Ostajamo v žalosti: /ena Štefka, sinova Peter in Nedelko 
z družinama 

Nmrf nič holj ne ločuje kot Življenje, 
vedno se bomo vračali v objem tistih, 
k i jih ljubimo, 
pa naj nas loči le noč ali smrt. 

Z A H V A L A 

Po kratki in težki bo le /n i nas je v 68. 
letu mnogo prezgodaj zapustil dobri 

mož . o č e in ata 

I V A N J E Ž 
z Duplice 

Iskreno se zahvaljujemo dobrim sosedom, sorodnikom, prijateljem in 
znancem za vso pomoč, izrečeno sožalje. podarjeno cvetje in sveče. 
Hvala gospodu župniku za lepo opravljen obred Vsem in vsakemu 

posebej hvala. 

Žalujoči vsi njegovi 

Septembra 1998 

Z A H V A L A 

Za vedno je odšel od nas naš dragi 

J O Ž E S A V I N Š E K 

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo 
sorodnikom, prijateljem, znancem, sodelav
cem iz Ete in stanovalcem Jurčičeve ulice, 
ki ste nam izrazil i ustna in pisna sožalja. 

darovali cvetje in sveCe in našega ata pospremili na njegovi zadnji 
poti. Hvala gospodu župniku za opravljen obred, obema govornikoma 
in pevcem. Zahvaljujemo se tudi osebju CLT-a v Kliničnem centru 
za lajšanje bolečin v zadnjih urah življenja. Hvala vsem. ki boste 

našega Jožeta skupaj z nami ohranili v lepem spominu. 

Žalujoča hčerka Sonja z družino 

Kamnik, septembra 1998 

Z A H V A L A 

Ob smrti moje drage mame 

P E P C E M I H E L I Č 

se zahvaljujem vsem. ki ste ji izkazali spoštovanje, jo pospremili 
na zadnjo pot. darovali cvetje, sveče in sv. maše ter mi ustno 
in pisno izrazili sožalje. Prisrčna hvala duhovnikoma, vokalni 
skupini E C C E in cerkvenemu pevskemu zboru iz Nevelj. 
Zahvaljujem se tudi zdravstvenemu in strežnemu osebju v Domu 
starejših občanov v Kamniku, ki so vzorno skrbeli za njeno nego 

in oskrbo. 

Hčerka MaruSka z družino in sorodniki 

Kamnik, septembra 1998 
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MARKET 
NAPREDEK 
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S t e l e r o v a 2 5 , K a m n i k 
t e l . : 0 6 1 / 8 1 2 - 5 4 4 

NOVO 
N A P R E D E K 

l - I l t l l M l NOVO 
- i a 

"J^ j^m 
1 

Juh/a 
ČETRTEK 

C« vinotok 
pmlnoiin 

Bogumil 
PETEK 

3 
Terezija 
SOBOTA 

4 
Franc 
HEtX.UA 

5 
Marcel 
PONEOEUEK O 

6 
Vera 
TOREK 

7 
Mamo 
SREDA 

8 
Brigu* 
ČETRTEK 

9 
Abraham 
PETEK 

1 0 
Danij«! 
SOBOTA 

^ velika ponudba domačega in uvoženega, 
živilskega in neživilskega blaga 

• vsak dan svež kruh 
• sveže meso ter sadje in zelenjava 
• konkurenčne cene 

NAPREDEK, DOBRO IME MED TRGOVCI 

Supercene v Kovinotehni 
V času M I H A E L O V E G A S E J M A v M e n g š u 

od 25. do 27. Septembra '98 
dodatni 5 % gotovinski popust s Kartico 
Kovinotehna pri nakupu nad 5.000 SIT. 

Zato se pridružite veliki 
družini imetnikov 
Kartice Kovinotehna, 
ki jo v času sejma 
dobite BREZPLAČNO! 

1 

KOVINOTEHNA 

OPREMA Mengeš 
TEHNIKA Mengeš 

O D P I R A L N I C A S 

V Č A S U S E J M A : 

p e t . 2 5 . 9 . 7 . 3 0 - 1 9 

S O b . 2 6 . 9 . 7 . 3 0 - 1 8 h 

n e d . 2 7 . 9 . 8 . o o - 1 8 h 

N e m o g o č e j e m o g o č e 

A H A Č I Č D o m ž a l e , 

S E R V I S P r e š e r n o v a 1/a, 

T R G O V I N A t e l . 7 2 2 - 1 0 7 

prodajalna izdelkov gorenje 
P O S E B N O U G O D N E C E N E 

pralni stroji od 
zamrzovalne omare, 210 I 
zamrzovalne skrinje, 210 I 
BTV 37 TTX 
51 TTX 
55 T7X 

Ugodno tudi: susilci perila, hladilniki 

49.266,00 
66495,00 
44.632,00 
32.842,00 
42.532,00 
46.353,00 

Bogata izbira bele tehnike: 
• pralni str*>ji, sušil< i perila, pomivalni stroji, štedilniki, hladilniki, zamrzo 
valne omare in skrinje 

- mali gospodinjski aparati 
- originalni rezervni deli 

G O T O V I N S K I P O P U S T I ! 
Možnost nakupa tudi na več obrokov. B r e z p l a č n a dostava. 
Odprto od 8. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. 

N A S L O V Z A N A K U P 4 p 

gorenje *T°u 

Pred nami je jesen, 
ko spet zadišijo pečenice in krvavice. 

Vabimo Vas v našo prodajalno na Usnjarski I, kjer 
so vam na voljo vedno sveže pečenice, krvavice, meso, 
drobovina in mesni izdelki. Vedno je na zalogi tudi 
vse kar potrebujete za izdelavo krvavic. 

Pričakujemo Vas vsak dan od 7. do 19. ure, 
ob sobotah pa od 7. do 12. ure. 

MIKAVNO IN DOBRO! 

Za urejen dom 
iz Metalke 

SIT: 

p a r n i l i k a l n i k G O R E N J E D 2100 5 . 9 0 0 . -

l i k a l n a m i z a F R A N A R 490/0 

z rokavnikom 6 . 9 0 0 . . 

s e s a l n i k z a p r a h S I E M E N S 
VS 51 A20, 1300 W 2 2 . 9 0 0 . -

k o v i n s k i m o n t a ž n i r e g a l G S T i c t a c , 
bel, 100 x 40 x 187 cm 4 . 9 9 0 . " 

g a r d e r o b n e š k a t l e G I 0 S T Y L E 
za shranjevanje oblačil izven sezone, 
različnih velikosti, od 1 . 2 7 5 . - d o 1 . 9 6 0 . -

s u š i l e c z a p e r i l o G I M I 3 . 3 9 0 . -

Za belo tehniko Gorenje: 
-5% popust pri plačilu z gotovino 
-brezplačna dostava do 20 km 
-brezplačna montaža za pralne in pomivalne stroje, štedilnike 
vgradne kuhalne plošče in pečice 

M E T A L K A T R G O V I N A 
BLAGOVNICA METALKA KAMNIK 
Kamnik. Sutna 37, t«l 061/811 S55 

METALKA 
TRGOVINA 
Stavtitika trgovina t tratlltijo 

r - i ^ M R R O Z aaaa W 
P O O B L A Š Č E N I T R G O V E C i N SERVIS V L A H O V Č A H | 

Modeli na zalogi: 
900 S 1,179.000 SIT 
900 SX 1,269.000 SIT 
1100 SUITE 1,449.000 SIT 
1100SPORTING 1,399.000 SIT 
TESTNE VOŽNJE 
SPREJEMAMO REZERVACIJE 

• ŠIROKA IZBIRA VSEH MODELOV FIAT IN LANCIA 
• STALNA PONUDBA KOMERCIALNIH IN TESTNIH VOZIL 
• BRAVO, BRAVA, MAREA - BONUS 100.000 SIT 
• RABLJENA VOZILA 

5 . / PRIDITE IN SE PREPRIČAJTE! 

P R O D A J A VOZIL: Lahovćc 2, tel.: 064/421 119, tel./faks: 064/421 141 
SERVIS VOZIL; Lah.ivče 40, tel.: 064/421 193, tcl./faks: »64/421 021 

http://HEtX.UA

